


[ 9  Telèfons d ’ interès

Centre d'Emergències de Catalunya.................  112
Informació ciutadana......................................... 012
Mossos d'Esquadra............................................088
Bombers............................................................. 085

AJUNTAMENT
Oficines municipals...............................972 85 00 25
Fax Oficines Municipals 972 85 00 50
Vigilants.................  972 85 00 00 /  670 06 77 40
Assistent Social 972 85 01 70
Llar de Jubilats..................................... 972 85 09 07
Jutjat de Pau 972 85 18 70
Biblioteca 972 85 12 85
Centre Cívic 972 85 00 67
Piscina Municipal 972 85 00 27
Pavelló Municipal (oficines) 972 85 14 45
Pavelló Municipal (públic) 972 85 12 14
wwb: www.vidreres . com - e-mail: vidreres@ddgi . es

ENSENYAMENT
Llar d'Infants 972 85 09 17
Col·legi Sant Iscle................................. 972 85 01 03
Preescolar Sant Iscle.............................972 85 08 36
Col·legi Salvador Espriu...................... 972 85 08 08
IES 972 85 07 11

SANiTAT
Centre d'Assistència Primària (CAP). . 972 8 5 01 56 
Farmàcia Vilardell.............................. 972 87 50 09

Farmàcia Moré....................................972 85 05 75
CONSELL COMARCAL
Oficines 972 84 21 61
Fax Oficines..........................................972 84 08 04
Recaptació 972 84 01 78
Recaptació (Oficines Vidreres)............. 972 85 10 94
Protectora animals (Tossa de Mar) . . . 972 34 20 30

TRANSPORTS
(TROBAREU ELS HORARIS AL FINAL DE LA REVISTA)

Autocars R Mas SL 972 85 04 25
TEISA 972 26 01 96
SARFA 972 85 01 57
Taxi Rafael Vico 972 85 11 39 /  609 31 69 32

altres

Funerària lLa Selva de germans Blanquera i Albarracín
............... 972 85 06 63 /  699 460 133 (24 hores)

Rectoria 972 85 00 61
Enher (avaries) 900 77 00 77
Comissaria Sta Coloma de Farners 972 84 27 57
Fax Comissaria Sta . Coloma................ 972 84 22 01
Bombers Maçanet de la Selva............. 972 8 5 88 28
Veterinari (consultes privades) 972 85 01 14
............................................................ 972 8 5 8 7 85

Correus i Telègrafs 972 85 11 33
(Horari: de dilluns a divendres de 8:30 a 14:30 i dis
sabtes de 9:30 a 13)

□ Horaris de serveis

OFICINES MUNICIPALS Estiu: de dilluns a divendres, 
de 8 del matí a 3 de la tarda Hivern: de dilluns a 
divendres, de 9 a 2 del matí i de 3 a 6 de la tarda 

BIBLIOTECA MUNICIPAL De dilluns a dissabte, de 10 
del matí a 1 de la tarda i de 4 a 8 del vespre 

ALCALDIA, OBRES I SERVEIS, RECURSOS HUMANS, 
CULTURA, MEDI AMBIENT I COMERÇ (Jordi Daranas
i Pla) Dimarts i dijous de 10 matí a 2 de la tarda .

GOVERNACIÓ I HISENDA (Agnès Banús i Formiga) 

Dimarts de 5 a 6 de la tarda i hores convingudes 

ENSENYAMENT I SERVEIS SOCIALS (Francesc 
Falgueras i Baquero) Dilluns de 2 /4  de 9 a 2 /4  de 10 
del vespre i hores convingudes

ESPORTS, URBANISME, SANITAT I COMERÇ (Joan 
Julià i Solé) Dilluns de 5 a 6 de la tarda i hores 
convingudes

SERVEIS TÈCNICS (Lluís Lloret i Quer, ARQUITECTE 
TÈCNIC, I Jordi Llinàs i Joana, ARQUITECTE TÈCNIC, 
INSPECTOR D'OBRES) Dimarts, dimecres i dijous, de
2 a 3 de la tarda i hores convingudes .

SERVEIS SOCIALS (ASSISTENTA SOCIAL) Dijous, de 
9 del matí a 2 de la tarda .

JUTJAT DE PAU Dilluns, dimecres i divendres, de 9 del 
matí a 2 de la tarda

RECOLLIDA DE TRASTOS VELLS Segon i últim 
dimecres de cada mes

□ Farmàcies de 
guàrdia de l ’ABS 
de Sils-Vidreres- 
Maçanet-Riudarenes

Abril 2007
Diumenge 1 
Divendres 6
Dissabte 7 i diumenge 8 
Dilluns 9
Dissabte 21 i diumenge 22 
Dissabte 28 i diumenge 29

maig 2007
Dimarts 1
Dissabte 5 i diumenge 6 
Dissabte 12 i diumenge 13 
Dissabte 19 i diumenge 20 
Dissabte 26 i diumenge 27

juny 2007
Dissabte 2 i diumenge 3 
Dissabte 9 i diumenge 10 
Dissabte 16 i diumenge 17 
Dissabte 23 i diumenge 24 
Dissabte 30

Sils
Riudarenes 

Vidreres (Moré) 
Vidreres (Vilardell) 
Vidreres (Vilardell) 

Maçanet

Maçanet
Sils

Vidreres (Moré) 
Riudarenes 

Vidreres (Vilardell)

Maçanet
Sils

Vidreres (Moré) 
Riudarenes 

Vidreres (Vilardell)

Les guàrdies comencen el dissabte a 2 /4  de 10 
del matí i acaben dilluns a 2 /4  de 10 del matí . 
Dissabte al matí obren totes les farmàcies . La 
resta de dies feiners, les farmàcies de guàrdia 
són les següents:
Dilluns: Maçanet
Dimarts: Sils
Dimecres: Vidreres (Moré)
Dijous: Riudarenes
Divendres: Vidreres (Vilardell)
Les guàrdies són localitzades .

MAçANET De LA SELvA, FARMÀCIA RIERA: 
Plaça Major, 15 - 972 85 80 71

RIuDARENES, FARMÀCIA MASÓ:
Ctra . Santa Coloma, 34 -972 85 61 37

SiLS, FARMÀCIA ALTIMIR:
Ctra Santa Coloma, 4 - 972 85 30 38

vIDRERES, FARMÀCIA MORÉ:
Catalunya, 48 - 972 85 05 75

vIDRERES, FARMÀCIA VILARDELL:
Carrer de Girona, 37 - 972 87 50 09

maig 2007
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r  La paraula i la participació 
enforteixen la nostra societat
Moltes vegades verbalitzem en cercles reduïts algunes opinions 
sobre un fet, un esdeveniment o, simplement, respecte a la nostra 
sensibilitat envers un succés determinat. No obstant, aquestes opi
nions, siguin més racionals o més emocionals, ens costa poder-les 
transmetre i expressar-les en fòrums més oberts i amplis.
Amb un excés de prudència estèril no diem allò que pensem per 
tal de no ofendre o molestar a aquells altres que, possiblement, no 
pensin com nosaltres. Si ens habituem a expressar la nostra lliure 
opinió, a discrepar, a exterioritzar allò que pensem i portem a dins, 
estarem contribuint, a més de sentir-nos més lliures i segurs, a con
solidar encara molt més els principis bàsics de qualsevol societat 
democràtica: el dret a la lliure llibertat d'expressió personal i col- 
lectiva. Amb aquesta llibertat d'expressió, a més, reforcem valors 
com el de la discrepància, el diàleg, la tolerància...
Moltes vegades, també, per tal d'evitar "problemes" ni diem ni 
fem això o allò. Si aquesta conducta i política "evitista" la perllon
guem durant un llarg període de les nostra vida ens acostumarem 
a no fer ni dir allò que pensem. Una cèlebre frase dels finals dels 
anys seixanta deia: Viviu com penseu o acabareu pensant com 
viviu. I és que, mica en mica, ens acostumem a uns certs hàbits 
que, si perduren en el temps, després costen de transformar-los. 
Amb la lliure expressió del nostre pensament i amb una conducta 
més activa pel que fa a iniciatives de caire cultural, social, polític, 
solidari, etc., enfortim, entre tots plegats - i de vegades des de la dis
crepància—, una societat més cohesionada, plural i democràtica.
El Rec Clar, a més d'aportar puntualment una sèrie d'infor
macions, s'esdevé en una eina d'expressió per a tots aquells 
que vulguin aportar la seva visió i els seus criteris sobre algun 
aspecte o fet concret, no només sobre la societat vidrerenca, 
sinó també sobre qualsevol altre aspecte que hom consideri 
oportú.
En el cas d'opinar sobre algun tema que generi una certa con
trovèrsia el que es fa és enriquir el debat i la reflexió des de 
l'aportació d'una nova visió que pot ser discrepant, alternativa
o complementària..., però sempre enriquidora, ja que quan 
més elements de judici en tinguem tots plegats, més fàcil ens 
serà poder i saber valorar sobre el tema en qüestió.
La desconeixença provoca temor i, fins i tot, rebuig. Per tant, 
quan més ens coneguem, quan més ens comuniquem i, conse
güentment, més expressem les nostres opinions lliurement, amb 
el degut respecte, més ens aproparem a formar una societat 
més cívica i tolerant.
Així doncs, caldria reflexionar sobre certes actituds passives
o "passotistes" i aportar, per poc que sigui, la nostra paraula, 
el nostre compromís o la nostra participació en determinats o 
diversos projectes, iniciatives, actes, esdeveniments, etc. I no 
només amb el nostre vot cada quatre anys.
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La planificació 
de Vidreres
EDUARD ADROBAU I A N N A  SUQUET

En articles anteriors ja havíem començat a parlar una mica de l'evo
lució del municipi de Vidreres. Aquest cop, però, ens intentarem cen
trar en els planejaments que han anat marcant les característiques del 
municipi per tal de fer-lo esdevenir en el municipi que tots coneixem. I 
intentarem analitzar les característiques de cada model d'urbanisme.

Fins als anys 50  V idreres era un típ ic  poble 

m ed ite rran i1 de casc antic petit i compacte. 

Durant aquest temps els carrers s'havien anat 

o rgan itza t de form a tra d ic io n a l, sense una p la 

n ificac ió  concreta i van ana r adqu ir in t unes 

característiques típiques de tots els municipis 

m editerran is: carrers estrets i tortuosos que 

s'anaven o rgan itzan t a l'entorn de l'Església. 

Aquesta estructuració s 'exp lica pel ba ix  cre ixe

ment dem ogràfic  que experimentaven les pob la 

cions, i que en la m a jo ria  de casos no requerien 

de la construcció de gaires nous habitatges. A  

la vegada , cal recordar que a més les unitats 

fam ilia rs eren més nombroses, en una mateixa 

casa convivien diferents generacions, a ixò  feia 

que la necessitat d 'hab ita tge  fos inferior.

Aquest model es va ana r mantenint fins a la 

dècada dels anys 60  i 70  quan a l'estat espa

nyol es va experim entar el "m irac le  econòm ic" 

i el boom pob laciona l. A ix í doncs, a la dècada 

dels 70 , el poble va cré ixer en els entorns més 

propers, començaren a apa rè ixe r les u rban it

zacions, i es començà a desenvolupar la zona 

industria l més propera al nucli. A  la vegada 

que es produí aquest creixement es va canviar 

de model urbanístic i s 'im p lan tà  el model anglo- 

saxó2, i es va canv iar a ix í la fesomia típ ica dels 

pobles mediterranis.

En aquest cas és un creixem ent difús però en 

el sentit que s'estén l'e d ifica c ió  en zones, en 

barris i u rbanitzacions. Un motiu que permeté 

aquest tipus de creixem ent fou l'accés al vehicle 

p riva t, que es genera litzà  am b la com ercia lit

zac ió  del Seat 6 00 , de manera que la m ajoria

de pob lac ió  pogué augm entar la seva m obilita t.

I aparegueren a ix í tam bé les segones residèn

cies, que adqu iriren  molta im portància  a les 

urbanitzacions.

Més ta rd , a la dècada des anys 80  i fins a m it

jans dels 90 , hi va haver un fo rt canvi en la 

tendència, es va frenar el creixement expansiu, 

bàsicament per la crisi que hi va haver a nivell 

de l'Estat espanyol. Aquest fet es veu reflectit en 

la poca activ ita t constructiva que experimentà 

el poble, que solament va cré ixer p rop  del col- 

legi Sant Iscle i en la reduïda u rban itzac ió  de 

la Font del Pla.

A  finals de la dècada dels 90  es va començar 

un a ltre  boom im m ob ilia ri que en un p rinc ip i va 

anar consolidant els espais ja construïts o a p ro 

vats en el Pla General del 1981, però a p a rtir 

de l'ap rovac ió  del Pla d 'O rd e n a c ió  Urbanística 

M un ic ipa l (POUM) el 200 3  el creixement del 

m unicip i va com ençar a experim entar un cre i

xement mai vist fins aleshores, un creixement 

pensat am b model anglosaxó. La gent busca 

qua lita t de v ida , té tendència a fug ir dels pisos 

alts, busca aquell ideal que ens vénen des de la 

societat cap ita lis ta  de la caseta am b el jardí.

En aquests moments, i a causa de la p la n ifica 

ció actual, veurem el canvi més im portan t que 

V idreres haurà pa tit mai. A  causa del POUM 

vigent, hi ha hagut i hi haurà un augm ent con

siderable de les edificacions, tant al casc urbà 

com a les urbanitzacions, s'ha am p lia t Mas 

Flassià am b Els Salzes i s'ha p lan ifica t a l'est 

una petita zona industria l, també s'ha crescut
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al costat de la p ineda d 'en Masó. En el futur 

es preveu un creixem ent expansiu cap a totes 

les d ireccions excepte el nord, Mas Flassià - 

Els Salzes que no pot desenvolupar-se, ja que 

s 'acaba el terme m unicipal. A  la zona sud-oest 

es preveu una p ro longac ió  del casc destinada a 

activitats comercials estenent-se fins a la ca rre 

tera C -35. En cas de com plir-se les expectatives 

de creixement que determ ina el POUM, a ixò  

suposaria un increment del 70% del nucli. Un 

a ltre  factor que in flu irà  a les característiques 

del m unicip i serà la construcció al sud del casc 

urbà el Parc d 'A ctiv ita ts  destinat a a llo tja r a c ti

vitats industrials i d 'oc i. La superfície d 'aquest 

parc és de 5 6 '0 8  ha en un prim er moment i 

quan aquestes s 'hag in  desenvolupat es pot 

am p lia r am b 4 3 '5 0  ha més.

Si ens parem a a n a litza r l'evo luc ió  del nostre 

poble i què el porta  a la seva configuració  

actual, podem a firm a r que no hi ha reg it una 

p lan ificac ió  c lara  ni ob jectiva i que el model 

urbanístic del poble s'ha anat im portan t o 

im posant segons les directius de l'època. A ixò  

ha suposat que es perdés molt pa trim on i cul

tural i que el m unicip i no m antingui la seva 

p ròp ia  identitat.

De fet, en aquests moments, no és pas ga ire  

d iferent, no hi ha una p lan ificac ió  concreta

am b les necessitats del m unicip i, sinó que es 

continua im portan t un model fo rà , caduc, en 

el qual prim a la construcció i el creixement en 

detrim ent del pa trim on i cultural i natural i que 

s'in tenta vendre com a desenvolupament.

Tot i que la p lan ificac ió  urbanística que regeix 

actualm ent és molt recent (aprovada el 2003 ), 

a hores d 'a ra  ja està quedant desfasada. El 

p rinc ipa l factor pel qual s 'hauria  de to rna r a 

revisar és el factor pob lac iona l. L'increment 

de la pob lac ió  ha superat totes les expectati

ves, si consultem el POUM actual d iu : "en el 

cas de produir-se completam ent el creixement, 

la pob lac ió  estimada l'a n y  2021 seria d'uns

8 .5 0 0  habitats [ . . . ] ,  però tot fa pensar que la 

pob lac ió  s 'estab ilitz i i assoleixi els 7 .5 0 0  h a b i

tats en el cas de la hipòtesi més optim ista ." La 

rea lita t és ben d iferent, lluny d'aquestes h ipò te

sis "tan optim istes" de creixement que preveien 

que l'a n y  2021 arribaríem  als 7 .5 0 0  habitants 

avui en d ia , el 2 0 0 7 , ja som més de 7 .2 0 0 , 

només com ptant la gent que està em padro

nada, i m olt lluny d 'a rr ib a r  al sostre ed ifica t 

que esta previst.

A  p a rtir  de tot a ixò  es p lante ja  un problem a, 

resulta que arribem  a un punt en què si tenim 

en compte que el pla se superarà am b escreix 

av ia t, doncs sembla que les previsions que hi
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ha al m unicip i no podran satisfer les demandes 

bàsiques dels habitants. Un augm ent de p ob la 

ció im plica que hi hagi uns serveis mínims i uns 

equipaments determ inats, a ix í doncs, pensem 

que si no es replante ja la situació, com que tots 

els serveis estan pensats per a una pob lac ió  de

7 .5 0 0  a 8 .5 0 0  habitants, doncs seran c la ra 

ment insuficients.

Les p lan ificacions actuals més modernes ado p 

ten una vis ió  supram unicipa l, és a dir, que s'hi 

s'ha de constru ir un nou polígon industria l o 

parc d 'activ ita ts  s'intenta fer a través de l'acord  

de diferents municipis. Am b aquesta fórmula 

es redueixen costos econòmics, am bientals i 

socials i, al m ateix temps, es com parteixen els 

beneficis. És necessari que el creixement del 

m unic ip i es pugui ana r adaptant a les necessi

tats de la pob lac ió  i, sobretot, ten ir en compte 

els serveis que pot o fe rir l'adm in is trac ió  local. 

Cal assegurar que es preservi la identita t del 

poble i tot el seu potencial.

La p lan ificac ió  és un tema molt com plex, de 

ben segur que tots creiem en un model de m uni

c ip i d iferent i és molt d ifíc il que sigui a gust de 

tothom, però el que sí que hem de reclam ar és

un poble ben pensat, ben ordenat, que s'ajusti 

al V idreres d 'avu i i de demà. A ix í doncs, i en 

vista que la p lan ificac ió  de V idreres ha quedat 

sobrepassada per les diferents circumstàncies, 

potser ca ld ria  que ens replantegem el nostre 

model de poble. Però, en fer-ho, no ens podem 

centrar únicament am b l'ens local, sinó que hem 

d 'a d o p ta r una v is ió  supram unicipa l, fins i tot 

potser una v is ió  supracom arcal, ja que si no es 

tenen en compte tots els aspectes a una escala 

més gran i no es fa una p lan ificac ió  d 'aquest 

caire, el que en sortirà  perjud ica t serà el nostre 

poble i de retruc tots nosaltres.

1 Model mediterrani:
Es basa en cases juntes, amb una relativa densitat 
d’habitants per unitat de superfície. Aquest fet fa 
que sigui molt senzill proporcionar serveis en 
aquests hàbitats, ja  que simplifica molt els costos 
d’instal·lació i de manteniment

2 Model anglosaxó:
Es basa en un model de poble difús, cases 
unifamiliars, xalets... , fa que hi hagi una baixa 
densitat d ’habitants, la qual cosa implica un major 
cost a la instal·lació de servei i al seu manteniment 
i un augment del consum de sòl. A la vegada, fa 
que hi hagi un augment considerable en la despesa 
d’aigua (reg dels jardins, piscines...) i implica una 
major mobilitat urbana (amb les conseqüències 
socials i ambientals que suposa).
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Temps era temps...
Fotografies: Col·lecció Paquita Boada

Grup d ’amics de Vidreres asseguts a les escales de l ’església, l ’any 1940. Primer graó: Mercè Batllosera, 
Remei Quintana, Enriqueta i Dolors Codina. Segón graó: Miquel Vergés, Lolita Gauchia, Paquita Boada, 
Teresa Gauchia, Carme Santigosa. Tercér graó: Martí Vergés, Josep Soms, Aurora Moriscot, Pilar Carós, 
Albert Santigosa.

Plaça de Vidreres el dia de la festa major, el setembre de 1966.
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Maria Àngels Güell
“La nostra primera pubilla”
M O N IC A  GARCIA

Em dic M. Àngels Güell Ciurana, vaig néixer a Vidreres 
el 29 de maig de 1946, així que ara tinc seixanta anys, 
i bé, vaig ser la primera pubilla del nostre poble...

En quin any va ser nomenada pubilla?
Vaig ser nomenada el 1965. La junta del Casino 

i l'Ajuntament, suposo, varen organitzar aquesta 

festa, ja que en molts pobles del voltant ja la fes

tejaven, pobles com Caldes de Malavella, Pineda 

de M a r..., entre altres, i Vidreres també ho va fer. 

Crec que va ser quan un grup de gent de Vidreres 

va decidir iniciar aquesta festa.

Com va ser que va sortir escollida? Ho 
feien com ara que es reuneixen un bon 
grup de nois i noies i s'ha de votar un 
de cada?
No, no, era molt diferent. Abans s'escollia per 

votació popular. Pel carnestoltes i, més tard, per a 

la festa petita es feia un ball a la sala del Casino. 

A llí ens reuníem tots i els que anaven al ball podien 

votar. Ens donaven un paper en blanc, posaves el 

nom de la noia que volies escollir, que havia de tenir 

una edat, uns divuit, i llavors es contaven els v o ts .  

Sí, sí...no m'ho creia, però vaig sortir escollida.

Què representava ser la pubilla de Vidreres?
Abans, cada festa que s'organitzava, la pubi

lla havia de ser present, fins i tot en els actes de 

l'Ajuntament. Festes com el fet d 'adornar carrers, 

havia de voltar pels carrers de Vidreres per veure

o puntuar el carrer més bonic de la vila, la festa 

del Ranxo, en la qual vam anar vestides de ran

xers. Me'n recordo que vàrem haver de demanar 

permís al mossèn del poble per si ens podíem vestir 

de ranxers, ja que no teníem vestimenta femenina, 

donar els premis als cantants i a les persones que 

es disfressaven que es presentaven al concurs. I en

els actes de l'Ajuntament era quan es reunien les 

entitats o hi havia reunions, ja que jo havia de ser 

allí present, però el que mai no oblidaré serà quan 

vaig anar a fer el xut d 'honor i a donar el premi al 

jugador del Barça, en Vergés.
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A ix í que podria d ir que ser pubilla significava 

representar el jovent de Vidreres, volia d ir mostrar 

la gent de Vidreres.

Quina diferència hi ha entre la pubilla 
d'abans amb la pubilla d'ara?
Clar, la gran diferència és que abans no hi havia 

un número de noies determinades a votar. Abans 

la gent havia d'escollir una noia, la que a ells els 

hi agradés, ja fos perquè era la més bonica, la més 

s im p à tic a ,. però era molt diferent. Jo sé de gent 

que avui dia encara em diuen pubilla quan ens 

creuem pel carrer, aquella festa per llavors va ser 

molt significativa, ja fos per la novetat, perquè va 

ser la primera..., però va ser molt i molt sentida per 

a la gent i per a qui fos escollida. Una altra cosa 

seria la dels vestits, pel ranxo vàrem sortir vestides 

de ranxers, ja que no disposàvem de vestimenta 

fe m e n in a ,. Però més o menys fèiem el mateix.

Qui va ser la segona pubilla? Qui va 
agafar el seu relleu?
Va ser la M ari Galan, la senyora d'en Soler. Va 

agafar el meu relleu cap a l'octubre del 66, per a 

la festa petita.

I una anècdota...
Quan vaig anar amb la pubilla de Gavà al camp 

del Barça a fer el xut d 'honor i, a la vegada, un 

homenatge a en Vergés, com a fill de Vidreres, ja 

que deixava el futbol. De Vidreres va anar tot un 

autobús cap a Barcelona. Realment va ser molt 

emotiu, veies com la gent pujava a l'autobús, ben 

il·lusionada, direcció a Barcelona.
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JORDI DARANAS I PLA 

ALCALDE DE VIDRERES

Aquests darrers quatre anys Esquerra Republicana 

de Catalunya ha estat al govern municipal, els dos 

darrers anys amb l'A lcald ia a les seves mans. 

Quan la llista electoral es presentà fa quatre anys 

ho va fer amb un programa d'acció de govern que 

s'havia de realitzar en 8 anys, a dia d'avui podem 

d ir que prop d'un 80% s'ha complert.

A ra és el moment de fer balanços i jutjar l'obra de 

govern, però el govern d'Esquerra presenta una 

característica, té dignitat i és honest. La defensa 

d'aquests valors continuaran en el futur, perquè 

van junts amb el fet de ser d'Esquerra.

L'any 2003, en el programa electoral, parlàvem 

d'e lim inar barreres arquitectòniques: Hem instal- 

lat un ascensor a l'Ajuntament, hem adaptat vore

res i hem realitzat un Pla d'Accessibilitat.

Dèiem que reordenaríem la xarxa viària: Sentits 

únics d 'acord amb els veïns i pàrquings alterns en 

alguns carrers.

Volíem soterrar les línies elèctriques i telefòniques: 

fet al centre del poble i zones de nova construcció i 

aprovat el projecte per a la resta del nucli antic. 

Volíem fomentar la rehabilitació d'edificis antics i 

ja ho estem fent a Can Torronet i a Can Xiberta. 

S'havia de projectar la reurbanització dels acces

sos de La Font del Pla i l'escorxador i es faran 3 

ponts i una rotonda a la zona.

Defensàvem una plaça de pàrquing per habitatge 

i així es fa.

Dèiem que vigilaríem les noves infraestructures i 

hem aconseguit un pont extra a la carretera que 

es desdobla en direcció Llagostera, a l'a lçada del 

trencant del Bosc d'en Puig que, a més, també tra

vessa la riera en aquell punt.

La defensa de l'estalvi d 'a igua era un objectiu, ara 

el nivell dels dipòsits d 'a igua estan coordinats amb 

l'extracció d 'a igua dels pous automàticament via 

ràdio, amb l'estalvi que a ixò suposa de consum.

La deixalleria municipal ara s'està construint, tal 

com defensàvem.

L'energia renovable en edificis públics té forma de 

plaques solars per a aigua calenta a la zona espor

tiva, i per generar energia elèctrica a la biblioteca. 

L'impuls de la recollida selectiva s'ha traduït en 

doblar la seva freqüència, així com la instauració

de la recollida comercial del cartró porta a porta i 

l'impuls del compost casolà.

Defensàvem un Casal de Joves i hem redactat un 

Pla Local de Joventut, de Can Torronet en farem 

l'hotel d'entitats juvenils, i s'està impulsant la crea

ció del Consell Local de Joventut.

Volíem habitatges de lloguer baixos per a joves i hem 

arribat a la signatura d'un conveni amb Habitatge 

per construir 40  pisos tutelats de 40  m2 a un preu 

inferior als 200 euros al mes per als vidrerencs. 

Volíem projectar un hotel d'entitats i el lloc triat 

serà l'antiga caserna de la G uàrdia Civil. 

Defensàvem una biblioteca nova i el desembre 

s'inaugura multiplicant per 10 l'espai actual.

La recuperació de la memòria històrica s'ha vist 

en excavacions al Castell de Sant Iscle, al jaciment 

neolític del Pi de la Lliure i a la publicació de llibres 

d'història local.

Tenim programació estable al Teatre del Casino i 

hem sumat esforços amb pobles veïns per progra

mar un festival d'arts escèniques.

Ens comprometíem amb un segon camp d'entrena

ment i ja és un fet, a més dèiem que milloraríem les 

instal·lacions i tenim un camp de gespa artificial 

en marxa, les grades del camp de futbol cobertes i 

seients, igual que en el pavelló, que també ha vist 

m illorat el parquet i hem donat suport a l'esport 

base i a les iniciatives que han sorgit de les entitats 

que es dediquen al món de l'esport.

Defensàvem el transport públic fins a l'estació de 

Sils i hi tenim l'a rribada de la línia de G irona a 

Lloret de Mar, i una línia Sils-Maçanet de la Selva- 

Vidreres-Llagostera-Caldes de Malavella.

Hem fet reunions periòdiques amb veïns per a rr i

bar a acords diversos, fem plens mensuals ord ina

ris en els quals la gent pot d ia logar amb l'equip 

de govern, tenim una xarxa d'internet sense fils, 

una nova web municipal i consultes en línia tal com 

prometíem.

Hem passat d'un conserge per a les escoles a 

dos, hem garan tit i garantirem  que tot nen en 

edat de lla r d 'in fants tingui p laça, hem m illo ra t 

l'escola d 'adults que estrenarà una nova ub i

cació a Can Torronet, hem lliga t la reutilització 

dels llibres de text amb objectius mediambientals
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i a ixò  permet un estalvi molt gran a les famílies 

que s'hi acullen. Hem m illo ra t les instal·lacions 

escolars amb dues noves cuines a prim ària  i a la 

Llar d'Infants, hem in ic ia t una Unitat d 'Escolarit

zac ió  E x te rn a ,.

Tenim un Pla d 'Aco llida a la Immigració per tal de 

treballar la cohesió social amb la contractació d'un 

tècnic d 'acció comunitària.

A  més, hem fet:

•  4  pous nous

•  Un dipòsit de 6 .000 .000  de litres

•  Canonada nova fins a Llagostera per gaudir 

d 'a igua del Pasteral

•  Recepció d 'A iguaviva Parc

•  Rotonda del Cap

•  Avinguda Mediterrània il·luminada

•  Pavimentació del camí de bombers i Terrafor- 

tuna

•  Asfalt del carrer Deulofeu, Cellera i part del 

Barcelona

•  Asfalt de mitja urbanització d 'A iguaviva Parc

•  Rehabilitació i consolidació de CanTorronet i 

Can Xiberta

•  Projectar la urbanització de tots els carrers 

existents de la carretera de Llagostera i Lloret 

cap al rieró

•  Una nova nau per a la Brigada Municipal

•  Augment de la pressió d 'a igua a la zona de 

Les Serres...

Feina feta, aquesta és la nostra targeta de visita i

a ixí volem continuar. Volem un Vidreres preparat

per al futur i tenim el full de ruta per assolir-lo.

Consultes i tràmits cadastrals 
més a prop de la ciutadania
El Consell Comarcal de la Selva ofereix la possibilitat de fer diverses consultes i 
tràmits cadastrals des de l'oficina del Servei de Gestió Tributària.

•  Des de principis del mes de febrer, a l'o fic ina 

del Serveis de Gestió Tributària del Consell 

Comarcal de la Selva de Vidreres, situada al 

carrer Pau Casals núm. 21 es poden efectuar 

diverses consultes i tràmits cadastrals:

•  Consulta de les dades que consten en el 

Cadastre de les persones interessades.

•  Obtenció de certificats literals gràfics cadas

trals.

•  Declaració cadastral per nova construcció, 

am pliació, re fo rm a/rehab ilitac ió  o divisió 

horitzontal (902-N).

•  Declaració cadastral per agrupació, segre

gació o divisió de béns immobles (903- N).

•  Declaració cadastral per canvi de cultiu o 

aprofitament, canvi d'ús o demolició de béns 

immobles (904-N).

•  Recursos per diversos motius (error en les 

dades personals, error en la superfície, error 

en la valoració, error en la situació de l'im 

moble, duplic ita t de finques, etc.)

Per a més informació
Sobre l'objecte, els terminis, la documentació 

necessària, etc., de cada tràmit podeu consultar 

l'aparta t de "Consultes i tràmits cadastrals" a: 

www.selvatributs.cat o bé trucar al telèfon

902 010 027

Am b aquests nous serveis, que perm etran estal

v ia r desplaçaments de la c iu tadan ia  a les o fic i

nes comarcals de Santa Coloma de Farners o a 

la G erència Territoria l de Cadastre de G irona , 

s 'integren en el m ateix espai físic els tràm its i 

consultes - ta n t tribu ta ris  com cadastra ls- que 

es fan de manera presencial.

D 'a ltra  banda, i des del d ia  2 de gener de 2 0 0 7 , 

l'o fic in a  central del Servei de Gestió Cadastral 

del Consell Com arcal de la Selva s'ha traslladat 

al passeig de Sant Salvador, 19, on també es 

troba situada la seu central del Servei de Gestió 

Tributària .
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JORDI DARANAS I PLA 

REGIDOR DE CULTURA I ALCALDE

Que una entitat es dissolgui és sempre una mala 

notícia, però hem d 'acordar que com quasi tot en 

la vida, néixer, créixer i m orir és el cicle de la vida. 

Un fet ben normal que les entitats locals també 

experimenten.

A ixò va passar amb una entitat que molts recordem 

amb estima, nostàlgia i admiració, m'estic referint 

al grup de teatre La Teranyina, un grup que fa anys 

va baixar el teló i va deixar de fer-se present en els 

escenaris teatrals de Vidreres i dels pobles del vol

tant, amb el seu teatre amateur pel fet que no eren 

professionals de la faràndula, però el seu savoir 

faire al cim de l'escenari era a prova de bomba.

Després d'anys, fa pocs mesos es van reunir, deci

diren liqu idar definitivament l'entitat i acordaren 

donar a l'A juntament de Vidreres els diners que 

tenien guardats amb la condició que aquest els 

destinés al Teatre municipal del Casino.

Com a alcalde i regidor de cultura de l'Ajuntament 

de Vidreres agraeixo aquest gest que els honra.

La seva vo lun ta t ja s'ha fet rea lita t, i l'equ ip  

de govern ha a d q u ir it m ateria l de lum inotècnia 

que es trobava a fa lta r a l'h o ra  de fer teatre a 

V idreres, al Teatre del Casino. En concret, s'han 

com prat 4  focus PAR 64 , 4  retalls de 575  wts,

12 làmpades, grapes i porta filtres, tot per va lo r 

de 2 .8 8 4 ,7 6  euros, els diners que la Teranyina 

ha donat al poble de V idreres i al món del 

teatre en concret.

Aquestes adquisicions s'han vist augmentades 

perquè l'Ajuntament també ha decidit afegir quel

com al respecte, ja que ha comprat 2 focus i 2 

retalls més amb els seus portafiltres i làmpades, 

per va lor de 1.098 euros més.

Gràcies Teranyina.

CENS DE POBLACIÓ
Del 15 de desembre de 2006 al 15 de març de 2007

La població de Vidreres ha augmentat de 98 habitants, 

ha passat dels 7 .179  del mes de desembre de 2006, 

als 7 .2 7 7  del mes de març de 2007.

D'aquests, 3 .805  són homes i 3 .412  són dones.

Font: Padró Municipal d'Habitants.
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Grup Vitraris: 
cultura i tradició
Crònica trimestral
El passat dia 24  de febrer, transcorregut un any 

des de la fundació del Grup Vitraris, es va celebrar 

l'Assemblea General de socis. Entre els acords més 

destacats cal assenyalar el que fa referència a la 

creació i aprovació formal de les diferents seccions 

de l'entitat:

•  Secció del Cine Fòrum

•  Secció de l'Ateneu

•  Secció dels Cafès filosòfics

•  Secció de costums i tradicions

•  Secció d'activitats lúdiques i culturals

A  cadascuna d'aquestes seccions hi ha, com a 

mínim, dues persones que n'assumeixen la res

ponsabilitat organitzativa: elaboren les propos

tes d'activitats, proposen un calendari, preparen 

sistemes de difusió i comunicació, cerquen l'espai 

adequat per dur-les a terme...

Durant aquest primer trimestre, s'han realitzat les 

següents activitats:

Secció del Cine Fòrum
Des d'aquesta secció s'ha continuat amb el cicle 

dedicat a Stanley Kubric. El 19 de gener es va 

passar la pel·lícula "A traco Perfecto"; el 23 de 

febrer (data ben adequada), es projectà el film 

"Senderos de G loria ", amb gran afluència i par

ticipació de públic; i el 16 de març es passà la 

pel·lícula "Lolita".

D 'altra banda, i a través d'aquesta secció, la 

nostra entitat ha estat acceptada com a sòcia de 

la Federació Catalana de Cine Clubs, a partir de 

la qual us podrem oferir tot un seguit d'activitats 

relacionades amb el món del setè art.

Secció de l'Ateneu
Les activitats realitzades des d'aquesta secció han 

estat variades. El d ia 26  de gener es va o rga

nitzar, conjuntament amb l'entitat "Salvem el 

Pla", un interessant debat sobre "El pla energètic 

a Catalunya i la MAT", amb la partic ipació  de 

Ricard Mademont (membre de la plataform a "N o  

a la MAT") i Enric Pardo (del CILMA). El dia 16 

de febrer es realitzà una conferència que tractà

sobre "Història i novetats arqueològiques al cas

tell de Sant Iscle", a càrrec de l'arqueòleg Joan 

Llinàs. I el d ia 23 de març es va fer un homenatge 

al poeta M iquel M artí i Pol, a partir de la repre

sentació d'un espectacle poeticomusical titulat "El 

Riu Perdut", a càrrec de l'actor Joan Pau Romaní i 

el músic Xavier Compte, que tingué una excel·lent 

acollida.

Secció dels Cafès filosòfics
Els dies 12 de gener, 2 de febrer i 2 de març (els 

primers divendres de cada mes), s'han continuat 

realitzat les trobades de caràcter filosòfic a la b ib li

oteca del Casino "La Unió". D 'altra banda, el 10 

de febrer, també es va fer una trobada de "Filo- 

p izza" amb nois i noies de 14 a 16 anys.

Secció d'activitat lúdiques i culturals
El diumenge 25  de febrer, conjuntament amb 

el Centre d'Estudis Selvatans, s 'organitzà una 

visita gu iada a la Torre de Can Llobet (a càrrec 

de Josep Formiga) i al Castell de Sant Iscle (a 

càrrec de Joan Llinàs). La sortida fou un èxit 

d'assistència i acabà amb un bon àpat en un 

conegut restaurant de la v ila .

Més Vitraris... Més Vidreres

Secció del Cine Fòrum

Divendres, 20 d'abril

Cicle "Cinema a la carta"

Blade Runner, de Didley Scoot.

Hora: a 2 /4  de 10 del vespre.

Lloc: Teatre del Casino "La Unió".

Divendres, 18 de maig

Delitos y  faltas, de W oody Allen.

Hora: a 2 /4  de 10 del vespre.

Lloc: Teatre del Casino "La Unió".

Divendres, 22 de juny

Dersu Uzala, d 'Ak ira  Kurosawa.

Hora: a 2 /4  de 10 del vespre.

Lloc: Teatre del Casino "La Unió".
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Divendres, 27 d'abril

"Burman Flash: darrere l'escenari", 

a càrrec dels membres del grup de música Burman 

Flash.

Hora: 10 del vespre.

Lloc: Sala d'actes de l'Ajuntament.

Divendres, 25 de maig

"Humanització a la terra: la importància de la 

Sierra de Atapuerca",

a càrrec de Robert Sala, arqueòleg, professor de 

prehistòria de la Universitat Rovira i V irg ili, membre 

de l'equip d'excavacions al jaciment d'Atapuerca. 

Hora: 10 del vespre.

Lloc: Sala d'actes de l'Ajuntament.

Divendres, 9 de juny

Hora: 7 de la tarda.

Lloc: A  concretar.

Presentació del llib re  de l'E uda ld  C arbone ll

"El naixement d'una nova consciència". Eudald 

Carbonell és arqueòleg i director del jaciment 

d'Atapuerca.

Divendres, 29 de juny

A  concretar.

Hora: 10 del vespre.

Lloc: Sala d'actes de l'Ajuntament.

Secció dels Cafès filosòfics
Els primers divendres de cada mes.

Amb la col·laboració de l'Escola de Filosofia de 

Girona.

13 d'abril (enlloc del 6 d'abril).

4 de maig.

1 de juny.

Hora: 21 h.

Lloc: Casino La Unió (sala de la biblioteca).

Secció de costums 
i tradicions

Dissabte, 23 de juny

Revetlla de Sant Joan:

A rribada de la flama del Canigó. 

Foguera de Sant Joan. Sopar 

popular.

Hora: a partir de la tarda.

Lloc: Flama del Canigó recorregut 

pels carrers del poble. Foguera i 

sopar popular als horts d'en Pere 

Pau (al costat del pavelló).

El club de lectura

Dimecres, 3 de maig 

Organitza:

Biblioteca Municipal "Joan Rigau". 

Col·labora: Grup Vitraris.

Hora: 2 1 '3 0  h.

Lloc:

Biblioteca Municipal "Joan Rigau". 

Salut vitrariencs. V.V.

Inici de la visita a la Torre de Can Llobet. 
Data: 25 de març de 2007. a u t o r : q u im b a y é .

Atenent les explicacions sobre el castell de Sant Iscle. 
Data: 25 de març de 2007. a u t o r : q u im  b a y é .
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Casal del jubilat 
i el pensionista

JUNTA DIRECTIVA

ACTIVITATS REALITZADES

Aniversari
Tal com anunciàrem en el número anterior del Rec 

Clar, el 27  de gener passat vam celebrar el XVII 

aniversari de la fundació del nostre Casal. Déu 

n 'h i doret el temps que ha transcorregut!, però 

encara avui tenim entre nosaltres persones que 

se'n van fer socis el prim er d ia, el 2 de febrer de 

1990. Que rebin tots ells el nostre sincer reconei

xement.

M al que vam trobar-nos amb un d ia  fred i 

ventós, per altra banda va ser molt assolellat. Els 

socis que ho desitjaren van poder o ir missa en 

sufragi dels difunts del casal. En sortir de missa, 

ens vam traslladar en autocar al restaurant de 

Platja d 'A ro  per reunir-nos i gaud ir d 'un complet 

d ina r de germ anor i vam tenir l'honor de ser 

acompanyats pel nostre alcalde, Sr. Daranas, 

per representants de la Caixa, per amics dels 

casals veïns i per més de 180 socis.

Durant la sobretaula el Sr. Daranas va dirigir-nos 

unes paraules de salutació i d'encoratjament a tots 

els presents a continuar en la participació que ens 

correspongui a cada u per a la bona marxa del 

Casal del Jubilat i Pensionista de Vidreres. També 

ens donà ànims el Sr. Joaquim de la Caixa, i el 

nostre vicepresident Sr. Massó en representació 

del nostre president Sr. Bermúdez, qui no va poder 

acompanyar-nos per malaltia. A  tots ells, moltes 

gràcies.

Vam concloure la celebració d'aquest XVII aniver

sari amb un animal ball.

Excursions
La del mes de febrer, ens dugué a Mollerussa, a 

visitar el "Museu del vestit de paper": adm ira

ble, interesantíssim, fantàstic. Davant la varietat 

i l'acabat dels vestits exposats creats únicament 

amb paper, a hom li queda el dubte de si l'únic 

material emprat ha estat el paper. Vam ser in for

mats que en la confecció d'alguns d'aquests ves

tits s'hi havien emprat més de 2 .000  hores de

"paciència". A ixò  aviat és dit, però, s'ha de reco

nèixer que vam veure vestits que són autèntiques 

obres d 'art.

Aquest museu participa cada any en el "Concurs 

nacional de vestits de paper" que per Santa Llúcia 

se celebra al teatre l'Amistat, de Mollerussa i que ha 

obtingut molts premis: el primer en moltes ocasions. 

Justament l'any 2006 organitzà el segon "Concurs 

de vestits de paper per a la nina Barbie". Quan ens 

dirigíem al restaurant, a Calaf (on, per cert, no era 

dia de mercat), vam visitar el temple de Sant Ramon, 

interessant de veure malgrat estar en fase de recons

trucció. Havent dinat, en el restaurant Bogart, vam 

passar una bona estona entretinguts per un espec

tacle de bons shows i ball de disfresses.

L'excursió de març ens portà a visitar el Museu del 

Ferrocarril el qual fou creat per la Fundación de 

Ferrocarriles Espanoles amb la finalitat de promo- 

cionar la imatge del ferrocarril, de la qual en des

taca la seva importància com a medi de transport 

en els vessants econòmic, social i cultural. Vam 

poder veure "la Rotonda", nom de la col·lecció de 

locomotores de vapor i diferents vehicles ferrovia

ris de tots els temps més important d'Europa. En el 

d inar tothom qui ho desitjà va poder degustar els 

calçots, en aquesta època tradicional menja a la 

zona de Vilanova i la Geltrú.
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Ball de disfresses
El darre r divendres del mes de febrer, amb motiu 

de les festes de Carnestoltes, a més del ball-bere- 

nar del qual ja tenim costum, vam o rgan itza r el 

nostre ball de disfresses, i va sortir-ne una festa 

d igna, alegre i plena de color, amb la pa rtic ipa 

ció de 19 disfresses que foren obsequiades amb 

un modest present, i que ens anim a a conservar 

aquesta activita t en anys vinents.

ACTIVITATS A REALITZAR

Excursions
Per al dimecres 18 d 'a b ril tenim previst visitar 

la v ila  de Camprodon i Setcases, localitats turís

tiques, situades en una vall meravellosa sempre 

verda: la vall alta del Ter. Abans d 'a n a r a d inar 

a Setcases podrem passejar per l'a tractiu  i con

corregut centre comercial de Cam prodon (2.438 

cam prodonins/nes en 1 r gener 2007).

El mes de maig no farem excursió, ja que per al 

dimecres dia 16 d'aquest mes tenim programada la 

trobada anyal dels casals veïns: Caldes, Maçanet, 

Riudarenes, Riudellots, Sils, V ilobí i Vidreres. 

Anirem plegats a missa a l'església parroquial 

de Torroella de Montgrí i a d inar al restaurant La 

Terrassa de Platja d 'A ro , que tant ens satisfà. Con

clourà la festa un animat ball amb música en viu. 

El que sí farem aquest mes de maig és, conjun

tament amb el Casal d 'H osta lric, una excursió 

d 'una setmana a Galícia.

Q uant a l'excursió del mes de juny, el dimecres 

13, consistirà a fer un circu it per la Còte Vermei- 

lle (Costa Vermella), sector muntanyós del litoral

del Vallespir de la Catalunya N ord. Passarem 

per Argelers i Cotlliure (on pa rla r català és un 

signe de distinció) on farem parada amb temps 

lliure per v is itar aquesta v ila  on, recordem-ho, 

l'any  1939 morí i està enterrat el poeta andalús 

Anton io  M achado. Entrarem a Catalunya per 

Portbou i passarem pels túnels oberts des de fa 

poc, cap a Roses, per d ina r amb ball de sobre

taula abans de tornar cap a casa.

Assemblea any 2007
La junta directiva del Casal ha fixat la data del 14 

d 'abril, dissabte, per celebrar l'Assemblea O rd i

nària anual corresponent a l'any 2007, tal com es 

disposa en els estatuts que regeixen el Casal del 

Jubilat i Pensionista de Vidreres. Hem tramés carta 

de convocatòria a tots els socis i sòcies, per dema

nar des d 'aquí a tots ells la seva assistència, sigui 

personalment o per delegació. Per motius evidents, 

l'assemblea ord inària anual és, ha de ser, l'acte 

més important que celebrem durant l'any.

Socis
Am b data 31 de març de 2 0 0 7  tenim enregistrats 

un total de 562 socis/sòcies, durant el prim er tr i

mestre de 2 0 0 7  hi ha hagut un moviment en més 

de 22 socis, nombre que pensem que és força 

estimulant per continuar amb la nostra tasca. 

Una vegada més no volem tancar aquest punt 

sense dem anar a tots els vidrerencs i v idreren- 

ques jubilats o pensionistes, que per a nosaltres 

seria un motiu de satisfacció com ptar amb ells 

com a socis del Casal del Jubila t i Pensionista 

de Vidreres.
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Kedougou (Senegal)
Projecte Solidari i Participatiu de 
Cooperació per al Desenvolupament
M O NTSE CIURANA, M O NTSE VILA I ISIS LLINÀS 

GRUP INTERCULTURAL JAM IA KAFO

Fase II
Kedougou, 26  de març de 2007. Temperatura 42 

graus a l'ombra. El projecte va en marxa a un 

ritme més lent del que ens esperàvem, en conso

nància amb la vida local. La nostra feina es veu 

afectada per diversos contratemps.

Durant el mes de febrer el nostre treball es va 

alentir considerablement a causa de les elecci

ons presidencials. En plena campanya electoral i 

amb la visita de tots els candidats a la presidència 

a la ciutat de Kedougou, el treball de qualsevol 

O N G  pot ser utilitzat com a potencial electoral. En 

el nostre cas, en ser una organització apolítica i 

treballant amb l'Ajuntament de Kedougou com a 

contrapart, vam creure prudent mantenir-nos al 

marge i no portar a terme reunions dins l'àm bit 

municipal, fet que ha repercutit posteriorment en 

la gestió de les tasques a realitzar. Finalment, el 

dia 25  de febrer, van tenir lloc les eleccions a tot el 

país, que va guanyar per majoria aclaparadora el 

partit del president fins al moment.

A lhora, fruit de l'enclavament geogràfic de Kedou- 

gou, les dificultats del transport i el seu elevat cost,

ha fet que durant més de dues setmanes no arribés 

ciment a la ciutat, repercutint negativament en el 

programa de rehabilitació d'aules escolars. 

Actualment, el treball de rehabilitació es troba ga i

rebé a la meitat, i hi ha incidit en 6 de les 16 aules a 

intervenir. Val a d ir que no totes les aules presenten 

les mateixes mancances o necessitats de treball. Per 

aquest motiu, hem començat per les aules més dete

riorades: canviant sostres d'uralita, portes, finestres, 

remolinant i aixecant parets; per seguir amb d'altres 

que requereixen obres menors com: arranjaments 

de terres, arreglar pissarres (d'obra), o canvi de 

portes i finestres de fusta per d'altres de ferro.

Per altra banda, la creació de la Biblioteca de 

Kedougou va endavant, ja que totes les obres 

estan enllestides (no sense contratemps diversos de 

manca de material). En aquests moments el fuster 

està treballant en la construcció de les prestatge

ries. Aquesta feina és laboriosa i lenta, ja que tot 

es fa manualment.

Pel que fa al tema del personal local, estem pen

dents que el Consell Municipal de l'Ajuntament 

decideixi contractar la persona per treballar-hi. 

Aquest professional serà format per dues tècniques 

de la Biblioteca de la Universitat 

de Girona, que es preveu que 

breument arrib in a Kedougou com 

a col·laboradores del projecte. 

Paral·lelament, seguim mantenint 

reunions amb les escoles i l'A jun 

tament per tal de continuar amb 

la sensibilització sobre l'ús del 

nou equipament.

Des de principis del mes de febrer 

hem rebut la visita de diverses 

persones interessades i implica

des amb el treball que el Grup 

Intercultural Jamia Kafo realitza 

a Kedougou. En primer lloc, vam 

rebre la visita de sis vidrerencs i
Visita de TV Girobnna, del 5 al 9 de març de 2007
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Rehabilitació a l ’escola Danfakha.

vidrerenques, que van poder conèixer la realitat 

del municipi i el treball de la nostra entitat.

La seva estada va coincidir amb la presència de 

dues tècniques de l'àrea subsahariana de l'Agència 

Catalana de Cooperació per al Desenvolupament, 

òrgan de la Generalitat de Catalunya finançador 

del projecte. La seva auditoria constava en la visita 

de les diferents infraestructures en les quals el pro

jecte incideix, a ixí com una reunió de treball amb 

la contrapart local formada per l'alcalde, el presi

dent de la Comissió de Cooperació i el conseller 

d'Educació.

Per a una O N G  petita com la nostra, i ja que és 

el primer projecte internacional que executem, la 

seva visita va tenir una importància cabdal. La 

Regina i la Yoya ens van felicitar i encoratjar pel 

treball realitzat fins al moment.

Durant la prim era setmana del mes de març, 

vam rebre la visita de la Televisió de G irona, 

un altre dels finançadors del projecte. Fins a la 

c iutat de Kedougou van a rr ib a r el seu president, 

el senyor Joaquim V ida l, acom panyat de part de 

la seva fam ília, un tècnic de càmera i un perio 

dista, l'A lb e rt i en G il. Van estar una setmana 

com partin t el treball que la nostra entitat realitza 

a Kedougou, enregistrant imatges i fent entrevis

tes per la posterior emissió d'un reportatge. Amb 

ells vam v is ita r les diferents escoles, l'hospita l, la 

b iblioteca i la ciutat per tal de conèixer la rea li

tat i el d ia  a d ia  de la gent que hi viu.

Els mateixos dies vam rebre la vis ita  d 'en M am a- 

dou Cissé, vocal de la Jamia Kafo. En M am adou

Poble Mammadou, 15 de març de 2007

estava de visita al Senegal per veure la seva 

fam ília  i va dec id ir de v ia tja r fins a Kedougou 

per estar un pare ll de dies am b nosaltres i conèi

xer de prim era mà la fe ina de l'en tita t. El p ro 

jecte que tots plegats vam redactar a Vidreres 

ja s'està m ateria litzan t. A rran  d 'aquesta visita 

vam abandonar dos dies Kedougou per anar a 

v is ita r el seu poble nata l, M édina M a ry  Cissé, 

a uns 20  km de V e lingara , per conèixer la seva 

fam ília  i les infraestructures del seu petit poble, 

d'uns 500  habitants.

El nostre d ia  a d ia  comença a fer-se feixuc a 

causa de les elevades temperatures i trobem a 

fa lta r aquells vespres lleugerament frescos de fa 

tres mesos. Fruit de la ca lor experimentem els 

primers talls d 'a igua  importants, tenint en compte 

que nosaltres disposem d 'a igua  corrent, un p ri

vileg i en com paració amb els nostres veïns.

Pel que fa a l'electricitat, al telèfon i a la conne

xió a internet, hi ha talls constants i problemes de 

cobertura. Seguim amb la problemàtica del gas 

butà que ha fet que durant més d'una setmana 

hàgim cuinat amb carbó.

Els problemes polítics esdevinguts a Guinea 

Conakry, país fronterer amb Senegal, han 

provocat el tancament de les fronteres i conse

qüentment la inexistència de productes guineans 

al mercat de Kedougou (fru ita , teixits, etc...). 

A lhora , els 70  km que ens separen de Guinea 

C onakry han estat una via de sortida de coope- 

rants internacionals d 'aquell país, que han hagut 

d 'abandonar-lo  i a rr ib a r a Kedougou esperant 

que la situació es restablís.

M algrat tot, la vida a Kedougou continua tranquil·la 

i preveiem que en els propers mesos l'execució del 

projecte seguirà favorablement.
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Assemblea general
Agrupació Sardanista Bella Dansa
El passat 9 de febrer de 2007, l'Agrupació Sardanista "Bella Dansa" va 
celebrar l'Assemblea General al Casino "La Unió" a les 10 del vespre. 
Van assistir-hi els membres de la Junta, però no va venir cap soci. Així 
doncs, volem aprofitar aquest mitjà de comunicació local per posar en 
coneixement de tothom els diferents punts tractats en l'Assemblea i 
l'estat de comptes del període 2006.

Volem agrair als socis la confiança dipositada en la 

junta. Fa 12 anys que treballem perquè a Vidreres hi 

hagi un lloc per a les sardanes i mantenir d'aquesta 

manera un element cultural nascut a Catalunya fa més 

de 100 anys. Les sardanes continuen essent per a molta 

gent un símbol de festa i d'alegria. La combinació d'una 

audició de sardanes seguida de ball ha permès que a 

Vidreres es puguin fer unes 9 ballades a l'any. Però els 

balladors i balladores van envellint progressivament, i 

no hi ha incorporació de les noves generacions.

Per acabar, volem recordar que els propers actes 

d'aquesta Agrupació seran el 24 de juny a les 6 de la 

tarda i el 7  de juliol a les 10 del vespre, a la Plaça Lluís 

Companys, amb sardanes i ball.

Assemblea general
Vidreres, a 9 de febrer de 2007 

Assistència de la Junta al complet. Nul·la assistèn

cia de socis.

3) Previsió d'activitats.
Es presenta el detall de totes les festes que es prete

nen dur a terme aquest nou any.

Es deixa constància que per a l'any 2008 queda 

anul·lada la festa del 3 de febrer, "La Candelera", 

ja que coincideix amb la celebració del Carnestol

tes. Però també es fa èmfasi en què a ixò és un tret 

puntual d'aquest any, i es deixa clar que en anys 

posteriors es retornarà a la seva celebració.

4) Estat de comptes i Pressupost d'enguany.
Tot i la situació de dèficit, s'ha acordat no apujar la 

quota de soci, i es mantindrà a 12 anuals.

5) Renovació de la Junta.
Davant la no-assistència de socis, no es fa cap 

proposta de renovació, i la Junta actual decideix 

seguir tal i com està actualment formada.

1) Lectura i aprovació de l'acta anterior.
S'aprova per unanimitat de la Junta.

2) Memòria de les activitats realitzades.
Es llegeix i es comenta.

6) El futur de la Sardana.
La Sardana és a "cures intensives". Sentim que s'està 

perdent. Li cal una nova alenada de joventut, una 

transfusió d'energia i de ganes de seguir lluitant per 

mantenir-la present sempre.
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personal, ja que en les diverses trobades anuals 

amb les altres entitats sardanistes, el que es percep 

és que és una situació general. Adonar-se d 'a ixò  

potser és un agreujant més que un consol; però si 

la gent que no "està a dins" no s'hi uneix, els que 

ja hi són no poden fer res més que donar un toc 

d'alerta i de reclam.

7) Precs i preguntes.
Es torna a mencionar, una vegada més, la manca d'un 

local polivalent a Vidreres.

S'acorda dur a terme una reunió amb tots els partits 

polítics que es presentin a les noves eleccions, per 

informar de la situació actual de l'entitat i de les seves 

necessitats i, alhora, intentar que ens facin saber les 

seves inquietuds i propostes per a la nostra cultura dins 

els diferents programes.

Sense cap més punt a tractar, es tanca la sessió a les 

23:38 hores.

ESTAT DE COMPTES 2006
Vidreres, 31 de desembre de 2 0 0 6

ENTRADES
Subvenció A juntam ent 200 6 1 .855 ,00  €

Quotes socis 2 .2 9 2 ,0 0  €

Rifes 2 .993 ,14  €

Interessos caixes 2 ,3 5  €

Ingressos diversos 9 2 ,2 0  €

TOTAL iNGRESSOS 7 .234 ,69  €

SORTIDES
Cobles i Conjunts 8 .013 ,33  €

Paneres, segells, castanyes, etc. 2 0 2 ,8 7  €

SGAE 2 0 3 ,8 2  €

Assegurances 2 4 2 ,8 3  €

Devolució rebuts 144,00 €

Comissions caixes 2 8 5 ,2 9  €

Càrrecs devolució  rebuts 154,73 €

Comissió manteniment 10,75 €

IRPF 0 ,33  €

Correu 1,72 €

TOTAL DESPESES 9 .2 5 9 ,6 7  €

Fes-te 
la paella!

CONSELL DE JOVES DE VIDRERES

El proper diumenge 6 de maig tenim una 
proposta per tu! Et convidem a què agafis 
uns quants amics i vinguis a la plaça Lluís 
Companys a fer-te una paella.
No cal ni que portis la paella, nosaltres te la 
regalarem! Tampoc no cal que et preocupis 
pel foc, ni per les taules ni per les cadires 
(dinarem tots plegats a la mateixa plaça). Tu 
només cal que portis els ingredients per fer 
la paella i... a cuinar!
El bon ambient està assegurat!
Et deixaràs perdre aquesta festa!?
Potser, primer hauríem d'haver presentat 
una mica què és això del Consell de Joves. 
Perdoneu per haver començat la casa per la 
teulada...
Des de principi d'any, un grup de joves de 
Vidreres estem intentant tirar endavant el 
que en diem un Consell de Joves. Dic "pre
tenem" tirar endavant perquè encara no 
estem constituïts com a tal, ni té, de moment, 
massa consistència aquest projecte. De fet, 
la primera activitat que organitzem és la 
que t'acabem de proposar.
La intenció d'aquest Consell és la d'aplegar 
quants més joves millor per poder parlar 
d 'a llò que ens preocupa als joves i dema
nar, proposar, exigir,... solucions. Els temes 
que ens poden preocupar són l'habitatge, 
la formació, el treball, la música, l'esport, 
l'oci,... Tots aquests temes també aniran 
lligats als interessos i preocupacions dels 
joves que formin el Consell. Per tant, si tens 
coses a d ir no et quedis a casa! Afegeix-te 
al Consell, ens fas falta!

Per demanar més informació del Consell
pots enviar un correu a 

c o n s e ll_ jo v e s @ g o o g le g ro u p s .c o m

o entrar a al lloc web 

h ttp : / /g ro u p .g o o g le .c o m /c o n s e ll_ jo v e s
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S’acosta l’estiu
ESTER TRESSERRAS I SUROS 

l l i c e n c ia d a  EN FARMÀCIA

S'acosta l'estiu i som molts i moltes a qui ens pre

ocupa l'aspecte del nostre cos: el volum dels nos

tres maluc, el ventre... Per poder-hi posar una mica 

de remei hauríem de començar com a mínim dos 

mesos abans, encara que una bona alimentació 

i la realització d'exercici físic hauria de ser una 

pràctica establerta tot l'any.

Consells generals
-Cal una alimentació equilibrada, rica en fruites i 

verdures fresques.

-S'ha de beure suficient aigua (és recomanable com 

a mínim dos litres diaris).

-Cal fer quatre o cinc menjades regulars.

-Els menjars s'han d 'ingerir tranquil·lament, asse

guts i facilitant la digestió, que ha de ser lenta i 

tranquil·la, i mastegar lentament.

-N o s'han de saltar menjades.

-S'ha de perdre el costum de picar.

-No cal obsessionar-se: no passa res si un dia a la set

mana se "salta" la dieta, no cal pesar-se cada dia... 

-Cal fer exercici físic regularment. Si no es practica 

cap esport la manca d'exercici es pot compensar 

en cam inar de pressa, anar amb bicicleta, pujar 

escales, anar caminant a comprar o al treball...

No existeixen les dietes miraculoses, 
el secret és alimentar-se bé
-Una dieta s'ha d'adequar a cada persona tenint 

en compte el seu pes, l'edat, el sexe, les malalties 

associades, el treball, la seva vida social i laboral, 

els seus gustos, el clima i l'activitat física.

-Cal canviar els mals hàbits alimentaris: evitar picar, 

els dolços, la brioixeria, els snacks, la rebosteria,... 

-L'alimentació ha de ser equ ilib rada  i ha d 'in 

co rpora r tots els nutrients necessaris en les quan

titats adequades.

-Cal utilitzar com a mètodes de cocció preferent

ment el forn, olles ràpides, grill o planxa, cocció al 

vapor, bullit i microones.

-S'han d 'ev ita r els aliments alts en greixos: fre

gits i salses greixoses, carns greixoses, embotits, 

mantegues, gelats...

-L'ús abusiu de laxants i diürètics no contri

bueix a aprimar-se, ja que només proporcionen 

pèrdua d'aigua i és perjudicial per a la salut.

-L'alcohol i les begudes amb gas estan desaconse

llades en dietes de control de pes.

-Cal restringir l'o li d'oliva: 2 cullerades soperes al 

dia com a màxim.

-Per d ism inuir més calories caldria substituir els 

cafè per infusions i les salses per espècies.

Avantatges de l'exercici físic
-Consumeix calories.

-Ajuda a controlar la gana.

-Ajuda a preservar la musculatura corporal. 

-M illora la salut, reduint els factors de risc associats 

al sobrepès.

-Té efectes psicològics positius.

-Una activitat física regular ajuda a perdre pes i a 

mantenir-lo una vegada hem assolit el pes desitjat.

Algunes plantes que et poden ajudar
-Plantes amb efecte saciant, disminueixen l 'a b 

sorció i són reguladores del trànsit intestinal: glu- 

comanano, ispagula, ficus.

-Plantes reductores de la formació de greixos a partir 

de la glucosa en l'organisme: garcinia.

-Plantes que augmenten la despesa energètica en 

l'organisme: te verd, guaranà.

-Plantes amb acció diürètica: ortosifó, cua de cavall. 

-Plantes que milloren la funció hepatobiliar i la 

digestió: fulles d'escarxofa.

Exemple de dieta
Esmorzar:

•  1 suc de taronja

•  2 bescuits

•  40  grams de pernil dolç

•  cafè amb llet (100 cc de llet descremada).

M ig matí:

•  1 poma o 1 snack de règim o saciant.

D inar:

•  200  grams de verdures

•  100 grams de carn o peix, o algun dia 2 ous.

Tarda:

1 fruita o un iogurt descremat.

Un consell
Poseu-hi molta voluntat.
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El paper dels boscos
REMEI ALDRICH

Per parlar del paper dels boscos es podria jugar amb la paraula paper 
i la paraula bosc. I també es podria ressaltar la importància del bosc 
com a font de biodiversitat o com un espai de lleure i també entendre 
que el bosc és una font de matèries primeres.

El bosc és una comunitat de plantes i animals on 

els arbres dominen i en són els elements més visi

bles a llarga distància. Quan érem petits a l'escola 

estudiàvem la fotosíntesi, que és el procés en què 

les plantes -gràcies a l'energia so la r- capten CO2 

i alliberen oxigen i, a la vegada, consumeixen 

oxigen per respirar.

El balanç entre la fotosíntesi i la seva respiració 

és sempre favorable a l'oxigen alliberat, per això 

la nostra atmosfera és oxigenada. D 'aquí surt un 

dels motius per protegir els boscos: els boscos són 

grans focus que oxigenen l'atmosfera.

Des d'èpoques prehistòriques l'home ha fet servir 

el bosc com a font de matèries primeres. Principal

ment del bosc se n'ha aprofitat la fusta dels arbres. 

A  nivell mundial, es calcula que el 55% d'aquesta 

fusta es fa servir com a combustible, un 15% per 

produir paper i cartró i un 30% per a fusta de ser

radora.

La majoria de la fusta que es crema com a com

bustible es crema en països subdesenvolupats o 

en vies de desenvolupament. I en canvi, els països 

més desenvolupats som els principals consumidors 

de paper i també els principals consumidors de 

fusta per a mobiliari.

Segurament ens és fàcil d 'im aginar el paper que 

juga la fusta com a combustible o per fabricar 

mobiliari. Però potser ens pot costar d 'im aginar el 

paper del bosc en la producció de paper. El paper 

és una planxa contínua formada majoritàriament 

per fibres vegetals individuals entrellaçades entre 

elles. La fibra cel·lulòsica constitueix la matèria 

primera per fabricar paper. I aquesta fibra s'obté 

majoritàriament de la fusta dels arbres. La segona 

font important de matèria primera per produir 

paper és el paper usat. La tecnologia de producció 

de paper necessita, en primer lloc, produir la pasta 

de paper. La pasta de paper s'obté de la transfor

mació de la fusta dels arbres en fibres elementals 

procurant de mantenir la seva estructura essencial. 

Quan ja es té la pasta, aquesta s'ha de refinar i 

depurar. A  continuació, amb gran quantitat d 'a i

gua s'aconsegueix apropar les fibres i facilitar que 

s'entrellacin. Per acabar, cal extreure tota l'a igua 

per deixar la làmina de fibres ben cohesionada. 

I per extreure tota aquesta aigua ens caldrà un 

procés que consumirà molta energia.

Amb tot a ixò es voldria emfatitzar la importància 

que té el bosc com a font de matèries primeres i 

recordar que ens cal tenir cura dels boscos, perquè 

són font de vida! I a continuació, uns quants con

sells que tenen a veure (directa o indirectament) 

amb la protecció dels nostres boscos:

•  Quan passegem pel bosc no hi llencem escom

braries ni fem cap imprudència que pugui 

provocar un incendi.

•  Quan comprem fusta o mobles, fixem-nos 

d'on prové aquesta fusta, procurem que la 

fusta porti el segell FSC. Aquest segell garan

teix que la fusta prové de boscos en els quals 

es garanteix que les condicions d'explotació 

són adequades.

Estalviem paper:
•  Procurem fer servir paper en brut per escriure 

documents esborranys.

•  Quan imprimim, fem-ho a doble cara. Con

figurem la nostra impressora perquè sempre 

imprimeixi a doble cara i a poder ser amb 

economitzador de tinta.

•  Procurem no im prim ir tots els e-mails que 

rebem o els documents repetides vegades. 

Revisem-los abans d'imprim ir-los.

•  Fixem-nos bé quin paper comprem: preferi

blement que sigui paper reciclat i que tingui 

l'etiqueta TCF, i a ixí garanteixi un blanqueig 

sense clor

•  I reciclem tot el paper i el cartró que puguem 

en el contenidor de color blau.

•  Són petites coses que podem tenir en compte per 

protegir els nostres boscos. Perquè en el paper 

dels boscos, tots hi tenim un paper en joc!
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Resum meteorològic 
de l’hivern del 2007

JO R D I PR ESAS

N o cal d ir que aquest ha estat un dels hiverns més 

càlids dels últims anys (les estacions més antigues 

parlen de rècords), a la vegada que ha estat també 

molt sec, fet que ja no és tan inusual en el nostre 

clima.

Analitzem-ho: si els dies de glaçada de cada 

hivern solen passar dels 35 dies, i a rribant a l'ex

trem del fred hivern del 2005  amb 64 dies de g la 

çada, enguany n'hem registrat tan sols 28 dies, i 

amb unes mínimes molt lleugeres per sota els 0°C. 

La mínima absoluta de l'hivern han estat els -6.9°C 

registrats el dia 27  de gener.

D 'a ltra  banda, ja fa temps que continuem acu

m ulant un dè fic it im portan t d 'a ig u a . Si en tot 

l'a n y  passat vam reg istra r l'escassa x ifra  de 

3 3 7  l /m 2 , l'h ivern  ha seguit am b aquesta ten

dència i ha acum ulat una quantita t d 'a ig u a  de 

tan sols 86  l /m 2 en els tres mesos. Esperem 

que la propera  prim avera , una estació h a b i

tualm ent p lujosa, aquesta vegada no passi de 

lla rg  i redreci una m ica la situació de sequera 

de cara a l'estiu.

Aquestes són les gràfiques de la passada estació 

en temperatures mitjanes i pluviometria.

VALORS MITJANS
TEMPERATURA 6.2°C 8.5 °C 9.2°C

HUMITAT 66% 71% 61%

PRESSIÓ 1017.5 hPa 1008.6 hPa 1009.8 hPa

VELOCITAT DEL VENT 0.2 m/s 0.5 m/s 1.2 m/s

DIRECCIÓ 184° (S) 171° (S) 160° (S)

PRECIPITACIÓ MENSUAL 9 l/m2 48 l/m2 29 l/m2

EXTREMS
TEMPERATURA MÀXIMA 20.8°C dia 19 24.7°C dia 15 23.2°C dia 3

TEMPERATURA MÍNIMA -6.9°C dia 27 -2.8°C dia 16 -4.1°C dia 22

HUMITAT MÀXIMA 94% dia 21 94% dia 13 90% dia 8

HUMITAT MÍNIMA 26% dia 24 17% dia 15 21% dia 10

PRESSIÓ MÀXIMA 1030.8 hPa dia 3 1022.3 hPa dia 2 1021.5 hPa dia 11

PRESSIÓ MÍNIMA 993 hPa dia 23 995.7 hPa dia 9 990.2 hPa dia 19

VELOCITAT MÀXIMA DEL VENT 9.8 m/s dia 23 13.4 m/s dia 25 20.6 m/s dia 10

PRECIPITACIÓ MÀXIMA 4 l/m2 dia 22 25 l/m2 el dia 17 7 l/m2 dia 17

DIES AMB TEMP. INFERIORS A  -0°C 16 5 7

PLUJA EN L/M2

TEMPERATURES DE L'HIVERN
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ca Préstec interbibliotecari
Aquesta vegada vo ld ria  ded icar aquest espai 

a explicar-vos una mica un servei que oferim  a 

la bib lio teca que cal tenir en compte. Es tracta 

del préstec interb ib lio tecari. El fet de tenir carnet 

d 'usuari de la nostra b iblioteca significa ser 

usuari de totes les biblioteques públiques que 

integren el Sistema de Lectura Pública de la 

G eneralita t de Catalunya. És a dir, som usuaris 

de totes les biblioteques públiques de Catalunya 

que d 'a lguna  manera estan subvencionades per 

la Generalitat.

El préstec interbibliotecari és un servei que ens 

permet demanar els llibres, que nosaltres no tenim, 

a d'altres biblioteques del sistema. És un servei g ra 

tuït per als usuaris i sotmès a una sèrie de normes, 

algunes genèriques i d'altres fixades per la política 

de préstec de cada biblioteca.

A  nosaltres, com a biblioteca petita, és un servei 

que ens és molt útil, ja que no hem de disposar 

només del que tenim a dins de les nostres quatre 

parets. Podem demanar en préstec qualsevol docu

ment en qualsevol format que no tinguem a la nostra

Quina primavera... 
...a la biblioteca!!!

• XERRADA:
“Regalar (temps) als fills no té preu” 
de Cristina Martínez Roa.
Dijous, 12 d ’abril, a les 7 de la tarda.
• SANT JORDI:
“Va de prínceps, princeses... i altres reialeses” 
de Va de Contes.
Dilluns, 23 d ’abril a les 6 de la tarda.
• TALLER DE PUNT DE CREU
(pitets, tovalloletes,...) d ’Angelina Gascons. 
Dissabte, 28 d ’abril, a les 10 del matí.
• DIA D’EUROPA:
“Contes d ’arreu d’Europa” de l’Escarabat. 
Dimecres, 9 de maig, a les 6 de la tarda.
• MASSATGE INFANTIL:
“Contes sobre la Pell” d ’Elena Andrés.
Dijous, 24 de maig, a les 5.30 de la tarda.
• SESSIÓ DE CONTES:
“Contamoxaines per a nadons” de Borinot Groc. 
Dijous, 7 de juny, a les 6 de la tarda.
• PALLASSOS, CONTES I CANÇONS:
“Els contes de la Bleda” de Cia. La Bleda. 
Dimarts, 19 de juny, a les 6 de la tarda.

biblioteca i d'aquesta manera aconseguim que cap 

usuari no marxi sense el document que necessita.

El transport d'aquests documents és gratuït dins de 

les comarques de G irona gràcies al conveni signat 

entre la Diputació de G irona i la Fundació Caixa 

de G irona, en virtut del qual, aquesta última posa 

a disposició de les biblioteques públiques de la 

província el seu sistema de valisa per al préstec 

interbibliotecari. L'any 2006  ens van ser deixats 

405  documents i en vàrem deixar 144.

No puc deixar passar l'ocasió d 'ag ra ir la tasca del 

personal de l'oficina de Caixa de G irona a Vidreres, 

que mai no ens han posat cap impediment i dia a 

dia col·laboren amb nosaltres de bon grat.

Per acabar, no voldria deixar de comentar que les 

activitats de la biblioteca segueixen essent un èxit 

pel que fa al públic assistent. A  continuació teniu 

les activitats programades fins al mes de juny, entre 

les quals cal destacar la visita de l'A lbert Sanchez 

Pinol, el dia 19 d 'abril. Aquesta activitat està 

emmarcada en el nostre Club de Lectura i forma 

part de les activitats programades per Sant Jordi.
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Aula d’acollida 
al CEIP Sant Iscle

Aquest curs hem inaugurat l'aula 
d'acollida en el nostre centre. Segui
dament us en fem cinc cèntims.

La incorporació constant d'alumnat nouvingut 

al nostre sistema educatiu és un fet. El nombre 

d'aquests alumnes ha anat creixent de forma con

siderable, i el que es presentava com una situació 

puntual ha esdevingut una situació habitual. 

Aquest fet, que ens fa replantejar com escola la 

forma de donar una resposta educativa adequada, 

ens du a sol·licitar al Departament d'Educació una 

aula d 'acollida.

L'aula d 'acollida ha d'esdevenir un punt de refe

rència i un marc de treball obert amb una constant 

interacció amb la dinàmica del centre, que permeti 

una atenció emocional i curricular personalitzada 

i un aprenentatge intensiu de la llengua catalana. 

A lhora, ha de proporcionar a l'alumnat nouvin- 

gut una atenció adequada a les necessitats i als 

progressos relacionals i lingüístics, sense perdre 

el contacte amb la resta del grup classe, al qual 

estigui adscrit.

Errades simpàtiques

Diferents llocs d ’origen

PRINCIPIS BÀSICS
•  Els alumnes assisteixen a l'A ula d 'acollida un màxim  

de 12 hores setmanals.

•  Els de prim ària nous, entre 8  i 9  hores.

•  C ap  alumne roman totes les hores lectives a l'Aula  

d'acollida.

•  És convenient que l'horari de l'A ula d'acollida no 

interfereixi en aquelles matèries que l'a lu m n e /a  nou- 

v in g u t/d a  pot com partir am b els companys de classe: 

música, plàstica, educació física...

•  Cal garantir un espai on l'alumne pugui interactuar.

•  La durada de l'assistència va disminuint a mesura 

que avanci en els aprenentatges.

XOC EMOCIONAL
Davant el xoc emocional que en aquest alumnat 

pot suposar l'a rribada a un entorn social i cultural 

completament nou, el centre preveu mesures espe

cífiques per tal que pugui sentir-se ben acollit i per

cebre el respecte envers la seva llengua i cultura, a 

fi de seguir amb normalitat el currículum i adquirir 

l'autonomia personal dins l'àm bit escolar i social, 

el més ràpidament possible.

Aspectes personals i afectius de l'alumnat nouvingut

•  Dol migratori.

•  Desconeixement del sistema educatiu i de la cultura 

de la societat d'acollida.

•  Desconeixement de l'entorn: centre, població, país.

•  Desconeixement de la llengua i els codis de comunicació.

•  Por al desconegut.

Bloc dels nens i nenes de l'aula 
d'acollida: "Allò que estimem"
"A llò  que estimem" és un bloc en el qual les nenes 

i els nens de l'Aula d 'Acollida del CEIP Sant Iscle, 

comenten, xerren, escriuen, pensen i senten, sobre 

allò que els agrada i estimen. Intentem establir un 

pont entre els afectes que han deixat enrere i obrir- 

nos als que estan per arribar. h ttp://estim em .blo
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signa el pla de millora
El Departament d'Educació i Universitats ha decidit, com un dels 
seus principals objectius per a aquest curs 2006/2007, engegar un 
pla per millorar la qualitat dels IES, que pretén millorar el rendiment 
general de l'alumnat per tal d'aconseguir un progrés en els coneixe
ments adquirits i en els resultats acadèmics obtinguts.

El pla està basat en el principi de corresponsabi- 

litat entre cada IES i el Departament d'Educació i 

Universitats, que implica el compromís de l'Institut 

de dissenyar un projecte de m illora i aplicar-lo, i 

el compromís del Departament de facilitar marges 

d'autonomia i d 'aporta r suport i recursos per fer 

possible aquest projecte, amb una avaluació de 

seguiment al final de cada curs.

L'IES de Vidreres va aprovar en el Claustre i en el 

Consell Escolar del Centre el seu Pla de M illora i 

el dia 22 de febrer de 2007  es va formalitzar el 

compromís amb el Departament d'Educació.

Un dels objectius és el de m illorar la cohesió social 

al centre. Amb aquesta finalitat el mes de març 

l'actor M arc Ciurana va realitzar a primer d'ESO 

el taller: "Juul, què t'ha passat?". L'acompanyava 

l'exposició d'escultures de fusta de Juan Estové que 

reprodueixen les fotografies de Koeon Vanmeche- 

len que il·lustren el conte de Gregie de Maeyer 

"Juul".

EN JUUL A L'IES VIDRERES

JUUL TENÍA RIZOS.

Rizos rojos.

Hilo de cobre.

Eso gritaban los otros: "jl·lilo  de cobre! 

jTienes mierda en el pelo! 

jCaca ro ja !"

Por eso, Juul cogió las tijeras.

Rizo a rizo, se los cortó.

JUUL TENÍA LA CABEZA PELONA.

"jBola de billar! jCanica! jHuevo!" Le gritaban los 

otros.

Por eso Juul se puso un gorro.

El gorro se apoyaba en las orejas, que le sobre- 

salían.

Y los ninos gritaban:

"jO rejas de soplillo! jDumbo! jAbanícalas! 

jÉchate a volar!"

A  Juul le gustaría volar, vo lar muy lejos y  no 

volver nunca.

De dos fuertes y  rabiosos tirones, Juul se arrancó 

las orejas.

El conte continua...

Per a més informació d'en Juul 
us recomanem la web:

www.xtec.es/~jcollell/insult.pdf
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El valor de les petites accions
CLAUSTRE DE MESTRES DE CEIP SALVADOR ESPRIU

N o h i ha error més gran que no fer res 

pensant que es po t fer molt poc

E D M U N D  BURKE

Sovint veiem el nostre món amb certa preocupa

ció. N o tots tenim les mateixes oportunitats, ni les 

mateixes possibilitats. Certament la sort que tenim 

aquells que vivim al Primer Món no és comparable 

a la de milions de persones d'arreu que la seva 

gran preocupació és saber què menjaran aquell 

d ia si és que arriben a poder menjar alguna 

cosa! Aquestes reflexions que probablement ens 

hem fet més d'una vegada ens provoquen ind ig 

nació i, en els millors dels casos, ens qüestionen 

si podem fer quelcom?

A l CEIP Salvador Espriu també ens fem aquesta 

reflexió i enguany vam tenir l'oportun ita t de par

tic ipar activament en la 13a Caravana Catalana 

d 'a ju t humanitari per al poble Sahrauí o rga

nitzada per l'Associació Catalana d'Am ics del 

Poble Sahrauí.

A  l'in ic i d'aquest segon trimestre els alumnes de 

6è de Primària van assistir a una xerrada informa

tiva per conèixer la realitat d'un poble que viu en 

campaments de refugiats, fa més de trenta anys, 

"esperant" el retorn al Sàhara Occidental. Un cop 

finalitzada la xerrada se'ls presentava la Caravana 

Catalana d 'a ju t humanitari que enguany tenia com 

a objectiu la recollida d'arròs, oli i sucre.

La idea era que ells fossin els "dinam itzadors" de 

la Caravana a la nostra escola. Un cop van dispo

sar de la informació, van distribuir-se de manera 

que cada parella es responsabilitzava d'explicar- 

la a cada una de les classes de l'escola.

La motivació i l'interès que van posar van ser

extraordinàries. Van buscar inform ació a inter

net, van recollir fotografies dels campaments, 

van trobar objectes típics sahrauís que va cedir 

una família que havien acollit una nena sahrauí... 

Quan van exposar-ho a les classes es notava la 

il·lusió que havien posat. Cada parella va haver 

d 'adap ta r l'explicació a l'edat dels alumnes del 

curs on havien d'anar.

Aquí tenim el testimoni d'una alumna de sisè:
El dia que ens van d ir que hauríem d'anar per pare

lles a les classes per fer una exposició sobre el poble 

sahrauí i repartir uns tríptics que anunciaven una cara

vana d'ajut humanitari tot van ser gemecs dient: Quin 

pal! A  més a més no sabíem res del poble Sahrauí, per 

a molts de nosaltres ens sonava a xinès.

Mentre anàvem fent el cartell i preparant l'exposi

ció ens vam anar adonant del que era viure refu

g ia t en un altre país que no és el teu, enmig del 

desert, sense aigua, n i menjar ni cap lloc on treba

lla r després d 'acabar l'escola. A ixò  em va a judar 

a valorar el lloc on visc i adonar-me que sovint ens 

ofeguem en un got d 'a igua i em van venir ganes 

de partic ipar en la caravana.

La nostra exposició va donar els seus fruits perquè 

una setmana després les taules que h i havia a l'en

trada de l'escola eren plenes d'aliments

Sílvia Lanao

L'escola és un espai on, per descomptat, els 

nostres alumnes han d 'aprendre  les estratègies 

i continguts necessaris per a la v ida , on han 

d 'aprendre  les maneres i formes que els a juda 

ran a viure al seu entorn però també hi ha d 'h a 

ver un espai per recordar que no tothom té la 

mateixa sort que ells...
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Atletes vidrerencs
GEM M A M ASNO U

Jesica Soto, Campiona d'Espanya 
Juvenil amb nou rècord dels campionats
L'atleta vidrerenca, Jesica Soto (Girona-Costa 

Brava) es va proclamar Campiona d'Espanya de 

la categoria juvenil en la prova de salt amb perxa 

amb una millor marca de 3 m 60 cm, nou Rècord 

dels Campionats, celebrats a la pista coberta de 

Saragossa el passat 10 i 11 de febrer.

Una setmana abans es va proclamar també Cam

piona de Catalunya amb un millor salt de 3 m 50 

cm a la pista coberta de Vilafranca del Penedès.

Com a rúbrica a una excel·lent temporada de pista 

coberta, la Jesica va poder partic ipar en el Cam

pionat d'Espanya Absolut de pista coberta on amb 

la seva joventut i davant d'atletes molt més experi

mentades i més grans que ella va ser finalista i es 

va classificar ex aequo en la 8a posició.

Jesica Soto rebent la medalla d’or en el podi del 
campionat d’Espanya juvenil de pista coberta 
celebrat a Saragossa.

Bàrbara Ramon, Campiona de 
Catalunya Absoluta en pista coberta
Les atletes Bàrbara Ramon i Elvi Sanez (CA Lloret- 

La Selva) van obtenir l'o r i el bronze respectiva

ment en el Campionat de Catalunya Absolut de 

pista coberta celebrat a Vilafranca del Penedès.

La Bàrbara Ramon va guanyar el títol de campiona 

de Catalunya Absoluta en la prova dels 3 .000 m. 

llisos (10 '23"35) i l'Elvi Saenz (CA Lloret-La Selva) 

va aconseguir la medalla de bronze en la prova de 

salt d 'a lçada amb un m illor salt d'1 m 64 cm.

Hugo García, sisè al català de cros
Hugo García (CA Lloret-La Selva) va aconseguir 

una reeixida 6a posició en la categoria promesa, 

fent una cursa de menys a més, amb progressió, i 

es va situar prop dels llocs de podi.

Gemma Masnou va partic ipar en la cursa abso

luta on es va classificar en una discreta 9a posició, 

lluny del seu m illor estat de forma per problemes 

físics que porta arrossegant al llarg de la tempo

rada de cros.

Hugo García durant la cursa del Campionat de 
Catalunya a Reus.

Participació al Campionat d'Espanya 
de Cros per Clubs
En el Campionat de Catalunya de Cros per Clubs 

hi van participar:

En la modalitat de Cros Curt, l'Hugo García (23è) 

en la cursa masculina, i Bàrbara Ramon (6a) i 

Isabel Bielsa (10a) en la cursa femenina.

En la modalitat de Cros Llarg, la Gemma Masnou 

va entrar 5a en la cursa femenina.



Am b els seus resultats individuals, la Bàrbara 

Ramon i la Gemma Masnou van contribu ir a la 

classificació dels seus clubs CA Lloret-La Selva 

i Joventut A tlètica Sabadell respectivament pel 

C am pionat d'Espanya de Clubs i on hi van pa r

tic ipa r a Jerez el passat mes de febrer.

Gran Premi Gironí de Cros
Un cop fina litza t el C ircu it G iron í de Cros, 

l'H ugo  G arcía  en categoria  promesa i la Bàr

bara  Ramon en categoria  sènior s'han p roc la 

mat campions del G ran Premi de Cros, mentre 

que l'Ester Sesé ha fin a litza t segona en la cate

go ria  juvenil.

Ester Sesé, quarta al català de marxa
L'Ester Sesé (CA Lloret-La Selva) es va classificar 

quarta en la final dels 10 km marxa del Campio

nat de Catalunya de M arxa en Ruta de la catego

ria juvenil amb un temps de 1h 01 ' 35".

Club Olímpic Vidreres
CLUB OLÍMPIC VIDRERES

Els atletes de promoció de l'Escola d'Atletisme del Club Olímpic han fina
litzat la temporada de cros amb la seva participació en el Campionat de 
Catalunya de Cros per Equips, a la Final Nacional dels Jocs Esportius Esco
lars de Catalunya a Alcarràs, i al Campionat de Catalunya federat a Reus.

Campionat de Catalunya 
de Cros per Clubs
Aquesta competició es va celebrar a M ataró en 

una matinal que va aplegar una gran multitud 

d'atletes de promoció de tot Catalunya. Pel que fa 

als nens i nenes de la nostra Escola:

En Benjamins Dídac Compte va guanyar, Edgar 

Escobar va ser 26è i la Clara Vergés va ser 6a 

entre les fèmines.

En Aleví van participar-hi la Paula Vallvé (38a), 

l'Andrea Hernandez (106a) i l'Anna Placín (120a). 

En Infantil l'única representant va ser la M aria 

Massa (47a).

Dídac Compte, 
campió de Catalunya benjamí
En Dídac, en la categoria benjamí, els més menuts 

de la competició, es va proclamar Campió de 

Catalunya a la Final Nacional dels Jocs Espor

tius Escolars que va tenir lloc a Alcarràs (Segrià) 

i una setmana després també en el Campionat de 

Catalunya Individual Federat disputat a Reus.

A  la Final Nacional d 'A lcarràs a banda d'en Dídac, 

també hi van partic ipar la M aria  Massa (43a) i 

l'Anna Placín (108a). Tots tres atletes vidrerencs 

van córrer representant el Consell Esportiu de la 

Selva.

Dídac, al Podi de la Final Nacional JEEC (Alcarras). En Dídac, en plena cursa.
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Atlètic Vidreres FSCE
Un altre any i ja ens trobem a 

les acaballes de la competició. 

Després d'uns inicis molt fluixos 

de temporada, el nostre equip 

es trobava en les últimes posi

cions de la competició; la pro

gressió i l'aprenentatge ens ha 

portat a establir-nos a la mitja 

taula.

Ja a mitja temporada hem incor

porat dos jugadors a la plantilla 

per reforçar baixes per lesió que 

hem patit, en Juan que ocupa 

la posició de porter i en Jaume 

com a tanca. Benvinguts nois!

Si parlem del Club, s'ha redisse- 

nyat la imatge corporativa amb 

un escut que fa referència als 

colors de Vidreres (groc i negre) 

i els colors del Club (vermell i 

negre), referència del castell 

de la nostra vila i d'una pilota 

com a símbol al nostre esport. 

I, finalment, quatre barres en 

forma d'esgarrapada que

L’equip amb les noves incorporacions.

donen dinamisme i acció.

A  nivell federatiu valorem posi

tivament el pas a la Federació 

Catalana de Futbol, ja que hem 

millorat les relacions amb els 

nostres responsables federatius 

respecte l'anterior temporada 

on competíem a la Federació 

Catalana de Futbol Sala.

Ja per finalitzar, volem recor- 

dar-vos que per estar informats 

jornada a jornada, amb les crò

niques, estadístiques i novetats 

per a la propera temporada, 

podeu consultar el nostre web: 

w w w .v id re re s fs c .c o m

Apa, us esperem al pavelló...

17è Open Internacional
World Cup Vila de Vidreres
CLUB AEROM ODELISME VIDRERES

El cap de setmana del 7 i 8 
d'abril, a les Pistes de les Bòries 
de Vidreres, un any més el Club 
Aeromodelisme Vidreres va orga
nitzar una nova edició de l'Open 
Internacional World Cup Vila de 
Vidreres, competició Open i a la 
vegada prova puntuable per la 
Copa del Món de vol circular en 
les seves diferents modalitats. Modautatde combatF2D.

http://www.vidreresfsc.com


L’equip italia.

A  nivell local, en Joan Carles Acerete i en Juan 

Bermejo es van classificar 5è i 7è respectiva

ment en la m oda lita t d 'A c ro b àc ia  (F2B). Les 

parelles formades per Gràcia-Roca i Pascual- 

Leyes es van classificar en 6a  i 7a posició en

resultats

•  M o dalita t de Velocitat (F2A): 1r-Parram on, Ll.(ESP); 

2n -M agne , J. (FRA); 3r-Benabent, J. (ESP)

•  M o dalita t d 'A crobàcia (F2B): 1 r-M a g g i, A . (ITA); 

2 n -M ila n i, M . (ITA);3r-Beringe, G . (FRA); 5è-A ce- 

rete, JC.; 7è-Berm ejo, J.

•  M o dalita t de Carreres (F2C): 1r-Sanchez-Carre- 

cedo (ESP); 2n-Alonso-Iglesias (ESP); 3r-Pérez- 

Aldecoa (ESP); 6è-Gràcia-Roca;7è-Pascual-Leyes.

•  M o d a lita t de C om bat (F2D ): 1 r-M o m te lli, A . 

(ITA); 2n -B ern ard , C . (FRA); 3 r-R ie ra , X . (FRA).

•  M o dalita t de Com bat (F2E): 1r- Rioja, M . (ESP); 2n- 

Lujan, J. (ESP); 3 r-G a rc ía , J. (ESP).

•  M o dalita t de Carreres G oodYear (F2F): 1r-G ràcia- 

M a ta ; 2n-Skrzekucki-Conraux (FRA); 3r-Bindel- 

Perret (FRA).

la m oda lita t de Carreres F2C. En la m odalita t 

de Carreres F2F G oodyear la pare lla  form ada 

per G ràc ia -M a ta  van aconseguir la v ic tò ria  

per davant dels francesos Thomas-Conraux i 

Bindel-Perret.

Modalitat d’Acrobacia.
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Joves de Vidreres C.F.S
La consolidació en la categoria

JOSEP r u h í  s e r r a

En aquesta segona temporada l'equip s'ha conso

lidat a la categoria i estem obtenint millors resul

tats. Cal recordar que l'any  passat a hores d 'ara  

estàvem lluitant per no baixar. A ra , quan s'han 

complert dos terços del campionat, continuem a 

la zona alta de la taula amb opcions de llu itar per 

l'ascens. Aquest any estem traient bons resultats 

a casa, on fins al moment estem imbatuts amb 

7 victòries i 3 empats. Volem donar les gràcies 

a la gent que ens ve a donar suport al pavelló, 

sobretot a en Jordi Ballllosera, que no falla mai i 

ens contagia la seva energia a tots. A  diferència 

de casa, en els partits lluny de Vidreres hem estat 

força irregulars, ja que portem 4  victòries i 5 der

rotes. La derrota, que ens va fer més mal va ser al 

camp del líder, on després d 'ana r guanyant 3-5 

vam caure per 7-6.

La mala notícia d'aquests darrers mesos ha estat la 

lesió al turmell d'en Sergi Somolinos, esperem que

es recuperi aviat i que puguem seguir gaudint de 

la seva qualitat, ànims Pive!

Per acabar, volem recordar-vos que el 28 d 'abril, 

aprofitant que ens visita el Sant Antoni de Calonge

i per escalfar l'ambient, organitzem una botifar- 

rada popular al pavelló poliesportiu, us hi esperem 

a tots i a totes!

Ludibàsquet 2007
o r g a n i t z a c i ó  LUDIBÀSQUET 2007

Des d'aquestes mateixes pàgines es pot constatar, 

al llarg de l'any, la celebració a Vidreres de com

peticions provincials, catalanes, i fins i tot, estatals 

de motos, cotxes, aeromodelisme, ciclisme, futbol o 

patinatge, entre d'altres, promogudes i organitza

des per diferents entitats esportives municipals. 

Lamentablement, en tractar-se d'activitats relacio

nades exclusivament amb l'esport en qüestió i ubi

cades habitualment fora del nucli urbà, fan que el 

ressò a nivell municipal no vagi gaire més enllà dels 

cercles pròxims a l'entitat organitzadora encara 

que, en els respectius àmbits, situen Vidreres en 

el mapa esportiu. És just reconèixer l'esforç i la 

bona feina feta per part d'aquestes entitats i el que 

suposen en la promoció del nostre poble.

En el món del bàsquet de base, el Ludibàsquet de 

Vidreres (9 i 10 de juny) organitzat pel CB Nou 

Caulès és una bona mostra de tot això.

CJilSïificédÓ 
Ç .F . Í . Í ^ t s  Ç fiítiiv í Jfc

d u  Píatil à'kto 31
PA 17
JíïK^vyníitiÇ.fA 3É
sjirtJfitonliíe Calonge 
taj'flksrd 31
Sant h :I ü f í

E.E. t i ï lç r . i tP  27

SAntJOindíMuüct i*

Gíobjl Atw 11
Ct'rJ) U.Ç.Ï. JL

Montràs C-F.ï. Í 1

C E. Cíniptftrs 7



ludibòsc.uet
Les sis edicions anteriors del Ludibàsquet no només 

han consolidat l'esdeveniment dins el calendari 

provincial, sinó que compta cada vegada amb 

més presència d'equips de la resta de Catalunya, 

amb una fórmula única, tant des del punt de vista 

organitzatiu com competitiu.

Més de 100 equips que suposen un moviment 

superior a 2 .000  persones conviuen durant un cap 

de setmana a Vidreres en un torneig de 24 hores 

ininterrompudes, jugant-se simultàniament a les 

pistes del pavelló, institut, col·legi Salvador Espriu i 

també al centre del poble, amb la voluntat d 'ap ro 

par al màxim la festa a tothom. És una festa jove, 

una festa alegre, en la qual es combina l'esport 

amb el joc i en la qual el que realment importa 

no és qui guanya més partits, sinó qui s'ho passa 

millor.

La fórmula que permet satisfer les necessitats 

d 'a llo tjam ent, manutenció, seguretat i, natura l

ment, esportives, es basa amb la m obilització 

del conjunt de famílies amb jugadors i jugadores 

del club que cobreixen totes les àrees organitza- 

tives durant el cap de setmana. Per a ltra  banda, 

cal esmentar el suport decid it i compromès de 

l'A juntam ent, co l·laborador imprescindible 

perquè un esdeveniment d'aquestes dimensions 

sigui possible.

Aquest any, el Ludibàsquet comptarà amb la p re

sència d 'una atracció excepcional: els C ra z y  

D u n k e r 's  (www.crazydunkers.com ). Es tracta 

del grup de bàsquet acrobàtic més im portant 

d 'Europa, que han presentat el seu espectacle 

en esdeveniments mundials com jocs olímpics 

d'Atenes, finals de l'N B A , o copa del món de 

futbol.

Estem segurs que tots gaudirem molt del seu show , 

a ixí com de tota la resta d'actes lúdics que s 'orga

nitzaran per tot el poble, amb la col·laboració del 

Centre Cívic.

Convidem a tots a fer vostra la festa del Ludibàsquet!
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XVI Motocross Vidreres
AM ICS DE La  M OTO DE VIDRERES

El diumenge 8 d 'abril es va disputar el XVIè Moto- 

cross de Vidreres en el circuit de "El Carbonet". 

La cursa va comptar amb molt bona participació, 

prop de dos-cents corredors. S'hi van donar lloc 

els millors pilots de G irona i d'altres demarcacions 

del territori català, tant en les curses de promoció 

(nens) com en les dels grans.

A  nivell local cal ressaltar la participació dels 

pilots Ricard Trias (13è), Salvi Bufill (14è) i Josep 

M. Pararol en Júnior-250cc; i David Casadesús en 

Júnior-125cc.

Es van realitzar les curses de diferents cilindrades i 

categories-50cc, 65cc, 85cc, Júnior 125 i 250  cc, 

Sènior i Veterà i els resultats van ser:

Aleví 50 cc
1r Enric Francisco 
2n Àngel Perales 
3r Joel Miravell 
Aleví 65 cc 
1r Joaquin Ruiz 
2n Xavier Ferrer 
3r Ferran Arnau 
Cadet-Juvenil 85 cc 
1r Nil Arcarons 
2n Nil Bussot 
3r Lluís Riera 
Fèmines 
1a Gara Falconet 
2a Laia Manté 
3 a Carme Solà 
Veterà
1r Josep Zurita 
2n Miquel Fuentes 
3r Josep Salvador

Sènior
1r Scott Eastwoos 
2n Juan Vilalta 
3r Guillem Pares 
Júnior 125cc-250cc 
(Girona A )
1r Josep Ralló 
2n Francesc Puigdemont 
3r Manel Luna 
Júnior 125 cc-250cc 
(Girona B )
1r Jordi Falgueras 
2n Adrià Geli 
3r Miquel Pujol 
Júnior
( B. i Superior )
1r Xavier Dols 
2n Ramon Serra



El que no li passi a en 
Ros no li passa a ningú

c l u b  D 'ESCACS VIDRERES

Hi ha un tòpic -completament fa ls -  que diu que els jugadors d 'es
cacs són intel·ligents, amb un cervell privilegiat i amb un total con
trol dels nervis. Bé, això és veritat, però només per a una elitista 
minoria molt difícil de trobar. La majoria ens hem de conformar 
amb les aptituds que tenim i anar tirant com podem. Ara bé, si 
algun foraster ve a Vidreres i et pregunta per algun jugador local 
famós, segur que respondràs: "Sí, i tant, aquell que va guanyar a 
en Kasparov: l'Eloi Rodríguez!". I si ell contesta: "I algun altre?", 
amb tota probabilitat li diràs: "Ah, el de Can Xixa, en Carles Ros".

de ded icar als escacs. I del camp de futbol va 

passar al Centre Cívic, que en aquell temps era 

sobre la C aixa de G irona.

Q ue una pa rtida  d'escacs pugui ser avo rrida  no 

ho negaré pas jo, però qui d igu i que els escacs 

-e n  g e n e ra l- són ensopits li d iré  que no hi entén 

pas res, i més quan juga en Carles. N o  perquè 

sigui un Gran Mestre, sinó més av ia t perquè 

ell fa de cada pa rtida  un vertader espectacle. 

Recordo aquella vegada que després de quedar 

cam pió de la com arca de la Selva, jugava una 

pa rtida  del cam pionat p rov inc ia l de G irona. 

Sabent que la seva reina havia quedat a trapada 

davant l'a tac  fu lm inant de tres peces enemigues 

li va d ir  al seu riva l que havia d 'a n a r al lavabo. 

A l lavabo sí que hi va anar, però, al de casa 

seva!, perquè va a g a fa r un autocar d 'en Rafel 

Mas, de ixant l'a ltre  jugador pa lp lan ta t davant 

del taulell de joc esperant-se dues hores a què li 

caigués la bandera d 'en Carles, i perdent -p e r  

ta n t-  la pa rtida . N o cal d ir  que va ser sancionat 

am b l'expu ls ió  del torneig!

I aquella jo rnada de la Copa C ata lana que 

en Carles va ana r a d in a r am b en Llore, l'E loi

i l'O lle r?  A  la prim era ronda de la ta rda  li 

va tocar jugar contra el noi més lle ig que hi 

havia en tota la sala. El nano era lle ig del cul, 

però jugava de conya, i li estava foment una 

pallissa...

Hi ha nens que neixen amb un pa sota el braç, i 

en Ros, a sota el braç dret hi portava un pa i a 

l'esquerra  un taulell d'escacs. En Carles, però, 

era un cabut i no vo lia  reconèixer que am b el 

futbol era un fracàs total. Prou que ho inten

tava, però no hi havia m anera. El seu cervell 

sabia el rem at que havia de fer però les cames 

se li entrebancaven. Pensava una finta i ven

tava una cossa. Procurava treure la p ilo ta  al 

riva l i ensopegava. En defin itiva , am b futbol, en 

Carles era un zero a l'esquerra.

Li a g rad i o no, algun d ia  haurà de donar les 

gràcies a en Josep Masnou. Va ser pa rtit rere 

p a rtit que practicava la c iència dels escacs 

mentre veia jugar, des de la banqueta (per 

decisió tècnica d 'en Josep), els seus companys 

d 'equ ip . Li va costar, però al fina l ho va veure 

clar: amb el futbol no fa r ia  mai res. S 'hauria
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En Ros, de cop i vo lta , i davant el silenci sepul

cral del local va esclatar en un immens som riure 

etílic que va de ixa r tothom parat, sobretot el seu 

riva l, que li va preguntar: "Quèèè riuuus?".

Tant de bo el nano no li hagués d it res perquè en 

Carles li va respondre: "De la cara a bessugo 

que fas!". Jo hi era, el meu testimoni ho ce rti

fica, el nano va com ençar a bram ar -d a va n t 

l'estupefacció dels m illors jugadors de la p ro 

v ín c ia -, i va avisar el jutge del to rne ig  que va 

acabar expulsant el V idreres de la com petició.

Per acabar, l'ú ltim a , la més bona i fresca. N o 

fa gaires setmanes va quedar am b uns juga 

dors d'escacs per internet. Bé, resulta que van 

muntar un to rne ig  a M a lg ra t de M ar, loca lita t 

on en Carles pensava a rr ib a r amb una hora i 

m itja de carretera des de V idreres (?!), i ell sí, sí 

que tot dec id it se'n va cap a llà  i m arxa d 'aqu í 

a les tres de la ta rda. A  les cinc ens apa re ix  al 

local de joc del Casino "la  U nió" i li preguntem 

estupefactes: "Q ue ja s'ha acabat el torne ig?".

I ell respon tot com pungit: "Suposo que no. És 

que no he troba t el local de joc". Jo encara ric, 

perquè el cas v in d ria  el m ate ix que si en Soca, 

en Barraca, en Sureda i en Boada anessin amb 

el p rim er equip  de futbol del poble a jugar a 

fora i no trobessin el camp de futbol per d ispu

ta r el pa rtit. Esperpèntic, no?

ÚLTIMES NOTÍCIES 
DEL CLUB D’ESCACS
La prim era és que ens hem m antingut no ta

blement en el cam pionat de Segona Provin

cial i vam quedar quarts d 'en tre  deu equips 

de G irona. La segona és la b rilla n t actu

ació  del nostre planter, en Jaumet V ida l i 

en Rasen M edinà, que després de quedar 

qua rt aleví i p rim er benjam í de la Selva, 

respectivament, van anar a d isputar el 

C am pionat p rovinc ia l i tam bé en Rasen va 

quedar cam pió provinc ia l (en el moment 

d 'escriure  aquestes línies està a la fina l de 

Catalunya a Salou).

Per acabar, recordeu que com cada any 

hi ha el Torneig el "T igre del Casino", que 

engany celebra la seva quarta ed ic ió  amb 

una novetat especial: enguany es disputarà 

el diumenge 1 0  de maig, dins del recinte 

de la Fira de Tractoristes. A  qui li ag rad i els 

escacs té excusa, és gratis i amateur. Ja ho 

sabeu, el diumenge 10 de maig a les 9 .3 0  h 

a fira  de Can Manlleu.



Cuina de primavera
JOSEP BORRELL RIPOLL

El març comença la prim avera, estació de l'any 

on tot reneix, la cuina s'emplena de color, i al 

mercat arriben les primeres fruites i verdures 

procedents de l'h o rt on fa tot just unes setma

nes es cultivaven hortalisses d 'h ivern tan gusto

ses com les carxofes i que ara precedeixen els 

productes propis de la tem porada com són els 

pèsols, les faves, l'a p i, el bròquil, l'enciam , els 

espàrrecs, l'escaro la; a ixí com també fruites com 

ara les maduixes, les llimones, les mandarines, 

les pomes, les taronges, les nectarines, els nes

pres o els plàtans. També és el temps de gaud ir 

de les carns de caça com ara la guatlla, el faisà

o el conill, menjars imprescindibles dels plats

més contundents de la nostra cuina; i al mateix 

temps d'algunes espècies peix com el bacallà, el 

calamar, el lluç, les gambes o el llenguado, que 

a hores d 'a ra  ja es trobem als expositors de les 

peixateries.

Des d'un punt de vista gastronòmic, l'esdeve

niment que marca la primavera és, sens dubte, 

la Setmana Santa, i més concretament la Q ua

resma, moment en què la carn queda exclosa de 

moltes taules i és substituïda per altres productes 

de temporada. Am b el dilluns de Pasqua acaba 

l'austeritat i la trad ic ió  porta a les nostres taules 

la mona de Pasqua, pastís tradicional a base de 

xocolata, que els més petits ja esperen per clavar- 

hi queixalada.

La recepta:

Suprema de lluç mar i selva
Preparació:

•  Es talla el lluç, es neteja i es fa a supre
mes sense espines.

•  A l fons d 'una plata es col·loca primer 
la patata (tallada fina), la ceba, i al 
damunt les supremes de lluç.

•  El lluç s'ha de salpebrar, tirar-h i un 
raig d 'o li, i un pensament d 'orenga.

•  Es col·loca tot al forn 180 °C i al cap 
de 15 minuts s'hi posa el tomàquet 
durant 30 minuts.

•  A  continuació s'hi afegeix un got de 
vi blanc i es deixa 15 minuts més al 
forn.

•  Per fer la salsa hem de triturar 20 
grams d 'a ll en un morter, s'hi afegeix 
sal, tres rovells d 'ou, unes gotes de ll i
mona i oli per muntar la salsa (com si 
es tractés de maionesa).

•  Quan el lluç ja estigui fet es tira la 
salsa per sobre la suprema, i es deixa 
gra tinar durant un minut.

Ingredients
Patates

Quantitats
400  grams

Ceba 250 grams

Tomàquet 250  grams

Taronja 1 peça

Llimona 1 peça

Tomàquet cherry 2  unitats

Got de vi blanc 1 got

All 1 2  grams

Ou 2  unitats

O li V2 litre

Sal 2 0  grams

Orenga 5 grams
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Vidreres-New York City
/

_  . _

Sud de Manhattan des de l ’Estàtua de la Llibertat.

A N N A, FRANCESC, SíLVIA, MARTA, EVA, XAVIER, GEM M A, CLARA, PAULA I A N N A  JR.

Marxem cap a la capital del món, la ciutat que mai no dorm... Viatgem 
deu persones de totes mides, de tots gustos i de totes edats, anem dels 
onze als quaranta i tants i alguns no es coneixen entre ells, tota una 
aventura. Tres vols diferents amb escales diferents i horaris diversos, 
ens trobarem allà, al carrer quaranta-nou, a la zona de Times Square i 
el Rockefeller Center.

El p rim er d ia  decid im  a n a r a fer la v is ita  de 

r ig o r a l'Estàtua de la Llibertat, la ca lo r és a c la 

pa ra d o ra  (100°F -37,8°C ). L'estació de metro 

és a Times Square, els anuncis llum inosos ens 

envolten, anuncis gegantins en el quals pots 

veure tota mena de p u b lic ita t que canvia , és 

realm ent espectacular, tam bé hi ha panells on 

donen notícies i que et recorden que la c iu ta t 

està en a le rta  per terrorism e.

El metro és vell i ens sorprèn el m issatge de les 

pantalles en les quals agafem  els b itllets: "si 

ves a lgo  d i a lg o " i un telèfon de la p o lic ia , des 

dels atem ptats de l'onze  de setembre la c iu ta t 

està en a le rta  i recorda que n 'h i po t haver un 

a ltre  cop.

A rribem  al Battery Park i a llà  agafem  un fe rry  

que ens porta  cap a l'Estàtua de la Llibertat. 

És preciosa i ens recorda tantes i tantes pel- 

lícules que ens han transpo rta t a llà  a través de 

la pan ta lla . I aquesta serà una constant durant 

to t el v ia tge , N ew  York ens és fa m ilia r  a cada

moment, a cada cantonada, no t'h i trobes 

estranger, de fet em sembla que ho som quasi 

tots, és trem endam ent cosm opolita  i m olt p ro 

pera: els bom bers, les reixes de ven tila c ió  del 

metro am b el fum característic, els taxis, les 

paradetes de hot dogs (boníssims per cert), els 

ed ific is  més coneguts, el Rockefeller Center... 

to t ho hem vist a les pel·lícules.

Després anem cap a Ellis Island, l 'i l la  on a r r i

baven els im m igrants i on estaven en q u a 

rantena abans de poder tre p it ja r M anhattan , 

l 'e d ific i on a rribaven  s'ha convertit en un 

museu. Anem  a d in a r en un de li, una mena de 

self-service on el m en jar va a pes, agafes el 

que vols (am anides, carn , pe ix , fru ita , begu

des, pastissos...) i passes per ca ixa , et pesen 

la safata i a tant el qu ilo , a més a més en els 

delis tam bé hi ha queviures, són petits super

mercats on pots m en jar i la c iu ta t n'és plena.

Després ens d ir ig im  cap al d is tric te  financer, 

veiem el famós to ro  i d 'a llà  cap a W a ll Street,
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un ca rre r estret i fosc que ens porta  a l'e d ific i 

de la borsa, ens parem  a pensar que just en 

aquest e d ific i es remena l'econom ia  m undia l, 

la po lic ia  hi és present d 'u n a  manera especial. 

Finalment, anem a la zona zero , un gran fo ra t 

on hi havia les Torres Bessones, està tot tancat 

i im pressiona, tots m irem cap al cel i intentem 

im a g in a r fins on a rribaven . A l vespre agafem  

el fe rry  que porta  a Staten Island, tam bé mil 

vegades vist a les pel·lícu les, i de to rnada  veiem 

el sud de l 'i l la  de M anhattan  ben il·lum ina t, 

ens preguntem si m ai no apaguen els llums 

dels ed ific is , la vista és preciosa.

L'endemà el "m algastem " de v is ita  al Museu 

d 'H is tò ria  N a tu ra l, no ens acaba d 'a g ra d a r, 

esquelets i més esquelets de d inosaures, un 

lloc g rand iós  i mal o rg a n itza t, què hi farem! 

De to rnada , apro fitem  per conè ixer una pa rt 

de la C inquena A v inguda , la zona am b les 

botigues més conegudes i am b la famosa jo ie 

ria  Tyffanys, les limousines i el luxe li donen un 

encant especial.

El tercer d ia  de v ia tge  toca conè ixer C hina- 

tow n. Només d 'e n tra r al b a rr i les olors ens 

transporten a un a ltre  món, els carrers són 

plens de paradetes am b fruites m ai vistes i 

am b uns colors espectaculars, pe ixateries al 

ca rre r (am b la ca lo r que fa), restaurants am b 

ànecs cuits penjats als apa rado rs , la v ida  és 

al carrer. A rribem  a un parc i ens trobem 

gent p rac tican t arts m arcia ls, d 'a ltres  que fan 

ta ich í, d 'a ltres  sembla que estan m editant, un 

casal de nens xinesos que veuen un espectacle, 

aquesta c iu ta t no de ixa  de sorprendre. A  cada 

cantonada a lgun xinès que et vol vendre im i

tacions de rellotges, de bosses... Realment és 

una petita  X ina dins de la gran ciutat.

I a tocar d 'aquest b a rr i, un a ltre  que ha quedat 

reduït a només dos carrers, Little Italy, p rà c ti

Central Park.
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El Pont de Brooklyn i la famosa “skyline" de New York.

cament només hi ha restaurants i p izzeries i 

a lguna bo tiga  de form atges i pasta. Just aquí 

veiem una "a c tuac ió " dels bombers.

A rrib e n  tres cam ions am b les sirenes que fan 

una fressa b ru ta l, ba ixen els bombers am b tot 

aquell un ifo rm e que ha de pesar una besti

esa, sembla que qu i sap què passi, igua l que 

a rriben  m arxen i encara no sabem què ha 

passat.

Un a ltre  espectac le  que ens o fe re ix  la  city. 

Dos C o sm opo litans  després, a l 'a l t ra  punta 

de M a n h a tta n , ens a tu rem  al B rya n t Park a 

re p o sa r una m ica . Q u in  espa i més e n ca n 

ta d o r! És a l costa t de l 'e d if ic i  de la Public 

L ib ra ry . És un p a rc  am b una zo n a  de gespa 

al m ig , en una b a nda  hi ha lle ixes  am b l l i 

bres, d ia r is  i contes que la  gen t a g a fa  per 

l le g ir  a les tau les p re p a ra d e s  a la  zo n a  de 

lec tu ra  (no cal d ir  que aquest ra co n e t del 

p a rc  és a b so lu ta m e n t s ilenc iós ), una a ltra  

zo n a  pe r ju g a r a escacs (els tau le rs  i les 

peces pe r ju g a r fo rm en p a rt del m o b ilia r i 

u rb à ), la zo n a  del re s ta u ra n t i c a fe te ria , la 

zo n a  am b els cava lle ts  pe r als nens... qu in  

llo c  més re la x a n t i més enc isador.

I cap a casa fa lta  gent, de camí veiem un quants 

ed ific is  em blem àtics de la ciutat: el majestuós 

Empire State, el curiós Flatiron B u ild ing que 

rep el seu nom per la form a de p lanxa  i l 'a rx i-  

conegut M adison Square G arden.

I abans de sopar, just a l 'h o ra  que ves- 

p re ja , pugem  al Top o f the Rock, un m ira d o r 

recen tm ent o b e rt a la  zo n a  del Rockefe- 

lle r  C enter, la p u ja d a  am b ascensor ens fa 

pensa r que so rtim  d is p a ra ts , a una v e lo c i

ta t b ru ta l l 'a sce n so r am b sostre tra n s p a re n t 

fa que l'ascens fins a la  te rrassa  s ig u i to ta  

una e x p e riè n c ia  v e rt ig in o s a . Veiem  com es 

fa de n it a 2 6 0  m etres d 'a lç a d a  i am b unes 

vistes de 3 6 0 °  de to ta  la c iu ta t, una v is ta  

que només o fe re ix  aquest m ira d o r. L'Em- 

p ire  S tate es m ostra  im ponen t, el C en tra l 

Park im m ens, els cotxes que c ircu le n  pe r les 

a v ingudes  d im in u ts . Són sensacions d ifíc ils  

d 'e x p lic a r  am b pa rau les .

És d issab te  i passarem  el d ia  a C en tra l Park, 

341 hectàrees, 4  km. de lla rg , 8 0 0  m. d 'a m 

p le , 93  km. de cam ins, 2 6 .0 0 0  a rb res . A llà  

passem g a ire b é  to t el d ia . A l C en tra l Park 

t 'h i pots pe rd re  tra n q u il· la m e n t, són tants i
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tants cam inets envo lta ts de bosc que hi ha 

mom ents que et p reguntes si rea lm en t ets a 

N ova  York.

Després de cam ina r una bona estona a r r i

bem al G rea t Lawn, un espai de gespa amb 

una superfíc ie  de 13 ,5  hectàrees entre tingut i 

a g radab le , gent es tirada prenent el sol i des

cansant, gent passejant, partits  de beisbol, de 

bàsquet, pa tinado rs ... una m ica de tot per estar 

ben distrets. Ja de to rnada  passem per la zona 

anom enada S traw berry  Fields, a llà  trobem  el 

reco rda to ri a John Lennon i apro fitem  per fer 

una u llada  a l'e d ific i D akota on v iv ia  i davant 

del qual el van assassinar.

Tornant cap a l'a p a rta m e n t anem a veure la 

Central Station, té el vestíbul més gran del 

món, sembla m entida que una estació pugui 

resu ltar tan espectacular, làm pades de v id re , 

sostres p intats am b les conste l·lacions, esca

linates que semblen sortides d 'un  pa lau, ha 

va lgu t la pena fe r-h i una vis ita .

És d ium enge  i anem  a una m issa góspe l al 

b a rr i de H a rlem , el b a rr i neg re  pe r exce l- 

lè n c ia . L 'església és un e d if ic i qua lsevo l del

c a rre r  i no té cap  g rà c ia  espec ia l pe r fo ra , 

el m illo r  ens espera a d ins de l 'A n tio c h  

Batis t C hurch . Seiem als ú ltim s bancs am b 

d 'a ltre s  tu ris tes, és un llo c  p e tit i s 'h i re sp ira  

un a m b ie n t espec ia l. A  m ida  que va passant 

l'e s to n a  el d iscu rs  del p re d ic a d o r va p u ja n t 

de to , la g en t e sp o n tà n ia m e n t s 'a ix e c a  i 

p ica  de mans o fa m oure  els b raços  e n la ire  

d ie n t "A m e n " o d ie n t "O h  y e a h " pe r dem os

tra r  que els a g ra d a  la p rè d ic a , h i ha un 

p e tit co r que can ta  i a co m p a n ya  un so lis ta  

que ens fa e m o c io n a r m entre  en tona  e s p i

r itu a ls  negres. Un a ltre  espectac le , aquest 

m o lt ín tim  i m o lt in tens, so b re to t a l 'h o ra  de 

d o n a r-se  la pau , les persones dels bancs de 

d a v a n t nostre  es g ire n  i ens a b ra ce n  fo r t, 

a q u í tam poc  no ens sentim  es trangers , ben 

a l c o n tra r i, ens han a c o lli t  com si form éssim  

p a rt de la seva co m u n ita t. S o rtim  de l 'e s 

g lé s ia , un cop  a c a b a d a  la c e r im ò n ia , ben 

em ociona ts .

Ens queda encara un a ltre  lloc conegut de 

la c iu ta t i que un turista no es pot perdre, el 

pont de Brooklyn, aquest pont une ix l 'i l la  de 

M anhattan  am b el b a rr i de Brooklyn, fa 1 .053 

m. de lla rg  i diuen que s'ha de cam ina r de

Una vista característica de Chinatown.
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Potser la paraula "espectacle" ha estat una 
constant en aquest intent d'explicar-vos la nostra 

aventura a la city, però és que New York és un 
gran escenari que et sorprèn, que t 'a trapa, que 

t'emociona i que t 'estima. W eyN Y .

Una entranyable imatge del grup a Times Square.

l'extrem  de M anhattan  fins al fina l sense m ira r 

enrere perquè d 'aquesta  manera la vista del 

sud de l 'i l la  des de Brooklyn ens sorprendrà , 

a ix í ho fem.

El cansam ent l'hem  ana t acum ulant d ia  a 

d ia  i cam inar per la c iu ta t comença a ser 

una ag o n ia , però apro fitem  que avui encara 

hi som tots i travessem el b a rr i del Soho i el 

V illage . C ada b a rr i és d ife ren t, sembla que 

aquesta c iu ta t tingu i to t de petits països i d 'a l

tres ciutats a llà  dins, totes ben posades, ben 

delim itades.

El v ia tge  per a a lguns a rr ib a  al seu fina l i 

tornem cap a V idreres.

r ----------------------------------------------------------------------

Podeu enviar la crònica 
dels vostres viatges a

EL REC CLAR 
Revista Municipal de Vidreres 

C / Catalunya, 29  
17411 - VIDRERES

o a l'adreça electrònica

elrecclar@hotmail.com
Trobareu les condicions 

de col·laboració 
a la pàgina 2 de la revista
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La nostra aposta sobre el Pla
SALVEM EL PLA

El Pla segueix viu, com sempre. Espera sentència 

del Tribunal Superior de Justícia per al juliol en 

relació amb les al·legacions presentades contra el 

projecte d 'urbanització en tractar-se de terrenys 

inundables. Mentrestant, ningú no mou fitxa. Però 

digui el que digui la sentència, el seu futur, a la 

llarga, dependrà del que vulgui fer-ne el poble. La 

disjuntiva seguirà essent: utilitzem el territori per 

créixer (fins a on?), o creixem des del nostre terri

tori i amb ell. Ens el venem o ens hi associem. Per a 

nosaltres és el m illor patrimoni, un valor segur.

Per això, davant unes eleccions municipals, la plata

forma Salvem el Pla volem concretar la nostra aposta:

1. Ubicació del sòl industrial a on digui un Pla 

Director Urbanístic de la Plana de la Selva, fins i 

tot si és a Vidreres, però fora del Pla. A ra ja hi ha 

pràctica de sòl industrial de diversos municipis, que 

es reparteixen càrregues i beneficis. Ja no cal com

petir amb veïns, cadascú amb el seu poligonet o 

poligonàs, per veure qui atrau més plantes de fora.

2. En canvi no s'està promocionant l'a ltre sòl 

industrial que hi ha previst per a petites i m itja

nes plantes o naus-aparador (zona de l'entrada al 

poble des de la carretera de Llagostera, o de can 

Salóm). Si alguna empresa del poble ha d 'anar a 

buscar naus a fora no és per la manca del parc 

d'activitats del Pla de Vidreres.

3. Revisió del POUM. Perquè s'ha d 'adaptar a 

l'autèntica inundabilitat que hi ha en el terme (bona 

part del Pla, a dues bandes del Rec Clar, és inun- 

dable i el POUM actual ho falseja); s'ha d'ajustar 

a l'autèntica qualificació de les terres agràries (les 

terres de primera de Vidreres són les del Pla, és l'he

retat amb més potencial per al futur, podem tornar a 

necessitar l'agricultura); s'han sobrepassat algunes 

previsions del vigent quant a població i serveis (ara 

mateix manca sòl públic per fer nous equipaments 

que dins de poc seran imprescindibles amb el ritme 

actual creixement); l'actual no està adaptat a la llei 

del paisatge, ni a la llei d'habitatge que permetria 

concretar i augmentar la dotació amb habitatge 

protegit, que tanta falta fa. Una modificació del 

POUM s'ha d'encarregar a un equip diferent del 

que el va fer i amb metodologia participativa.

4. Volem un model de poble residencial de qualitat, 

compacte, sostenible, amb més densitat de residèn

cia, basat no tant en l'habitatge unifamiliar aïl lat sinó 

més en el plurifamiliar amb espais comunitaris.

5. Des de Vidreres cal garantir un seguiment dels 

acords pel desdoblament de la carretera de la 

costa C-35: tres passos a nivell més, la passera 

de Can Manlleu, els passos de fauna, la protecció 

de la vila contra el soroll i contra la contaminació 

lumínica.
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Tràmits innecessaris
SU SA N N A  M A SN O U  BARRERA I GEM M A M A SN O U  BARRERA

Aprofitem aquestes línies d 'op in ió  per mostrar la 

nostra disconformitat davant l'actuació de l'A jun 

tament a l'hora de resoldre i atendre els nostres 

drets com a veïns afectats arran d'unes actuacions 

urbanístiques.

Els fets van començar arran de l'in ic i d'unes obres 

dels nostres veïns. El constructor que les havia de 

dur a terme (Sr. Fullà fill) va venir a demanar-nos 

permís oral per tal de tirar-les endavant. Es trac

tava d'una construcció a la terrassa veïna que afec

tava l'espai mitger entre les dues cases. La resposta 

ferma que vam donar en tot moment va ser que ho 

acceptaríem sempre que les obres se cenyissin a la 

normativa urbanística vigent. Durant la construcció 

de l'obra vam detectar certes irregularitats i pos

sibles incompliments de la normativa i del mateix 

compromís que havia establert el constructor. Ens 

vam d irig ir als serveis urbanístics de l'Ajuntament 

per demanar una revisió de l'obra. La demanda 

va ser feta en diverses ocasions tant per escrit (hi 

ha entrades al registre de l'Ajuntament que així ho 

demostren) com per via oral, entrevistant-nos amb 

el regidor d'urbanisme i alcalde al mateix temps, 

el Sr. Daranas i amb el tècnic municipal d 'u rba

nisme el Sr. Lloret. Al 

llarg d'aquests contactes 

ens va sorprendre la seva 

falta de criteri en l'ap li

cació de la normativa, 

el reconeixement del seu 

incompliment i el donar- 

nos com a única solució: 

denunciar l'Ajuntament. 

N o sabem ben bé per 

què, potser per tal de 

cobrir-se i satisfer els inte

ressos propis de l'A junta

ment amb el constructor, 

els és més fàcil fer que 

els denunciem al Tribunal 

Contenciós, a nosaltres 

que som uns simples veïns, 

i perjudicar així la relació 

veïnal i provocar confron

tacions entre nosaltres.

I el més greu és que ho 

permeten quan ells mateixos davant la presència 

d'advocat no s'amaguen d'admetre i reconèixer 

que tenim tota la raó.

Ens ha tocat a nosaltres fer tota una sèrie de tràmits 

que ens hauríem pogut estalviar si l'A juntament 

hagués fet ús de la seva responsabilitat i diàleg 

enlloc d'actuar amb la prepotència i cinisme que 

ens han demostrat.

És sorprenent com l'Ajuntament prefereix recórrer 

a la via judicial i aquesta resol amb una sentència 

favorable a nosaltres i amb costos per a l'Adm inis

tració municipal*.

És clar, els és més pràctic fer aquest tràmit i pagar 

els costos amb diner públic de tots els vidrerencs, 

enlloc de solucionar-ho ells, com a màxims res

ponsables, per la via democràtica. Aquesta és la 

política exemplar d'un govern municipal?

I a nosaltres, a part de maldecaps, que han estat 

molts, ens ha comportat també despeses, però amb 

la diferència que no disposem d'un cala ix públic 

per finançar-les.

* Sentència Ref. 522/06 Resolució Tribunal 
Contenciós núm. 1 de Girona.
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Un dia per recordar
GLORIA ALVAREZ

Em dic G lòria Alvarez i sóc de Vidreres. La meva 

afició a la caça ve de quan vaig conèixer el meu 

home, ja que ell és caçador de tota la vida. Vaig 

començar acompanyant-lo a la mitja veda i, poc a 

poc, vaig veure que aquest món m 'agradava i em 

vaig treure el permís d'armes, i a ixí vaig començar 

en aquest món d'homes, ja que normalment quan 

es parla de caça es relaciona amb els homes. He 

de dir, però, que em tracten molt bé i em sento molt 

a gust amb tothom.

El que veieu a la foto és el meu primer senglar, 

del qual estic molt contenta, ja que era la segona 

vegada que anava al senglar, i de fet es pot d ir 

que vaig tenir molta sort que em passés a mi. A ra 

us explicaré la meva experiència.

El dissabte 3 de febrer ens vàrem llevar a les cinc 

del matí, ja que anàvem a gaudir d'un dia de 

cacera del senglar. Vam agafar les motxilles i una 

capsa de fusta gran, on a dintre i portàvem de tot: 

cafetera, llet, sucre i, fins i tot, un càmping gas, ja 

que el dia es podria allargar, com així va ser. 

Vàrem agafar el cotxe i, després d'una hora i mitja 

per l'autopista, per fi arribàrem al poble, un poble 

anomenat A lbanyà. Una vegada deixat el cotxe a 

l'aparcament, vaig agafar la motxilla, l'escopeta, 

cartutxos i a pujar muntanya, pensava que no a rr i

baria mai, ja que va ser molt dur.

Per fi ens varen repa rtir les parades (he de con

fessar que em trobava molt nerviosa), ja que el 

món del senglar és molt d iferent al de la ploma. 

Bé, doncs, em van de ixa r tota sola, era increï

ble jo i la natura, escoltava tota classe de cants 

dels ocells i era al pulmó dels Pirineus. Hi havia 

molta bo ira , però de mica en mica anava m ar

xant, i va ser quan va ig  poder gaud ir d 'aquell 

preciós paisatge que m 'envoltava, era realment 

bonic. De sobte, va ig  sentir els gossos i els gos

sers, la caça començava, era increïble, el cor em 

bategava fort, era bon senyal: hi havia senglars. 

A l fons del canal de la muntanya, s'escoltaven 

els primers trets i els gossos no paraven d 'em 

paitar. Potser ja han m ort un senglar? Em vaig 

preguntar. De sobte, va ig  sentir els gossos que 

s'apropaven, a ixò  vo lia  d ir que un senglar venia 

en la d irecció que jo em trobava; sentia que 

el cor em sortia de lloc. D it hi fet, a llà  el tenia 

davant meu, quin ullals! I que gros. La prova la 

teniu al davant, jutgeu vosaltres mateixos, Déu 

n 'h i do quin b itxo més gros!.

Una vegada finalitzada la caça tothom em felici

tava, ja que era l'única dona de la colla que havia 

mort el senglar més gros. De fet, per a mi va ser un 

dia per recordar.
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La Junta de Conservació 
d’Aiguaviva Parc
Q ui ha de decidir que d'una vegada per sempre 

es digui la veritat sobre la Junta de Conservació 

d 'A iguaviva Parc i es deixi d 'enganyar i manipular 

els seus habitants?

La il·legal Entitat de Conservació de la U rbanit

zació A iguaviva Parc de Vidreres, presidida per 

Manuel Valdivieso Chamorro, fill del conegut a g i

tador Manuel Valdivieso Barneto, ha denunciat 

al Jutjat de Primera Instància núm. 4  de Santa 

Coloma de Farners dos antics membres (Antoni 

Gisbert i A rtu r Vinas) i el vicepresident en funci

ons (Santi Achon) de l'encara legítima Junta de 

Conservació i els exigeixen tota la documentació 

des de l'any  1997.

Aquesta documentació sol·licitada pel president 

de l'autoanom enada Entitat de Conservació, 

es troba dipositada i correctament auditada a 

l'A juntament de Vidreres, sense que en el seu 

moment es trobés cap irregularita t i, per tant, és 

a l'A juntam ent a qui s'havia de demanar la docu

mentació oportuna.

Recordem que aquesta Entitat de Conservació 

no està acceptada en el Registre d'Entitats Col- 

laboradores de la Generalitat, és a dir, és il·legal 

i a ix í ho va com unicar aquest Registre a l'A ju n 

tament de Vidreres. En comptes de fer cas a la 

Generalitat, el Consistori de V idreres, per tal de 

no vo ler enfrontar-se als agitadors de Manuel 

Valdivieso, va fer ulls clucs a la seva il·lega lita t i 

va acceptar convocar una assemblea en la qual 

es va escollir la d irecció d'aquesta entitat i li va 

acceptar a to rga r uns poders de Junta Liquida

dora expressament negats per la Generalitat. El 

rerefons d'aquest desig d 'esdevenir Liquidadora 

és pa ra litza r tots els embargaments ordenats pel 

Consell Comarcal de la Selva contra els membres 

de l'Entitat i els seus seguidors, per fer efectives 

les quotes de manteniment de la urbanització 

des del 1997 fins a l'any  2002.

L'escrit del Registre de la Generalitat deixa ben 

clara la no acceptació de la Junta, per la qual cosa 

és ben clar que són els membres vigents de l'antiga

Junta de Conservació els qui haurien de convocar 

l'assemblea per escollir la Junta Liquidadora.

Recordem que el president de la Junta, Antoni Gis- 

bert, i el seu secretari A rtu r Vinas, havien presentat 

la dimissió, però no cap dels altres cinc vocals i són 

aquests cinc vocals els que havien de convocar-la. 

És ben coneguda la capacitat d 'agitació i fustiga- 

ment de Manuel Valdivieso i els seus seguidors, per 

aquesta raó l'a lcalde de Vidreres, Jordi Daranas, 

i el secretari, Tomàs Soler, van acceptar saltar-se 

tota la legalitat per admetre les peticions inaccep

tables d'unes persones que actuaven per interès 

propi i completament fora de tota legalitat creant 

una Entitat de Conservació no acceptada per la 

Generalitat i, com sempre, volent defugir els pro

cessos d'embargament.

Daranas i Soler s'estimaven més no haver de 

sentir Valdivieso que actuar de forma correcta i 

honrada i menyspreaven d'aquesta manera la 

tranquil·lita t i l'honor dels membres de l'antiga 

Junta, que durant tants anys han estat insultats, 

fustigats, amenaçats i calumniats de forma total

ment injusta per unes persones violentes i sal

vatges. Uns insults i amenaces, pel que es veu, 

perfectament acceptades per l'A juntam ent de 

Vidreres per pur egoisme dels seus mandataris. 

Tot això, quan resulta que els membres de la Junta 

de Conservació sempre han fet tot a llò  que havia 

indicat l'A juntam ent i van actuar de forma abso

lutament escrupolosa amb la legalitat i l'interès 

general de tots els parcel·listes, no el particular 

d'un 1 0  per cent de morosos.

Firmat:

Antoni Gisbert Ivern, antic president
de la Junta de Conservació d ’Aiguaviva Parc.

Artur Vinas, antic secretari i tresorer
de la Junta de Conservació d ’Aiguaviva Parc

Santi Achon Masana,
vicepresident en funcions
de la Junta de Conservació d ’Aiguaviva Parc
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consu ltori manzaneque
un e sp a i a càrrec del dr. m iquel manzaneque

consult&rijuanraneq'uejgïgniail.oom
Benvolgut Dr. Manzaneque,

Com ja deu saber per un compatriota meu, per 

l'escrit del darrer número del Rec Clar, el clan 

dels barrufets ens hem instal·lat fa poques setma

nes a Vidreres. Vostè, i els apreciats lectors de la 

revista, es deuen preguntar per què vam esco

llir aquesta vila per fixar-hi la nostra residència. 

Doncs perquè què fins ara vivíem molt lluny d'aquí, 

a l'a ltra banda del món, i necessitàvem trobar un 

lloc des del qual desplaçar-nos més fàcilment en 

els nostres freqüents viatges. Aleshores, un amic 

nostre ens va comentar que aquesta vila es tro

bava "entre mar i muntanya". Però ara, que ja 

hem arribat, no entenem massa aquest concepte.

I aquí és on ve la consulta: és realment Vidreres el 

centre del món?

Esperem una resposta. Gràcies.

Atentament,

El Gran Barrufet

Estimat Gran Barrufet,

Certament, Vidreres és el centre del món. Agafi un 

mapamundi i intenti traçar dues línies perpendicu

lars que conflueixin al bell mig del mapa. Veurà 

com no li surt Vidreres com a centre del món. Lla

vors, el Dr. Manzaneque està equivocat? No! Res

més lluny de la realitat. Si no estem considerats 

com a centre del món és perquè els cartògrafs i, 

més concretament el nostrat Jaume Ferrer, en un 

atac de ràbia incontrolada va decidir renegar de 

Vidreres per anar a viure a Blanes. Aquí va ser 

quan va fer el tomb a la seva vida. Va inscriure's 

a la C.A.B.V.A.D.A (Cosmógrafos Asociados de 

Blanes "Vamos a descubrir América) per com

pletar els seus estudis sobre geografia que el van 

portar a ser la mà dreta de Cristòfol Colom, que 

tal i com em va explicar el Sr. Ramos a la meva 

etapa al Sant Iscle, era català i va sortir del Port de 

Pals. La Història té aquest tipus d'injustícies. Jaume 

Ferrer no només es va endur astrolabis, escaires 

i brúixoles de Vidreres. També va endur-se molts 

secrets. Va explicar el descobriment del centre del 

món a uns Reis Catòlics que no estaven interessats 

en què la nostra vila tingués un reconeixement tan 

important. Van ob ligar Ferrer a desplaçar el punt 

de confluència uns quants centímetres i situar-lo al 

G olf de Guinea, a l'À frica. Quan els habitants de 

la Vidreres de l'època van veure que els hi treien 

aquest gran honor, van començar a tira r pedres a 

un fugitiu Jaume Ferrer que va baixar tot el carrer 

que ara porta el seu nom perseguit per una munió 

de gent amb una actitud més salvatge que la d'un 

hooligan. Val a d ir que una d'aquestes pedres, 

mentre els habitants perseguien Ferrer a la vora 

dels Quatre Camins, va anar a parar al cap del 

Pare Pelegrí i per a ixò mai no passa per Vidreres.

47

Re
s 

C
la

r



Re
s 

C
la

r consu ltori manzaneque
un e sp a i a càrrec d el dr. raiquel manzaneque

co n s u 11 c r i  ma. n z íí n equ e a i 1. co
Dr. Manzaneque,

Sóc un feliç consultor compulsiu. Sempre estic tru

cant als consultoris de ràdio, de televisió, vaig a la 

consulta del psiquiatre, del metge de capçalera, 

de la pedicura, consulto els oracles borsaris, els 

diccionaris, freqüento els consultoris de les mèdi

ums..., independentment de si tinc cap problema

o malaltia per consultar. A ra  mateix, he 

entrat a un conegut supermercat del 

vostre poble només per consul

tar-ne l'horari i hi he trobat 

un exemplar d'aquesta 

magnífica revista, en 

la qual he vist, amb 

gran il·lusió, que vostè 

té obert un consultori.

N o puc deixar passar 

l'ocasió per fer-li

una consulta sobre 

un aspecte del meu 

hàbit que em comença 

a preocupar. I és que 

també participo a les 

consultes electorals (referèn

dums, eleccions...), per què sóc 

incapaç de fer com la gent normal, 

que s'absté: creu que és greu, doctor?

Agraït.

Josep

Benvolgut Josep,

Vostè no vota, vostè no partic ipa en referèndums 

electorals, estimat amic. El que li d iré  a conti

nuació li xocarà i és normal. A  veure com ho 

expliquem a ixò ... Estem a l'època de la postde- 

mocràcia. Aquest no és un concepte que m 'acabo 

d 'inventar ara mateix. El filòsof timororientalès 

del s. XIX Quazoon-Deena Kinfreud, en el seu 

llibre Les set diferències entre una urna i un aquari 

(deixant de banda els peixos) (Proa, 1995) ja 

apuntava fa més de 1 0 0  anys la següent a firm a

ció "A  l'estiu, tota cuca viu. Però hi haurà un dia 

que no hi haurà estiu, ni v ida, ni molt menys...

cuca. (...) V igileu l'home de les ulleres!!! (...) A  

la postdemocràcia, res no sembla el que és, ni 

res de res és el que m algrat ser i és no sembla i 

gràcies... de res" (15). És clarament un missatge, 

v is ionari, encriptat, difíc il de desxifrar per una 

ment humana convencional. Kinfreud parla  sense 

cap mena de dubte sobre la societat actual. Tal

ment com a A líc ia  en el País de les Meravelles o 

M a trix  (s'ha fixa t que en ambdós casos 

el protagonista comença seguint 

un conill?) ens veiem a tra 

pats en un món on creiem 

que decidim però no és 

així, company Josep. La 

democràcia clàssica és 

història. La gent que 

s'absté és la que vota. 

Tots els que com vostè 

van religiosament a 

les urnes quan hi ha 

eleccions només fan 

que alim entar un sis

tema que és inamovible. 

Ens enganyen com a xine

sos (mai no he entès perquè 

a un xinès se l'enganya més 

fàcilment que a un altre, però bé... 

d 'a ixò  ja en parlarem un altre dia). Hi 

ha teories que diuen que darrere d 'a ixò  hi ha la 

W a lt Disney, altres que afirmen que Esparragos 

La C arretilla hi té un pes important. Si seguim les 

prediccions de Kinfreud, 'V igileu a l'hom e de les 

ulleres', queda clar que qui està darrere de tot 

a ixò és Bill Gates. Quan els ajuntaments de tot el 

món envien emails inform ant dels seus recomp

tes de vots, l'home retoca els arxius i fa i desfà 

des de la seva cad ira  de Silicon Valley. Per això 

sempre acaben governant els mateixos. És trist, 

ja ho sé. Però vostè em pregunta i jo tan sols puc 

contestar-li amb la veritat. Hem de de ixar d 'en 

tra r a internet. Hem de de ixar de votar. Només 

així, li serà impossible retocar cap resultat perquè 

no hi hauran resultats. I aquest d ia , amic Josep, 

serem lliures.

Atentament,

D. Miquel Manzaneque
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GIRALT

Fem poble tot 

entretenint-nos

HORITZONTALS
1. C a lu ix . Passador que subjecte l'ansí 
a i jou. 2 . Indret a m b  a ig u a  i ve g e ta 
ció  a i m ig  d 'un  desert. C am í seguit de
m an era  exclusiva pel bestiar transhu
m ant en el và lid  no M a i no es op ortu n i
tats, residència ni van  pel món D it del 
consum at, trob a en les Persones sense 
treball fixos que seu desplaçam ent 
periòdic . 3. G an du ls , a  l'inrevés. Ventet 
suau i a g ra d a b le . C om ença ei sainet. 
4 . m atrim oni a l revés. guanyant-se la 
v id a  com poden. 5 . Es troben a l m ig  
de la pofs. Referent a  l'agricultura i a 
la ra m a d e ria . 6 . Es posa al m ig de la 
porta. H om e ,que sem pre va  m ai e n g i
po nat, brut. Útil sense vocals. S igla del 
card ina l que no hem de perdre . Prepo
sició que fa  pensar. 7 . M o vim ent ràpid  
i v io lent per a g a fa r  a lg u n a  cosa a  a lgú. 
En certs jocs de cartes venç les dels 
altres colls, trum fo. 8 . C on cordança de 
sons en uns versos, al revés. Escarabats  
negres i ap lanats que viuen en flocs 
foscos i humits de les cases. 9 . Toc a 
punta de d ia  per a  despertar els sol
dats. M il rom ans. M u n ic ip i de França, 
entre Llívia i Puigcerdà, que és m itja 
urbs. Planta d 'h o rta , crucífera de fulles 
grosses comestibles, sovint en fo rm a de  
cabde ll, a  l'inrevés. 10 . Dit d 'un  arbre  
m igra t, petit i am ata t a  terra. A qu í.

VERTICALS
1. C o p  vio lent que donen alguns a n i
mals a m b  el cap , en tossar. 2 . Pont de  
branques que fan eis arbres sobre un 
cam in al o una carretera . En els països 
islàmics, governador, príncep o cap  
m ilitar. 3. M u n ic ip i de la Selva. O b r ir  
el co rra l perquè el bestiar surti a  pas
turar. 4 . Riu de 6 7 0 0  km de recorre
gut i conca d'uns 3 milions de km2. 
G u a rn e ix o , en ga lano . 5 . Deu rom ans. 
Lícit, reg lam entari. Entre mans. 6 . Ocell 
anseriform e que sem pre ha tingut bec. 
M a rc  deform e. La g reg a  de Brunyola. 
7 . Form a p re fixad a  g reg a  que significa 
cam p. Fa dòcil una bèstia  salvatge. 8. 
Frau mut. Escollir, triar. La p rim era  de  
la classe i del curs. 9 . A m fib i de cos
a lla rg a t... i... cu a... m olt ■ desenvolupada.
D esfilada que a  V idreres es fa e l d ia  
del Ranxo. 10 . Coses de preu elevat, 
de b a ix  a  dalt. A cció  de seleccionar a !  
revés. 11 . Passo a  l'a ltre  costat d 'u n a  
m untanya. 12 . Vocals que van en Seat. 
Vocals de vocal. En algunes contrades 
es fica la grossa dins la petita pe r fer 
una festa grossa. 13 . Romanes de l'a l
d e a . Q u e  coexisteix eternam ent a m b  un 
altre , a  l'inrevés. 14 . C ansin , fatiguin. 
Servei C ivil In ternacional.

1

2

3

4

5

6

7

8

9

10

Una dita dins la sopa
C. LLUIS

Sudoku C. LLUíS

Hi heu de tro b ar la p a ra u la  correcta que correspon usar en lloc 
dels barbarism es següents: d irecció , estrellar, g u in y ap o , herm o- 
sura, m unyeca, novato, om bligo , p lum illa , prèstam , quartet, rato, 
siti, sospetxa, v a lia , xupatintes. A m b  les lletres escadusseres llegir 
un conegut refrany.

Com
s'hi juga:

C al om plir 
les caselles 
buides am b  
els números de 
l'1 al 9  sense 
repetir-ne cap  
en una mateixa 
fila, columna o 
quadre interior
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Activitats
d’abril a juny de 2007

26 d'abril

2 1 :0 0  h 

CENTRE CÍVIC
XV JORNADES DE PRIMAVERA

AJUNTAMENT DE VIDRERES I AM PA  IES VIDRERES

27 d'abril

1 8 :0 0  h

CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA  
BALL-BERENAR

27 d'abril

2 2 :0 0  h

SALA D'ACTES AJUNTAM ENT
XERRADA: "BURMAN FLASH: DARRERE DE L'ESCENARI"

A  CÀRREC DELS MEMBRES DE BUR M AN  FLASH

GRUP VITRARIS

28 d'abril

1 0 :0 0  h

BIBLIOTECA J O A N  RIGAU I SALA 
TALLER DE PUNT DE CREU D'ANGIE GASCONS

BIBLIOTECA DE VIDRERES 

28 d'abril 

1 9 :0 0  h

PAVELLÓ M UNICIPAL  

BOTIFARRADA POPULAR

JOVES DE VIDRERES CLUB DE FUTBOL SALA

28 d'abril

2 2 :3 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ  
CONCERT: PETIT KOMITE (METAL) + BURKAH (METAL) 
+ ARABIAN SHAPPED GUILLERMO (SCREAMO) + SICK- 
NECK'S (PUNK/HARDCORE)

VIDCORE

29 d'abril

1 8 :0 0  h

CASAL JUBILATS
BALL DE TARDA

CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA

29 d'abril

7 :0 0  h

A N T IG A  C ASERN A DE LA G U À R D IA  CIVIL 
EXCURSIONS PER DIFERENTS ENTORNS NATURALS DE 
LES COMARQUES GIRONINES

GRUP EXCURSIONISTA VIDRERES

(+ info. 6 4 7  5 8 0  668)

29 d'abril

1 8 :0 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ  
TEATRE: AMOR A TOTES LES EDATS

GRUP DE TEATRE CASSANENC - GRUP TEATRAL VIDRERENC

30 d'abril 

2 2 :3 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ
CONCERT: HEARTBREAK KID (HC/METAL) + BORN TO
HATE (HC) + HUMAN ASHTRAY (DEATHCORE)

VIDCORE

1.6.13.20 i 27 de maig

1 8 :0 0  h

CASAL JUBILATS
BALL DE TARDA

CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA

6.13.20 i 27 de maig

7 :0 0  h

A N T IG A  C ASER N A DE LA G U À R D IA  CIVIL 
EXCURSIONS PER DIFERENTS ENTORNS NATURALS DE 
LES COMARQUES GIRONINES

GRUP EXCURSIONISTA VIDRERES

(+ info. 6 4 7  5 8 0  668)

6 de maig

1 0 :0 0  h

PLAÇA LLUÍS C O M PAN YS
paeLla d a  j u v e n il

CONSELL DE JOVES DE VIDRERES

6 de maig 

1 9 :0 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ  
TEATRE: "TERÀPIA DE GRUP PER A GAFES"

GRAPPA TEATRE - AJUN TAM EN T DE VIDRERES

7 de maig 

2 2 :0 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ
"CONCERT: THE MORLOCKS (Garage, USA) TITO &
THE BRAINSUCKERS (Garage-psycho, ITALIA)"

SOROLL

8 de maig

1 6 :3 0  h

CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA  
X V XERRADES AL CASAL DE JUBILATS

AJUNTAMENT DE VIDRERES I CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA
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8 de maig

2 1 :0 0  h

CENTRE CÍVIC  VIDRERES 

XERRADA COL·LOQUI:
JORNADES TÈCNIQUES D'AGRICULTURA

U N IÓ  DE PAGESOS - C O M IS S IÓ  DE TRACTORISTES DE

VIDRERES

9 de maig

1 8 :0 0  h

BIBLIOTECA J O A N  RIGAU I SALA 

DIA D'EUROPA: "CONTES D'ARREU D'EUROPA DE L'ESCA
RABAT"

BIBLIOTECA DE VIDRERES

9 de maig

2 0 :0 0  h

CENTRE CÍVIC  VIDRERES
XERRADA: COM FER CONSERVES 
A CÀRREC DE CARME PLANA (AGRICULTORA ECOLÒ
GICA)

C O M IS S IÓ  DE TRACTORISTES DE VIDRERES

10 de maig

13 de maig

Inici 1 0 :0 0  h

TERRENYS DE C A N  MANLLEU  

TORNEIG D'ESCACS PER A INFANTS I ADULTS

CLUB D'ESCACS VIDRERES 

15 de maig 

1 6 :3 0  h

CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA  

X V  XERRADES AL CASAL DE JUBILATS

A JUN TAM EN T DE VIDRERES

I CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA

18 de maig

2 1 :3 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ
CINEFÒRUM: "DELITOS Y  FALTAS" DE WOODY ALLEN

GRUP VITRARIS

18 de maig 
TROBADA DE CASALS

CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA

2 1 :0 0  h

SALA D'ACTES AJUNTAM ENT  

X V  JORNADES DE PRIMAVERA

AJUN TAM EN T DE VIDRERES I A M P A  IES VIDRERES

10 de maig 

2 1 :0 0  h

CENTRE CÍVIC  VIDRERES 

XERRADA COL·LOQUI:
JORNADES TÈCNIQUES D'AGRICULTURA: ELS PURINS, 
L'OR NEGRE. A CÀRREC DE JOVES AGRICULTORS I 
RAMADERS DE CATALUNYA

C O M IS S IÓ  DE TRACTORISTES DE VIDRERES

12 de maig

2 2 :3 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ
CONCERT: NEMESIS AETERNA (BLACK/DEATH METAL)
+ VRADEMARGK (DEATHMETAL)

VIDCORE

12 i 13 de maig

TOT EL D IA

TERRENYS DE C A N  MANLLEU
FIRA DE TRACTORISTES (PROGRAMACIÓ A PART)

C O M IS S IÓ  DE TRACTORISTES DE VIDRERES

13 de maig 

TARDA

TERRENYS DE C A N  MANLLEU  

CONCERT D 'A LUM NES I PROFESSORS DE L'ESCOLA 

DE M Ú S IC A  ESCOLA DE M Ú S IC A  MUNICIPAL DE 

VIDRERES

19 de maig

2 2 :3 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ
MONOCHROME (POP-HC, ALEMANIA) + HALF FOOD
OUTSIDE

TEM PO RADA PLANA DE LA SELVA I SOROLL

20 de maig 

1 7 :3 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ
RIALLES: LES SABATES NOVES DE L'EMPERADOR AMB
ANNA ROCA

RIALLES VIDRERES

24 de maig

1 7 :3 0  h

BIBLIOTECA J O A N  RIGAU I SALA

CONTES SOBRE LA PELL (MASSATGE INFANTIL)
D'ELENA ANDRÉS

BIBLIOTECA DE VIDRERES

24 de maig 

2 1 :0 0  h

SALA D'ACTES AJUNTAM ENT  

X V  JORNADES DE PRIMAVERA

AJUNTAMENT DE VIDRERES

I AM PA  IES VIDRERES

25 de maig

1 8 :0 0  h

CASAL JUBILATS
BALL-BERENAR

CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA
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25 de maig

2 2 :0 0  h

SALA D'ACTES AJUNTAM ENT  
CONFERÈNCIA: "HUMANITZACIÓ A LA TERRA: LA 
IMPORTÀNCIA DE LA SIERRA DE ATAPUERCA" A CÀRREC 
DE ROBERT SALA, ARQUEÒLEG I PROFESSOR URV

GRUP VITRARIS

25 de maig

2 2 :0 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ  
CONCERT: "DUKKUN" AMB LA BANDA DEL ZURDO

TEM PORADA PLANA DE LA SELVA

26 de maig

2 2 :0 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ  
CONCERT QUIMI PORTET - BANDA

A JU NTA M EN T DE VIDRERES

27 de maig 

1 7 :0 0  h

CENTRE C ÍVIC  VIDRERES
AUDICIÓ DELS ALUMNES DE L'ESCOLA DE MÚSICA DE VIDRERES

ESCOLA DE M Ú S IC A  M UNICIPAL DE VIDRERES

27 de maig

1 9 :0 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ  
TEATRE: AQUÍ NO PAGA NI DÉU 
DE L'ENTRESOL D'AGRUPACIÓ MONTSERRAT

GRUP TEATRAL VIDRERENC

30 de maig 

2 1 :3 0  h

BIBLIOTECA J O A N  RIGAU I SALA 
CLUB DE LECTURA

BIBLIOTECA DE VIDRERES 

3,10 i 17 de juny

1 8 :0 0  h

CASAL DE JUBILATS
BALL DE TARDA

CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA  

3,10,17 i 24 de juny

7 :0 0  h

“A N T IG A  CASERN A DE LA G U À R D IA  CIVIL" 
EXCURSIONS PER DIFERENTS ENTORNS NATURALS 
DE LES COMARQUES GIRONINES

GRUP EXCURSIONISTA VIDRERES

(+ info. 6 4 7  5 8 0  668)

3 de juny

8 :0 0  h

PAVELLÓ MUNICIPAL
25è ANIVERSARI DE LA CURSA DE L'ESCARLET

PENYA BLAUG RANA DE VIDRERES
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3 de juny

1 2 :0 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ  

CONCERT DE SOLISTES (ALUMNES DE CURSOS AVAN
ÇATS DE L'ESCOLA MUNICIPAL)

ESCOLA DE M Ú S IC A  M UNICIPAL DE VIDRERES 

3 de juny 

1 9 :0 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ  

CONCERT: SBB SALSA-JAZZ ORQUESTRA  

TEM PORADA PLANA DE LA SELVA

7 de juny

1 8 :0 0  h

BIBLIOTECA JO A N  RIGAU I SALA 

CONTAMOXAINES PER A NADONS 
DEL BORINOT GROC

BIBLIOTECA DE VIDRERES

9 de juny

7 de la tarda.

Lloc: A  concretar.
PRESENTACIÓ DEL LLIBRE: "EL NAIXEMENT D'UNA 
NOVA CONSCIÈNCIA", D'EUDALD CARBONELL

9 de juny

Tarda

PLAÇA DE L'ESGLÉSIA
MARATÓ DE MÚSICS I ARTS ESCÈNIQUES DEL CENTRE 
CÍVIC DE VIDRERES

CENTRE C ÍVIC  VIDRERES 

9 de juny 

2 2 :3 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ
HOLLYWOOD SINNERS (BCN, R'N'R) + THE KIDS
(BÈLGICA, PUNK-ROCK77)

TEM PORADA PLANA DE LA SELVA I SOROLL 

9 i 10 de juny

Tot el dia  

TOT EL POBLE
LUDIBÀSQUET

9  CAULÈS I AJUN TAM EN T DE VIDRERES

10 de juny 

M atí

PISTA AEROMODELISME  

CAMPIONAT D'ESTIU DE CATALUNYA

CLUB AERO M ODELISM E VIDRERES 

15 de juny 

2 2 :3 0  h

TEATRE C A S IN O  LA U N IÓ  

CONCERT DE ROCK'N'ROLL

TEM PORADA PLANA DE LA SELVA I SOROLL



2 2 :3 0  h

PISTA DEL C A S IN O  LA U N IÓ  
BALL SOLIDARI CONTRA EL CÀNCER

A M B  L'ACTUACIÓ D 'À N G EL I POL

16 de juny

A  partir de les 1 7 :0 0  h

CEIP SALVADOR ESPRIU 
FESTA DE FI DE CURS

A M P A  CEIP SALVADOR ESPRIU

17 de juny

12 :0 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ
FESTIVAL FI DE CURS ESCOLA DE MÚSICA "CANTATA
DE MOZART"

ESCOLA DE M Ú S IC A  M UNICIPAL DE VIDRERES 

17 de juny

17 :0 0  h

TEATRE DEL C A S IN O  LA U N IÓ  
TEATRE INFANTIL: "ELS TRES PORQUETS, LA CAPUT- 
XETA VERMELLA I HANSEL I GRETEL CONTRA L'ES
COLA DELS LLOPS"

TEATRE JUVENIL: "BULLING"

A LUM NES DEL CENTRE C ÍVIC  VIDRERES

19 de juny

1 8 :0 0  h

BIBLIOTECA J O A N  RIGAU I SALA 
CONTES DE LA BLEDA DE HELENA ESCOBAR

BIBLIOTECA DE VIDRERES

2 1 :3 0  h

1EA1RE DEL C A S IN O  LA U N IÓ
CINEFÒRUM: DERSU UZALA DE AKIRA KUROSAWA

GRUP VI1RARIS 

23 de juny

Vespre-nit

CASAL DE JUBILATS
SOPAR-BALL REVETLLA DE SANT JOAN

CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA

23 de juny 

N it

HORTS D 'E N  PERE PAU
REVETLLA DE SANT JOAN: FLAMA DEL CANIGÓ, 
FOGUERA I SOPAR POPULAR

GRUP VITRARIS

24 de juny

18 :0 0  h

PLACA LLUÍS C O M PA N YS  
SARDANES I BALL DE SANT JOAN

BELLA D A N S A  DE VIDRERES 

29 de juny

18 :0 0  h

CASAL DE JUBILATS 
BALL-BERENAR

CASAL DEL JUBILAT I PENSIONISTA

29 de juny

Vespre

SALA D'ACTES AJUNTAM ENT  
CONFERÈNCIA A CONCRETAR

GRUP VITRARIS

SOLUCIONS ALS ENTRETENIMENTS
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MUNICIPI DE VIDRERES
Horaris dels transports públics
8  TEISA s 972 260 196
Del 16 de setembre 2006 al 14 de juny 2007

TRAJECTE D'OLOT A  LLORET DE MAR

De dilluns a dissabte
09:42 -  18:42

Diumenges i festius
09:42

TRAJECTE DE LLORET DE MAR A  OLOT

De dilluns a dissabte
10:33 -  19:18

Diumenges i festius
19:18

s  902 302 025
TRAJECTE DE CALDES A  SILS

De dilluns a divendres
06:55 -  09:25 -  10:20 -  10:55 -  12:20 -  16:00 -  19:05

TRAJECTE DE SILS A  CALDES

De dilluns a divendres
07:35 -  10:20 -  11:20 -  13:20 -  15:50 -  19:50

0  AUTOCARS MAS s 972 850 425 s 972 364 072
TRAJECTE DE LLORET A  GIRONA (De Lloret a Vidreres 15 minuts)

De dilluns a divendres
07:00 -  07:45 -  09:45 -  10:45 -  12:15 -  15:30 -  16:15 -  17:30 -  18:30 -  19:30 

Dissabtes
09:45 -  12:15 -  15:30 -  18:15

TRAJECTE DE GIRONA A  LLORET (De G irona a Vidreres 30 minuts)

De dilluns a divendres
08:15 -  09:10 -  10:10 -  11:10 -  12.00 -  13:40 -  16:40 -  18:40 -  20:00 -  20:45 

Dissabtes
11:30 -  13:45 -  17:30 -  19:45

A TAXI RAFAELVICO s 972 851 139 4609316932

s  902 240 202

X  AEROPORT GIRONA - COSTA BRAVA s 972 186 600
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QÜESTIONARI
ELECCIONS MUNICIPALS

2007

Des del Consell de Redacció del Rec Clar 
hem cregut que seria interessant dedicar una 
especial atenció al tema de les eleccions 
municipals en aquest número, per tal de donar 
a conèixer el punt de vista de les diferents 
candidatures a l'entorn de diversos temes que 
considerem importants per al nostre poble. Per 
això, hem decidit adreçar aquest qüestionari 
a totes les candidatures amb la confiança✓

que trobeu encertada la proposta i la seva
publicació.



El criteri e m p ra t  per ordenar les respostes dels diversos partits  

ha esta t  estr ic tam ent a lfabètic  en base a l nom de cada partit .



QÜESTIONARI

■Jj.

<ç>

1. Com teniu previst fomentar la participació ciutadana en la 
vida política, cultural, social, esportiva... del poble?

2. Com donareu suport a les associacions, entitats i clubs del 
poble i atendreu les seves demandes en relació amb els 
equipaments i al seu ús?

3. Quina posició teniu en relació amb el gran creixement 
urbanístic que està experimentant Vidreres?

4. Quines actuacions penseu dur a terme en relació amb la 
mobilitat al centre urbà?

5. Quins criteris penseu seguir en relació amb l'activitat industrial 
que ha quedat al nucli urbà i al projecte de Parc d'Activitats al 
Pla de Vidreres?

6. Quines actuacions penseu dur a terme per fomentar la cohesió 
social davant el creixement demogràfic de Vidreres, tant pel 
que fa a la immigració com a la dispersió urbanística?

7. Penseu dur a terme alguna actuació pel que fa al foment del 
transport públic?

8. Quins projectes de caire assistencial i sanitari penseu 
desenvolupar?

9. Emprendreu alguna iniciativa concreta en l'àmbit de la 
sostenibilitat i l'ús eficient de les energies i els recursos?

10. Podeu afegir-hi el que vulgueu.
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Com teniu previst 
fomentar la participació 
ciutadana en la vida 
política, cultural, social, 
esportiva... del poble?

Com donareu suport 
a les associacions, 
entitats i clubs del poble 
i atendreu les seves 
demandes en relació 
amb els equipaments 
i al seu ús?

Quina posició teniu 
en relació amb el gran 
creixement urbanístic 
que està experimentant 
Vidreres?

CiU

Anem x  feina

El nostre és un equ ip  am b pro jectes nous, p ràc tic  i coherent que p ro 
posa una nova m anera de tre b a lla r per a V id re res a través d 'un  p ro 
g ram a que conté propostes serioses i rea litzab les .

1 . Volem fom entar, estim u la r i p ro te g ir les in ic ia tives de p a rtic ip a c ió  
c iu tadana  i a ix í m an ten ir v iva  l 'a c t iv ita t soc ia l, cu ltu ra l, esportiva  i 
p o lítica  al pob le .

2 .  Les en tita ts  són el m o to r cu ltu ra l i e spo rtiu  del m u n ic ip i i per 
a ix ò  cal que l'A ju n ta m e n t d ispos i tots els m itjans que tin g u i a l seu 
abast per ta l de d o n a r supo rt a la v id a  de les en tita ts  com a fo rm a 
de p a rt ic ip a c ió  c iu ta d a n a  i tam bé per m an ten ir el d inam ism e i la 
v ita l ita t d 'u n a  co m u n ita t am b ganes d 'a n a r  endavan t. El nostre in te 
rès no és només a in ce n tiva r l 'a p a r ic ió  de noves assoc iac ions, sinó 
tam bé a fom en ta r i m a n ten ir la  il· lu s ió  i els p ro jectes de les que ja 
ex is te ixen.

3 .  V id re res, com molts a ltres m un ic ip is  del país, es troba  immersa en 
un procés de canvis dem ogrà fics  i són moltes les persones que vénen 
a fe r aquí la seva v id a , entre a ltres m otius per la tra n q u il· l ita t que 
la v id a  de pob le  els o fe re ix . Només s 'ha  de d ir  que en cinc anys la 
p o b lac ió  de V id re res ha passat de 5 .0 0 0  hab itan ts  a 7 .2 0 0 . Ens cal 
adap ta r-nos  al c re ixem ent d em ogrà fic  i a com panya r aquest c re ixe 
ment d 'u n a  m illo ra  i increm ent de tots els serveis necessaris per sa tis
fe r les necessitats de totes les persones, entita ts i empreses del nostre 
m un ic ip i. Sabem on volem  anar, però  cal no o b lid a r  d 'o n  ven im . A ix í 
doncs, hem d 'a v a n ç a r vers el que ha de ser V id re res en el futur, però 
cal fe r-ho  sense d e ixa r de te n ir present que tam bé sabem d 'o n  ven im , 
qu i som, és a d ir, la nostra iden tita t.

Pel que fa a les m illo res que entenem que c a ld ria  in tro d u ir  per tal de 
posar V id re res al n ive ll de pode r sa tis fe r les necessitats del con jun t de 
veïns, empreses i entita ts que in tegren el m u n ic ip i, la nostra proposta  
inc lou , entre d 'a ltre s , les següents:
F ac ilita r l'accés a tots els serveis per p a rt del c iu tadà .

Pel que fa al servei d 'ass is tènc ia  sa n ità ria , veure quines són les p ro 
b lem àtiques concretes i em prendre  les actuacions necessàries per tal 
de reso ld re  la s ituació .

Cal d o ta r les in fraestructures escolars de les ins ta l·lac ions  i recursos 
necessaris per ta l d 'a d eq u a r-le s  a la recepc ió  de nous alumnes. En 
m atè ria  de segureta t c iu tadana , és necessari re fo rça r o m o d ifica r el 
sistema v igen t del Cos de V ig ila n ts  m u n ic ipa l, que és insu fic ien t

També la x a rx a  de serveis i subm in istram ents bàsiques presenta d e fi
ciències que ca ld rà  resoldre.

En el cas de l 'a ig u a , per exem ple, el sistema de canonades actual 
no g a ra n te ix  el subm in istram ent e fic ien t a tots els veïns. I, pe r a ltra  
banda , pel que fa a la x a rx a  de c lavegueram , aquesta no està p re p a 
rada  per e n g o lir  degudam ent les a igües p luv ia ls .
F ina lm ent, pel que fa al sistema d 'e n llu m e n a t dels ca rre rs , cal ce rca r 
un bon serve i de m anten im ent i al m a te ix  temps g a ra n t ir  que l 'e n 
llum ena t p ú b lic  a r r ib i  a to t el m u n ic ip i a través d 'u n a  d is tr ib u c ió  
e q u ilib ra d a .
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El cre ixem ent ens p o rta  tam bé a p lan te ja r-nos  la necessitat d 'e s tu d ia r 
nous llocs adreçats a l'a p a rca m e n t i al m ate ix  temps a d issenyar un 
p la  de gestió  de la c ircu la c ió  de vehicles d ins del m un ic ip i que ev iti 
embussos.

A ix í m ate ix , i tam bé com a resposta al c re ixem ent en d e m o g ra fia  i en 
d inam ism e al pob le , ca ld rà  es tud ia r la necessitat d 'a m p lia r  les insta l- 
lacions adreçades a la v id a  cu ltu ra l i esportiva  de V idreres com són el 
pave lló  m u n ic ip a l, la zona  espo rtiva , la l la r  de jub ila ts , el centre cívic 
i la lla r  d 'in fa n ts , entre d 'a ltre s .

4 .  Pensem que cal m illo ra r els accessos tan t d 'e n tra d a  com de so rtida  
del pob le . Cal que els veïns i tam bé aquells que vénen a v is ita r el 
m un ic ip i pugu in  conè ixer V id re res i tam bé la seva v id a  com erc ia l, un 
a ltre  dels elements que dóna v id a  i co lo r al m un ic ip i. La nostra v is ió  
de la s ituac ió  actua l en aquesta m atè ria  és que la c ircu la c ió  dins del 
casc u rbà no és a g ra d a b le  i fins i to t conv ida  a so rtir-ne . Una de les 
nostres propostes en aquest sentit és que la m a jo ria  dels carrers hau
rien de ser d 'un  sol sentit.

Quines actuacions 
penseu dur a terme en 

relació amb la mobilitat 
al centre urbà?

5 . Pel que a la p la n if ic a c ió  del c re ixem ent in d u s tria l, pensem que 
per a aquelles empreses que vu lgu in  fe r passos im portan ts  en la seva 
expans ió  haurem  p lan te ja r-nos  el seu desp laçam ent al Parc d 'A c t iv i
tats del Pla de V idreres.

Cal p reservar i p ro te g ir l'e x is tènc ia  d 'in d ú s tr ia  d ins el nostre terme 
m un ic ipa l. Sols a ix í es poden m an ten ir llocs de tre b a ll al m ate ix  pob le
i, per a ltra  banda , c o n tr ib u ir al m ovim ent econòm ic dels comerços 
v id rerencs.

Quins criteris penseu 
seguir en relació amb 

l ’activitat industrial que 
ha quedat al nucli urbà 

i al projecte de Parc 
d’Activitats al Pla de 

Vidreres?

6 . Aquesta resposta té re la c ió  am b el c re ixem ent u rban ís tic , i, en 
aquest sentit, és necessari que els serveis s igu in  a l'a b a s t de tots els 
c iu tadans en p ro p o rc ió  am b les seves necessitats.

Quines actuacions penseu 
dur a terme per fomentar la 
cohesió social...

7 .  Pel que fa a la x a rx a  tra n sp o rt p ú b lic , cal concen tra r en un sol punt 
autobusos i tax is  i on tam bé p o d ria  estab lir-se  un centre d 'in fo rm a c ió  
tu rís tica  en l'à m b it del pob le  i de les seves roda lies .

Però el tra n sp o rt p úb lic  no només ha de pensar-se com una m anera 
d 'a r r ib a r  al pob le  des de fo ra , s inó que ha d 'e s ta r p r in c ip a lm e n t al 
servei d 'aque lles  persones que viuen a llunyades del centre u rbà i no 
disposen de m itjans o fa c ilita ts  per desp laçar-se  i tam bé han de ve n ir 
al centre u rbà per a metges, com pres, qualsevol tipus de gestions o 
fins i to t a n a r a passeig.

Penseu dur a terme 
alguna actuació pel que 

fa al foment del transport 
públic?

8 . A  través del contacte  am b el D epartam ent de Salut del G overn de 
C a ta lunya , volem  tro b a r la m anera d 'a sso lir  un servei a la m ida de la 
s ituac ió  de V id re res, on es tin g u i en com pte el c re ixem ent progressiu 
que estem v iv in t i tam bé la necessitat de do ta r-nos  d 'un  sistema que 
reso lgu i els problem es dels veïns am b especial a tenc ió  i suport a les 
persones més necessitades.
Una de les actuacions concretes que ens p lan tegem , és pode r d isposar 
d 'u n a  am bu lànc ia  al m un ic ip i.

Quins projectes de caire 
assistencial i sanitari 

penseu desenvolupar?

9 .  La p rese rvac ió  del m edi am b ien t reque re ix  no escatim ar en in ve r
sions, i entenem que ca ld rà  ins is tir en el bon ús de l'e n e rg ia  i consci- 
e n c ia r sobre la necessitat del rec ic la tge  i la re co llid a  selectiva.
Una de les poss ib ilita ts  que es presenta com a interessant és p la n te ja r- 
nos el recurs a l'e n e rg ia  solar, que en d 'a ltre s  pob lac ions  ja ha estat 
es tud iada.

Emprendreu alguna 
iniciativa concreta 

en l ’àmbit de la 
sostenibilitat i l ’ús 

eficient de les energies i 
els recursos?
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Podeu afegir-hi el que 
vulgueu.

1 0 . Com ja s 'ha  d it abans, el pob le  ha crescut, i m olt. El c re ixe 
ment, tam bé s 'ha  d it, és bo , però  cal c ré ixe r am b p rev is ió  a p lica n t, 
en p a ra l·le l a aquesta evo luc ió , solucions i mesures que perm etin  que 
aquest pob le  més g ran  s igu i en to t m om ent sostenible.

En re la c ió  am b el benestar de les persones entenem que és im p o r
tan t p rese rva r i fom enta r l'e x is tènc ia  d 'espa is  verds a V id re res i que 
aquests, com tam bé els parcs in fan tils , pugu in  ser llocs de passeig i 
gaud i.

També les u rb a n itza c io n s , un im p o rtan t fac to r del desenvolupam ent 
econòm ic del m u n ic ip i, han de rebre  els serveis adequats.

D it to t a ixò , el que volem  que el c iu tadà  veg i en el nostre p rog ram a 
és que no estem p a rla n t de p ro p a g a n d a  fà c il, s inó de propostes del 
to t rea litzab les .
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ENERGIA PER VIDRERES
Arrelament -  Cohesió - Sostenibilitat

■Jj.

<Ç>
1 . Proposem  d o n a r  p rio rita t a  la cohesió  social i tot a llò  q u e  im p liq u i m a jo r  

q u a lita t en ed u ca c ió  serà la base més fe rm a d 'in te g ra c ió  i cohesió so cia l, des 

d e  T O T A  la in fàn c ia  i la joventut, fins als q u e  som més adults. La p a rtic ip a c ió  

c iu ta d a n a  té p le sentit p e r  a l p ro jecte  com ú més im p o rta n t qu e tenim : co h e

sió social, a rre la m e n t. C o m en çarem  a m b  un Projecte Educatiu d e  Poble a m b  

l'ob jec tiu  d e  c o o rd in a r  p a rtic ip a d a m e n t les ap o rtac io n s  qu e tothom  hi po t fer. 

C a ld rà  d im en s io n ar p ro g ra m e s , com  els ex traescolars i l'ed u ca c ió  en el lleure, 

l'esportiva  i l'a m b ie n ta l, i nous eq u ip am ents  com  la te rce ra  escola i una segona  

lla r  d 'in fan ts .

La segona p rio rita t és assolir un o  més m itjans d e  co m u nicació  q u o tid ià  pel 

p o b le . Els m itjans ac tua ls , com  el Rec C la r, són insuficients sobreto t a m b  tanta  

gent no u v in g u d a . R eco lzarem  el m illo r p ro jecte  v ia b le : ra d io , TV, in ternet, o 

una co m b in a c ió  d e  tots.

Un Pla d 'A c o llim en t p e r a  les persones nouvingudes, com p tan t a m b  la seva p a r 

tic ip a c ió , és la te rcera  p rio rita t p e r a  la cohesió social. Respectem les cultures 

d 'o rig e n  i vo lem  la ca ta la n ita t com  a  espai com ú d e  tro b a d a  i progrés. 

Fom entarem  la p a rtic ip a c ió  a m b  consciència d e  qu è  els m illors resultats que  

aq uesta  d ó n a  costen tem ps i d iners; d 'a ltra  m a n e ra  d esgastaríem  la id ea  de  

p a rtic ip a c ió  a m b  d e m a g ò g ia . Q u i convoca la p a rtic ip a c ió  s 'h a  d e  co m p ro m e

tre co ntractua lm ent a m b  qui és co n v id at a  p a rtic ip a r: c la rif ic a r  b é  la devolució  

q u e  se n 'o b tin d rà , tran sp a rèn c ia  del procés, d e lim itac ió  d 'o b jec tiu s , g a ran ties  

d e  no m a n ip u la c ió ... La p a rtic ip a c ió  no és només p e r a  les en titats, ta m b é  és 

p e r a  la gen t no o rg a n itz a d a .

Pensem en q u a tre  nivells d e  fom ent d e  la p a rtic ip ac ió :

La p a rtic ip a c ió  d e  les entitats en els temes del seu interès: fo m entarem  els co n

sells qu e hi ha o  es p lan teg in

La p a rtic ip a c ió  d e  la c iu ta d a n ia  en projectes im portants  q u e  necessiten consens: 

re u rb a n itza c ió  del c. C osta B rava , un nou P O U M , la c ircu lac ió  i a p a rc a m e n t al 

centre , obres p e r b a rris , reco llida  se lectiva ...

Fo m entar l'a u to o rg a n itza c ió  p e r a  objectius com uns: eines com  el C en tre  C ívic  

i l'hotel d 'en tita ts , en tre  a ltres , seran una b o n a  a ju d a .

In fo rm a c ió  del qu e es fa  a l p o b le , p e r fa c ilita r  la p a rtic ip a c ió  a  la v id a  social i 

cu ltu ral, a ix í com  la co n c iliac ió  d e  la v id a  fa m ilia r  a m b  la lab o ra l

2 .  Les entitats són el m oto r del po b le , ens a g ra d a r ia  fo m enta r-les , i e n x a rx a r-  

les en projectes com uns qu e va g in  nodrin t un p o b le  cohes ionat i on l'ed u ca c ió  

en va lors sigui un fo n am en t clar.

Per a ix ò  les hi d o n a re m  suport, facilitats i in frastructures; p e rò  vo lem  fe r-h o  de  

m a n e ra  tran sp aren t i o b jec tiva , en funció d e  la contrib ució  a  objectius d e  p o b le . 

Per a ix ò  l'A ju n tam en t h a u rà  d e  consensuar una n o rm ativa  a m b  les entitats. 

D o n arem  suport als eq u ip am ents  q u e  estan en m a rx a , com  la nova b ib lio teca , 

la UEC o  el ca m p  d e  gespa a rtif ic ia l. Tam bé vo lem  estud iar, a m b  p a rtic ip a c ió  

c iu ta d a n a , les a lternatives i la v ia b ilita t d 'u n a  p iscina c o b erta . L 'A juntam ent hi 

pot a p o r ta r  un estudi d e  v ia b ilita t, el solar, subvencicons, i una p a rtic ip a c ió  a  

l'em p resa  gestora .

3 .  A qu est cre ixem ent d e  la p o b la c ió , procedent d e  l'à re a  m etro p o litan a  de  

B arcelona i d e  l'estranger, és el més im p o rta n t qu e li està passant a  V id re res , i 

l'A ju n tam en t li ha d e  d o n a r  resposta: e v ita r perills i a p ro fita r  po tencia litats . 

Hem  d e  ser ben clars a m b  el m odel d e  po b le  qu e vo lem . Q u a n  el creixem ent no 

és rellevant es poden fer polítiques "d 'u n a  m ica d e  to, p e r tenir a  tothom  content". 

Però a ra  cal ten ir un m odel a l cap . Volem  ser un po ble  residencial d e  qualitat. 

N o  es pot ser tot a lh o ra . N o  volem  ser un po ble  industrial, perq uè la m a jo r p a rt 

d e les indústries venen i van  de ixan t els costos als qu e es queden. Estem creixent 

com m a i, i sense nova indústria: no cal un parc d 'activats . Tam poc volem  ser un 

po b le  d e  gent d e s a rre la d a , que fa la v id a  a  fo ra , qu e ni es coneix.

Com teniu previst 
fomentar la participació 

ciutadana en la vida 
política, cultural, social, 

esportiva... del poble?

Com donareu suport 
a les associacions, 

entitats i clubs del poble 
i atendreu les seves 

demandes en relació 
amb els equipaments 

i al seu ús?

Quina posició teniu 
en relació amb el gran 
creixement urbanístic 

que està experimentant 
Vidreres?

7 EL REC CLAR 37 · QÜESTIONARI



Les nostres prio rita ts  són:

A ) La cohesió social. M it ja n ç a t tres projectes qu e ja  hem explicat: un Projecte  

Educatiu d e  Poble, uns m itjans d e  co m u nicació  suficients, i un Pla d 'A c o llim en t  

p e r a  persones im m igrants .

B) Un d esen vo lupam ent sostenib le, p e rq u è  el cre ixem ent qu e estem ab sorb in t 

no sigui a  costa d e  futures generac ion s . M it ja n ç a n t un nou P O U M  i una p ro m o 

ció  econò m ica  sostenible.

Quines actuacions 
penseu dur a terme en 
relació amb la mobilitat 
al centre urbà?

4 .  M il lo ra r  la m o b ilita t és un d 'a q u e lls  projectes d e  po b le  im p o rta n t qu e requ e

reixen p a rtic ip a c ió  c iu ta d a n a  p e r a r r ib a r  a  resultats qu e du rin . El tem a és com 

p lex , l'A ju n tam en t ha d e  p o sar sobre la ta u la  els estudis i les a lternatives d e  

circu lac ió , a p a rc a m e n t i p e a to n itza c ió . Si els estudis i el consens d e  la p o b la c ió  

aco rd en  p e a to n itz a r  el centre, ho reco lza rem .

En ac o rd  a m b  una m o b ilita t més sostenible cal fa c ilita r  els desp laçam ents a  

peu o  en b ic ic le ta . C a l una x a rx a  d e  c a rril-b ic i qu e  uneix i els equ ipam ents  

educatius i esportius i el p o b le  a m b  les u rb a n itzac io n s . A d e q u a r  l'espai v ia ri 

p e r als v ia n an ts , inclosos els carrets dels nens i d e  la c o m p ra , és una necessitat 

q u o tid ia n a  c la ra .

Quins criteris penseu 
seguir en relació amb 
l ’activitat industrial que 
ha quedat al nucli urbà 
i al projecte de Parc 
d’Activitats al Pla de 
Vidreres?

5 . V o le m  s a lv a r  el Pla d e  V id re re s , p e rq u è  és el p r in c ip a l p a tr im o n i n a tu ra l, 

a g ra r i  i p a is a tg ís tic  q u e  te n im . És un v a lo r  p e r  a  un d e s e n v o lu p a m e n t soste

n ib le . N o  v o lem  e s d e v e n ir  un p o b le  in d u s tr ia l, ni necessitem  a tra u re  in d ú s 

tr ia  p e r  c ré ix e r. V en d re 's  el p a tr im o n i p e r  c o b ra r  més im postos és m olt curt 

d e  m ires . P roposem  u b ic a r  el sòl in d u s tr ia l, q u e  v e r ita b le m e n t fa c i fa lta , on 

d e c id e ix i el p la n e ja m e n t te rr ito r ia l s u p ra m u n ic ip a l q u e  té  p rev ist la G e n e 

ra lita t. Els po b les  d e  la P lan a  d e  la S e lva  han  d e  re c la m a r  un Pla D ire c to r  

U rb a n ís tic : ja  n 'h i ha p ro u  d e  q u e  c a d a  m u n ic ip i v u lg u i te n ir  el seu p o líg o n  

in d u s tria l a  costa d e  tr in x a r  el te rr ito r i. C a l p e n s a r a  n ivell s u p ra m u n ic ip a l 

on lo c a litze m  els p o líg o n s  in d u s tria ls .

Els negocis v id re re n cs  q u e  necessiten a m p lia c ió  p o den  a n a r  a  la  reserva de  

sòl in dus tria l q u e  té previst l'ac tu a l P O U M  en altres zo n es  de l m u n ic ip i. Si la 

p ro m o c ió  p r iv a d a  no ac tu a  d e m a n a re m  q u e  en faci un a  p ro m o c ió  p ú b lic a . 

Respecte a  la  g ra n  in d ú s tria  ja  ex is ten t a l p o b le , p e r  a c o n s e g u ir  el m ín im  

im p a c te  a m b ie n ta l és su fic ien t q u e  c o m p le ix i la  le g is la c ió  a c tu a l. Per fe r-la  

c o m p lir  l 'A ju n ta m e n t s 'h a  d e  d o ta r  d e  p e rs o n a l tècn ic  i fe r a c tu a r  la G e n e 

ra lita t q u e  és q u i té la c o m p e tè n c ia .

Però la  p ro m o c ió  e c o n ò m ic a  no a c a b a  a  la  in d ú s tr ia . P o te n c ia re m  p ro jectes  

econò m ics  locals llig a ts  a l tu rism e so ste n ib le , el co m erç  local d e  q u a lita t,  

a g ric u ltu ra  i r a m a d e r ia ,  i a ltres  serveis com  els socials  i els e d u c a tiu s , a c o 

llin t-nos als p ro g ra m e s  d e  p o lítiq u e s  ac tives d 'o c u p a c ió  i d e s e n v o lu p a m e n t  

loca l q u e  o fe re ix  la G e n e ra lita t . Im p u lsarem  els p ro jectes  q u e  més s e rv e i

x in  a  les d o n e s , ta n t p e r  o fe r ir- le s  més o c u p a c ió  la b o ra l, com  més serveis  

p e r  a  les resp o n s ab ilita ts  fa m ilia rs . E v id en tm en t c o m p ta n t a m b  els ag ents  

més im p lic a ts , com  l'A s s o c ia c ió  d e  co m e rc ian ts  i em preses d e  serveis d e  

V id re re s .

Quines actuacions 
penseu dur a terme per 
fomentar la cohesió 
social davant el 
creixement demogràfic 
de Vidreres, tant pel que 
fa a la immigració com a 
la dispersió urbanística?

6 . Un nou P O U M  su p era rà  les lim itacions d e  l'ac tu a l, doncs algunes previsions  

pel qu e fa  a  p o b la c ió  i serveis ja  s 'h an  sobrepassat. A  més ens cal fo m e n ta r  

una u rb a n itza c ió  més c o m p acta , m enys d e  v iv en d a  u n ifa m ilia r  a ïl la d a  i més d e  

p lu r ifa m ilia r  a m b  serveis com unitaris . C a l un nou trac tam en t a  les u rb a n itz a c i

ons p e r a  in teg rar-les  en el seu entorn i fer-les més cohesionades in ternam en t, 

més sem blants a  un po b le , a m b  un centre més dens i a m b  serveis d e  p ro x im ita t  

(com erç, san ita t, etc).

Penseu dur a terme 
alguna actuació pel que 
fa al foment del transport 
públic?

7 .  N o  estarem  b é  m entre no hi hag i tran spo rt públic qu e  en llac i V id re res  a m b  

les u rb a n itzac io n s  i po lígons industrials dels vo ltants. Des d e  fa  uns mesos hi ha 

més freq ü èn c ia  d 'autobusos p e r a g a fa r  el tren , p e rò  cal desen vo lu p ar un v e r ita 

b le  p la  d e  m o b ilita t sostenible d 'à m b it su p ram u n ic ip a l a m b  freq ü èn c ia  suficient 

p e r p o d e r a n a r  a  tre b a lla r  sense necessitat d e  cotxe. Per tan t, des d e  l'A ju n ta 

m ent tre b a lla re m  p e rq u è  la G e n e ra lita t p lan ifiq u ie l tran spo rt in teru rb à .
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8 . D o n arem  suport als serveis del C A P  p e r a  qu e m anting u in  i m illorin  el 

nivell ac tu a l. Tam bé al desp leg am en t a  V id reres  dels d iferents m apes d e  serveis 

socials qu e són co m p etència  d e  la G e n e ra lita t, com  el centre d e  d ia , residència  

assistida p e r a  av is , a tenc ió  a  la in fàn c ia  a m b  riscos.... D o tarem  a  l'A ju n tam en t 

d 'u n  e q u ip  d e  dos treb a llad o rs  socials estables qu e resolgui les m ancances que  

la co m a rc a litza c ió  d 'aquests serveis no pot reso ldre.

Per aco n seg u ir h a b ita tg e  d e  llo guer i d e  co m p ra  p e r  a  joves a d a p ta re m  el 

P O U M  a  la nova leg islació  d 'h a b ita tg e : o b rirem  un registre d e  dem andes  d 'h a 

b ita tg e  p e r  co n è ixer les necessitats, fa rem  ús d e  la reserva del 3 0 %  del sòl 

constru ïb le d e  noves prom ocions urbanístiques p e r a  h a b ita tg e  p ro teg it, i farem  

un p a tro n a t d e  l'h a b ita tg e  p e r  g e s tio n a r-h o  d e  m a n e ra  au tò n o m a i v ia b le . Si 

escau co m p tarem  a m b  el suport d e  l'IN C A S O L .

Quins projectes de caire 
assistencial i sanitari 

penseu desenvolupar?

9 .  D èiem  q u e  un desen vo lupam ent sostenible és p r io rita ri p e r a  un m odel de  

p o b le  residencial d e  q u a lita t.

Proposem :

•  Un p la  en ergètic  lo cal, p e r  es ta lv ia r e n e rg ia  i in s ta l·la r  fonts renovables  

a llà  on sigui ren d ib le

O r d e n a r  l'a n e lla  v e rd a  q u e  envolta  el po b le

P otenciar la p la n if ic a c ió  i ac tu a c ió  su p ram u n ic ip a l p e r  p res erv ar i va lo rit- 

z a r  el te rrito ri.

Impuls a l C onsorci d e  l'A rd e n y a  i C ad ire tes .

P ro m o cio nar in iciatives econòm iques, qu e  a p o rtin  v a lo r  a fe g it i qu e  creïn  

oportunita ts p e r  joventut e m p re n e d o ra .

P artic ip ac ió  ac tiva  des d e  l'A ju n tam en t a m b  el procés su pram unic ipa l 

d 'A g e n d a  2 1 ,  q u e  ja  s'està p o rtan t a  te rm e actua lm ent.

C re a r  un procés d e  pressupostos p a rtic ip atiu s .

M il lo r a r  la reco llida  selectiva i im p la n ta r  la d e  la fracc ió  o rg à n ic a .

Emprendreu alguna 
iniciativa concreta 

en l ’àmbit de la 
sostenibilitat i l ’ús 

eficient de les energies i 
els recursos?

1 0 . O  a ra  aconsegu im  re o rie n ta r el c re ixem ent c a p  a  un m odel d e  p o b le  resi

d e n c ia l, basat en la q u a lita t dels serveis als ve ïns, o  d e ix a re m  a c tu a r la in èrc ia  

com  està c ris ta l·litza d a  en el P O U M  i en les po lítiques a m b  po ca  vis ió  a  llarg  

te rm in i. C a l m ira r  lluny p e r p ro je c ta r  un p o b le  més sostenible i a ix í e v ita r ser 

un p o b le  do rm ito ri industria l.

Tenim ben c la r el m odel d e  p o b le  qu e vo len , hem d ec id it presentar la nostra 

a lte rn a tiv a  a m b  la llista E nerg ia  p e r  V id re re s , dins la co a lic ió  Entesa pel Pro

grés M u n ic ip a l- IC V -E U iA .

El nostre p ropòs it és ten ir un govern  d 'en tesa  a  V id re re s , q u e  sumi i no d iv i

d e ix i. E ntendre'ns a m b  la resta d e  grups qu e  representa ran  p o líticam ent la 

c iu ta d a n ia  i qu e d 'u n a  m a n e ra  o b e rta  co m p arte ixen  un m odel d e  p o b le  com  el 

q u e  us hem exp licat.

A qu esta  llista és la im atg e  fo rm al i po lítica  d 'u n  g ru p  o b ert qu e està d o n a n t les 

seves prim eres passes en defensa d e  la cohesió i la sostenib ilitat. Conscients 

q u e  la po lítica  local ha d 'e s ta r més a  la v o ra  d e  la gent i d e  la seva q u o tid ia n i- 

ta t, ens a g ra d a r ia  p assar d e  l'estat e m b rio n a ri a  l'a d u lt a m b  una p a rtic ip a c ió  

ac tiva  dels q u e  viv im  a  V id re res . Si vols p a rt ic ip a r  d 'a q u e s t p ro jecte  ens tro b a 

ràs a  energiapervidreres@gmail.com.

Podeu afegir-hi el que 
vulgueu.
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Com teniu previst 
fomentar la participació 
ciutadana en la vida 
política, cultural, social, 
esportiva... del poble?

ERC
Per a Vidreres, fets

1. L'Ajuntament governat per Esquerra es relacionarà amb els vidrerencs a 
partir del concepte de participació realista, possible, democràtic i efectiu. El 
concepte és el mateix que fa quatre anys enrere, després de les obres d 'in fra- 
estructura fetes per l'actual govern d'esquerra, impulsarem amb més empenta 
el diàleg constant que ja estem exercitant en el govern col·lectivament i de 
forma més estable i evident.
És en aquesta línia que s'impulsaran debats municipals a l'estil: Fins on hem 
de créixer com a poble? Per tal de trobar les millors eines per encarar el nostre 
present i futur. I és en aquesta línia que volem instaurar diferents consells 
municipals per àrees per tal de mantenir un canal obert i permanent de diàleg 
i corresponsabilitat amb el màxim de vidrerencs.

Com donareu suport 
a les associacions, 
entitats i clubs del poble 
i atendreu les seves 
demandes en relació 
amb els equipaments 
i al seu ús?

2 . Tal com hem fet fins ara, és a dir, sent assequibles a les entitats en qualsevol 
moment, escoltant i fent nostres les propostes que ens vinguin del món associa
tiu. Per exemple, des de l'àm bit del futbol ens van fer a rriba r la inquietud per 
un camp de gespa artific ia l, vam creure convenient fer-nos nostra la proposta, 
vam buscar subvencions i avui ja és una realitat en marxa. És una forma de 
participació de les moltes que tirarem endavant, com la construcció d'un espai 
polivalent que una altra entitat ja ens ha fet arribar.
Farem extensible la figura del conveni per activitats amb les entitats que s'hi 
vulguin afegir.
Pel que fa als equipaments, és una realitat que al Teatre del Casino en aquests 
moments té una activitat cultural en programació estable en la qual les enti
tats en són la columna vertebral, a ixò encara es reforçarà més, és una altra 
manera de participació.
És una realitat que amb Esquerra a l govern el món associatiu de Vidreres ha 
vist un a lia t amb nosaltres. Donem les eines perquè puguin fer la seva feina 
amb llibertat i independència.

Quina posició teniu 
en relació amb el gran 
creixement urbanístic 
que està experimentant 
Vidreres?

3 . Els pobles de la Plana de la Selva estan sotmesos a una pressió immobilià
ria que ningú no havia encertat en predir uns quants anys enrere. A  més, en 
l'exemple concret de Vidreres, l'anterior equip de govern socialista va aprovar 
un Pla General on les previsions que feien per a l'any 2020  ja s'han assolit en 
el dia d'avui, la població passa dels 7.200 habitants. I encara es permet créixer 
més. Des d'Esquerra aquest fet ens preocupa per tres raons bàsicament.
La primera, és com garantir els serveis que els vidrerencs necessitem, per això 
des del govern d'Esquerra hem aconseguit el projecte de portada d 'aigua 
des del Pasteral fins a Vidreres, per tal de tenir garantida l'a igua en un futur 
proper. Per això, ja estem pensant en una tercera escola de prim ària i una 
tercera lla r d'infants quan la segona encara no és una realitat, per a ixò estem 
pensant en les necessitats de Vidreres a llarg termini, perquè el que no es pot 
permetre és que el Vidreres de demà quedi sense els serveis que els vidrerencs 
tenim tot el dret de gaudir.
La segona, és com garantir la cohesió social del poble, en altres paraules, com 
mantenir l'essència de poble amb aquest increment important de població?
I la tercera, és aquest el futur què volem com a poble? És en aquest punt que 
proposarem un debat entre tots serè, seriós, ambiciós, realista, en el qual 
haurem de decidir els vidrerencs que volem ser.

Quines actuacions 
penseu dur a terme en 
relació amb la mobilitat 
al centre urbà?

0 4 .  En aquests moments la m obilita t del centre de Vidreres no satisfà 
ningú, és una rea lita t que tot g ira  al vo ltant del cotxe en un poble que ha 
vist incrementar el parc de vehicles de forma espectacular en pocs anys, 
igual que la població , en uns carrers que no estan dissenyats per a aquest 
volum. A  Esquerra entenem que hem de m irar de trobar un punt d 'equ ilib ri 
entre cotxes i vianants amb la partic ipac ió  de tots els afectats i totes les 
forces polítiques a una sola veu.
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En els propers quatre anys, sense presses electorals de ningú, es podrà 
a rr ib a r a un consens que l'ú ltim  any no ha estat possible per interessos 
partidistes allunyats del que és m illo r per a Vidreres.

0 5 .  Q uan  parlem  de l 'a c t iv ita t in d u s tria l que ha q u e d a t al nucli 
u rbà  el que farem  serà e n gega r una p o lítica  de p ro te cc ió  als petits 
in d u s tria ls  perquè tro b in  en l 'a d m in is tra c ió  loca l un a lia t  que els 
dóna  su p o rt com a elements generadors  de riquesa  en la nostra 
soc ie ta t. D it a ix ò , hem de m a tisa r que el p ob le  de V id re res  té dins 
l 'e n tra m a t u rbà  una zona  in d u s tria l q u a lif ic a d a  com a ta l, i que fa 
més de q u a tre  ̂  anys, am b l'a n te r io r  govern  so c ia lis ta , encara  es va 
a m p lia r  més. És en aquest punt que proposem  un PERI en aquesta 
zona  per ta l que en anys p e rd i la  c o n d ic ió  d 'in d u s tr ia l. Hem de te n ir 
present que hi ha convenis a tren ta  anys de cessió de v ia ls  pe r a usos 
p riva ts  que són v igen ts .

El Parc d 'ac tiv ita ts  no va ten ir l'a va l d 'Esquerra  quan es va a p rova r 
en el seu moment, però a ra  com ara  fer canvis en aquest punt del Pla 
G eneral p o d ria  representar una despesa inasso lib le  per a l'A jun tam en t 
de V idreres. Tal com està la s ituació  sols es p o d ria  m o d ifica r si un Pla 
D irector d 'à m b it supram unic ipa l a ix í ho indiqués, si no fos el cas, el 
que es fa r ia  seria ve tlla r perquè les activ ita ts que s 'h i desenvolupessin 
fossin el m àxim  de respectuoses am b el medi am bient i la indústria  que 
s 'h i instal·lés fos de la considerada neta.

Quins criteris penseu 
seguir en relació amb 

l ’activitat industrial que 
ha quedat al nucli urbà 

i al projecte de Parc 
d’Activitats al Pla de 

Vidreres?

0 6 .  Ja ho hem apuntat en una altra resposta anterior, la cohesió social és 
l'objectiu, mantenir la identitat del poble davant l'augment de població que 
es produeix en l'actualitat. Com es fa això? De moltes i diverses maneres. 
S'ha de vetllar per no crear vidrerencs de primera i vidrerencs de segona, 
tots tenim els mateixos drets i deures, per tant, els equipaments i els serveis 
municipals han d'ésser iguals per a tots.

Hem de potenciar la igua lta t d 'oportun ita ts  per a tothom, per a ixò  re fo r
çarem les activitats orientades a la fo rm ació  com són les escoles d 'adults, 
les Unitats d 'Esco larització  Externa, escoles tallers, plans de transic ió  al 
treba ll, etc..

Pel que fa referència a la im m igració, la rea lita t és que prop d'un m iler 
de vidrerencs són d 'o rigen estranger, és per a ixò  que s'ha redactat un Pla 
d 'aco llida  per a les persones nouvingudes amb finançament de la Secre
ta ria  per la Im m igració de la G eneralita t de Catalunya, que té com a 
objectiu mostrar als nouvinguts tots els recursos municipals, els seus drets 
i els seus deures com a veïns de Vidreres. Per a ixò, s 'editarà una Guia 
d 'A co llida  en diferents llengües, crearem una escola de ciutadania i hem 
contractat un tècnic en acció com unitària que impulsarà aquest projecte 
i altres orientats per m illo ra r les relacions comunitàries a la to ta lita t del 
poble de Vidreres.

Quines actuacions 
penseu dur a terme per 

fomentar la cohesió 
social davant el 

creixement demogràfic 
de Vidreres, tant pel que 
fa a la immigració com a 
la dispersió urbanística?

0 7 .  Fa quatre anys anunciàvem que crearíem una lín ia  de transport 
púb lic que un iria  V idreres am b l'estació  de Sils, avui tenim la lín ia  de 
G irona  a Lloret am b expedicions que arriben a l'estació  i una lín ia nova 
que fa el recorregut S ils-M açanet-V idreres-Llagostera-Caldes. L 'A junta
ment form a pa rt de l'A u to r ita t del Transport M etropo lità  de G irona  i des 
d 'aquest nou organism e llu itarem  per la in tegració  ta r ifà r ia  i la reducció 
del preu del transport públic.

També publicitarem aquestes millores per tal de consolidar les noves rutes. 
Construirem una estació d'autobusos, en l'actualitat a Vidreres es produeixen 
unes 50 parades d'autocar discrecional diàries.
Potenciarem la combinació d'ús de la bicicleta amb el transport públic i mesu
res de compartir cotxe.

Penseu dur a terme 
alguna actuació pel que 

fa al foment del transport 
públic?
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Quins projectes de caire 
assistencial i sanitari 
penseu desenvolupar?

Emprendreu alguna 
iniciativa concreta 
en l ’àmbit de la 
sostenibilitat i l ’ús 
eficient de les energies i 
els recursos?

Podeu afegir-hi el que 
vulgueu.

0 8 .  Un fet innegable a Vidreres i a Catalunya en general és l'envelliment 
de la població. Som conscients que tothom vol viure a casa seva, l'actuació 
d'Esquerra serà la d'intentar que a ixò sigui possible promovent:
•  Atenció dom iciliària i dissenyant polítiques de suport a l'autonomia de les

persones. D'entrada posarem en funcionament 40  pisos tutelats de 40  m2
a disposició de la gent gran que els vulgui.

•  La construcció d'un geriàtric és d'una necessitat vital per al poble de
Vidreres, igual que un centre de dia, garantim que seran una realitat en
el proper mandat.

•  Potenciarem una ampliació del Centre d'Assistència Primària i augmen
tarem els recursos destinats a Benestar Social.

0 9 .  La deixalleria municipal es posarà en servei al llarg del 2007, a ixò com
portarà un impuls per a la recollida selectiva que veurà com el porta a porta 
s'implanta al municipi.
•  Tots els edificis públics es construiran seguint criteris de sostenibilitat i 

potenciarem rebaixes en els impostos que puguem per les construccions 
privades que també segueixen aquests criteris.

•  Intentarem atreure una planta de producció elèctrica amb plaques foto- 
voltaiques.

•  Substituirem paulatinament les bombetes municipals per altres de baix 
consum.

•  Modernitzarem la xarxa d'abastament d 'a igua potable.

1 0 . La ho veieu, l'experiència de govern d'Esquerra aquests darrers quatre 
anys ens ha permès conèixer a fons la realitat del poble i la forma de modi
ficar-la per tal de construir un Vidreres m illor i preparat per als temps futurs, 
per a les noves generacions de vidrerencs.

El programa de govern és molt més ampli del que ací us hem explicat, us 
animem que entreu a la pàgina web www.esquerra.cat/vidreres i us el mireu 
amb atenció, segur que hi trobareu experiència, racionalitat i una òptica 
vidrerenca de m irar el món.
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1. Ens agradaria fer reunions periòdiques amb els ciutadans de Vidreres, 
agrupats per barris o sectors. A ix í podríem donar informació de les principals 
gestions que fa l'Ajuntament i, alhora, demanar opinió i exposicions sobre 
problemes i mancances que tenen els veïns.

Com teniu previst 
fomentar la participació 

ciutadana en la vida 
política, cultural, social, 

esportiva... del poble?

2 . Atenent les sol·licituds de cadascuna de les entitats i planificant de forma 
clara, seriosa, transparent i justa la distribució d'espais, i de la partida pres
supostària "transferències corrents a entitats locals/ a famílies i institucions 
sense ànim de lucre" que es dediquen cada any a aquest fi.

Com donareu suport a les 
associacions, entitats i 

clubs del poble i atendreu 
les seves demandes 

en relació amb els 
equipaments i al seu ús?

3 .  Nosaltres pensem que aquest cre ixem ent que patim  no sols és a 
V idreres, sinó que és general a molts pobles de C ata lunya , no s'ha de 
frenar, de fet, no es po t frenar, però sí que és necessari ten ir m olt en 
com pte què és el que s'està fent, què és el que s 'ha de fe r i com s'ha 
de fer, per con tinua r cre ixent dins un o rd re  rac iona l i seguint unes p r i
o rita ts  lòg iques de manera que els serveis que s 'o fe re ix in  s iguin com 
a mínim els necessaris per pode r v iu re  còm odam ent a V idreres. I, per 
suposat, p ro jec ta r to t a ixò  am b una bona v is ió  de fu tur per què no 
quedin  aquests serveis petits o obsolets.

Quina posició teniu 
en relació amb el gran 
creixement urbanístic 

que està experimentant 
Vidreres?

4 . A  l'Ajuntament ja hi ha alguns estudis de mobilitat que caldria estudiar i 
posar en marxa. El que sí és molt necessari al centre és conscienciar la gent a 
actuar civilitzadament i respectar els senyals i les zones prohibides d 'aparca
ment. A ixò, per altra banda, fa necessari que es creïn més places d 'aparca
ment prop de la zona dels comerços.

Quines actuacions 
penseu dur a terme en 

relació amb la mobilitat 
al centre urbà?

5 . Volem escoltar i demanar iniciatives a entitats i altres (com per exemple, 
"Salvem el Pla") per poder enfocar propostes i alternatives el més treballades 
possibles i poder comptar amb la màxima col·laboració i l'op in ió  de totes 
aquelles persones que tinguin inquietuds per aquest tema.

Quins criteris penseu seguir 
en relació amb l’activitat 

industrial que ha quedat al 
nucli urbà i al projecte de Parc 
d’Activitats al Pla de Vidreres?

6 . Am b referència a la immigració, ja comptem amb l'associació Jamia 
Kafo, que porta molts anys fent una extraord inària feina amb aquest col- 
lectiu. Per tant, continuarem donant suport de totes les maneres possibles a 
la tasca d'aquestes persones que, contínuament i desinteressadament, tre
ballen per fomentar la cohesió i integració de les persones immigrades en 
el nostre poble.

I pel que fa a la dispersió urbanística, creiem que l'am pli ventall d'activitats 
que es fan a Vidreres (esportives, culturals...) ja fan possible que les persones 
que viuen fora del nucli urbà participin igualment amb la vida del poble. Per 
tant, ens agradaria fomentar la creació de camins o rutes que uneixin el poble 
amb les urbanitzacions perquè el jovent pugui accedir amb bicicleta o amb 
motocicleta sense perill.

Quines actuacions 
penseu dur a terme per 

fomentar la cohesió 
social davant el 

creixement demogràfic 
de Vidreres, tant pel que 
fa a la immigració com a 
la dispersió urbanística?

7 . Creiem que és molt important aquest tema, ja que diàriament molts dels 
nostres joves vidrerencs i vidrerenques marxen a estudiar fora de Vidreres,
i moltes persones més van a treballar. Per tant, ens unirem a altres municipis 
de la nostra comarca per poder fer un bon projecte mancomunat en aquest 
assumpte que afecta a molts municipis i beneficiarà a molts també si aconse
guim unir esforços per aconseguir-ho.

Penseu dur a terme 
alguna actuació pel que 

fa al foment del transport 
públic?

8 . Ens encantaria lluitar per aconseguir fer un Geriàtric-Centre de dia per a 
la nostra gent gran de Vidreres.
També ens intentarem aprofitar de la posada en funcionament de la Llei de 
Dependència que el Govern espanyol ha impulsat i que la Generalitat ap li
carà a finals d 'abril i, que segons diuen, beneficiarà en la primera fase a 
30 .000 catalans que necessiten ajuda.

Quins projectes de caire 
assistencial i sanitari 

penseu desenvolupar?
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Emprendreu alguna 
iniciativa concreta 
en l ’àmbit de la 
sostenibilitat i l ’ús 
eficient de les energies i 
els recursos?

Podeu afegir-hi el que 
vulgueu.

I m ira rem  d 'e s tu d ia r la p o ss ib ilita t d 'u n ir-n o s  a a ltres m un ic ip is  per 
pode r com pta r am b un servei d 'a m b u là n c ia  co m p a rtid a  per pode r 
a tendre  els tras lla ts  urgents a hosp ita ls.

9 .  Pensem que és un tema prou im po rtan t, ja que de les actuacions 
que continuem  fent nosaltres sobre el nostre p lane ta , en dependrà  
en g ran  p a rt la fu tu ra  q u a lita t de v id a  que els hi puguem d e ix a r als 
nostres fills  i néts. Per tant, prom ourem  l'ús de tot tipus d 'energ ies 
renovables i farem  cam panyes de se n s ib ilitza c ió  perquè tothom  faci 
un ús rac iona l d 'e n e rg ia , d 'a ig u a , rec ic la tge , e tc., perquè creiem  que 
si cadascú de nosaltres posem, a n ive ll p a rticu la r, el nostre g rane t 
de so rra , a v ia t podrem  n o ta r un benefic i i una q u a lita t en les nostres 
v ides una m ica m illo rs.

1 0 .  En aquests d a rre rs  qua tre  anys el nostre p o b le , V id re re s , ha 
exp e rim e n ta t una sèrie  de canvis (c re ixem ent de la p o b la c ió , per 
tan t, un "b o o m " en la cons trucc ió  d 'h a b i ta tg e s . )  que ob liguen  
l'A ju n ta m e n t a tre b a lla r  de va le n t perquè  s igu i un c re ixem en t o rd e 
nat i sosten ib le . Sem bla ser que no s 'ha  aconsegu it. N osa ltres , el 
G ru p  S o c ia lis ta , vo lem  que to rneu a c o n fia r en un Equip de G overn 
estab le , un Equip de G overn  que s igu i capaç de esco lta r-vos, de 
tre b a lla r  pel p ob le  i de fe r-h o  am b les m illo rs  eines de què d is p o 
sem: el sen tit com ú, l 'e x p e r iè n c ia  de m olts anys i la  in c o rp o ra c ió  
de gent nova que ens a ju d a ra n  a posa r en p rà c tica  totes les vostres 
il·lu s io n s , les nostres il·lus ions .

Per acabar, l'A ju n ta m e n t no només el form en els reg ido rs  i l 'a lc a ld e , 
sinó tots i cadascú de nosaltres. Per tant, us convidem , v id re rencs i 
v id re renques a què entre tots tornem  a co n ve rtir V id re res en un pob le  
estim at, en un pob le  net i o rdena t. Com? Cal ser conscients que cada 
acc ió  que fem, d 'u n a  fo rm a o a ltra , afecta  a la v id a  genera l de tots 
nosaltres. Actuem  com si fóssim a d ins de casa nostra ! Si a casa 
nostra no tirem  els papers a te rra , si a casa nostra no fumem i tirem  
les bu rilles  a te rra , si no deixem  els nostres gossos que es fac in  les 
seves necessitats pel te rra , si no ens ag raden  els grans so ro lls ..., fem 
el m ate ix  quan sortim  al ca rre r!
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■Jj.

<ç>

En el moment de tancar l'edició d'aquest qüestionari 

no havíem rebut resposta de la candidatura del Sr. Valdivieso 

i no teníem coneixement de les presentades 

pel Partit Popular de Catalunya i el Partit dels Ciutadans.

Per altra banda, com que tampoc havíem rebut totes les fotografies

i les llistes electorals dels partits que han respost el qüestionari 

vam haver d 'optar per no publicar-ne cap.
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